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Atbildības gaišais 
smagums
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Pieņemts uzskatīt, ka ražena 
auguma un fiziski stipri cilvē-
ki arī emocionāli ir visnotaļ 
noturīgi un optimisti. Tā līdz 
nesenajiem, ģimenei likte-
nīgajiem gadiem domājis 
arī ar platiem pleciem un 
gandrīz divmetrīgu stāvu 
apveltītais Ventspils Tirdz-
niecības ostas (VTO) dokers 
Dainis Zariņš. Trieciens nācis 
no pavisam negaidītas puses – pēkšņi aizsaulē aiz-
saukta mīļotā sieva Sandra, vēl pēc sešiem mēne-
šiem cienījamā vecumā miris arī tēvs. 

Augstākās tiesas (AT) Administratīvo lietu departaments tiesnešu kopsēdē atcēlis Administratīvās rajona tie-
sas tiesneša lēmumu, ar kuru iepriekš tika atteikts pieņemt Ventspils domes deputāta Ģirta Valda Kristovska 
pieteikumu uzlikt par pienākumu domei sniegt viņa prasīto informāciju, kā arī atzīt par prettiesisku informā-
cijas ievietošanas ierobežojumu mazākuma deputātiem Ventspils pašvaldības oficiālajā portālā.

AT atzīst par prettiesisku pret opozīciju vērsto 
informācijas ievietošanas ierobežojumu

“Š
is AT lēmums dod jaunus impulsus cīņā pret 
autoritārismu un demokrātijas kropļotājiem jeb 
farizejiem Ventspils pašvaldībā, protams, arī 
citur un paver jaunu lappusi Latvijas tiesu 
judikatūrā, jo rada tiesības un mehānismu, 

kā deputāts var aizstāvēt savas subjektīvās tiesības tie-
sas ceļā, ja pārkāpumus veic pašvaldības vadība un vai-
rākuma deputāti. Līdz šim tas faktiski nebija iespējams, jo 
Administratīvās tiesas atteicās ierosināt lietas, kuras piesaka 
deputāti jeb valsts amatpersonas. AT Administratīvā depar-

tamenta tiesnešu kopsēdē atzina manus, Ventspils pilsētas 
domes mazākuma deputāta, pierādījumus un argumentus 
par pamatotiem. Tāpēc AT atzina savu līdzšinējo praksi par 
nepilnīgu un to tagad ir būtiski koriģējusi, turpmāk uzliekot 
Administratīvajai tiesai par pienākumu skatīt deputātu sub-
jektīvo tiesību aizskārumus, kurus veic valsts jeb pašvaldī-
bas,” norāda Ģ.V.Kristovskis.  

Pavērsienu pašvaldību deputātu tiesību aizsardzībā notei-
ca arī Satversmes tiesas šī gada jūnija spriedums lietā par 
vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministra rīkoju-

mu par Salaspils novada domes lēmuma “Par novada pastā-
vīgo komiteju izveidošanu un locekļu ievēlēšanu” atcelša-
nu. Satversmes tiesa paskaidroju-
ma rakstā pirmo reizi bija norādī-

“Jutu tuvojamies 
smagu depresiju, 
jo bija liela var-
būtība, ka plaša-
jā Pārventas dzī-

voklī drīzumā palikšu pil-
nīgi viens. Proti, bāriņtie-
sa man, vientuļam vīrie-
tim, varēja vairs neuzti-
cēt rūpes par trim savu-
laik kopā ar sievu aizbild-
nībā pieņemtajiem bēr-
niem. Sapratu, ka depre-
sija atkāpsies, ka jēga un 
mērķis manai turpmāka-
jai dzīvei būs tikai tad, ja 
turpināšu pildīt pienāku-
mus, ko pret viņiem kopā 
ar sievu bijām uzņēmu-
šies kā audžuģimene. 
Ierastās kārtības izjukša-
na būtu traģēdija ne tikai 
pusaudžiem, bet arī man, 
jo iepriekšējā saskarsme 
ar viņiem liecināja – mēs 
jau bijām ne tikai sadzī-
viski, bet arī emocionāli 
saistīti un kļuvuši savstar-
pēji vajadzīgi cits citam. 
Par laimi, sliktākais ir gājis 

secen gan viņiem, gan 
man, mēs joprojām esam 
kopā – Kristofers ar māsu 
Eviju un es,” Dainis ir gan-
darīts, ka atbildības gai-
šais smagums ir pa spē-
kam viņa pleciem. 

SASILDĪT DVĒSELĪTES
“Protams, vientulība 

būtu bijusi visnotaļ nosa-
cīta, jo tepat Ventspilī un 
novadā dzīvo trīs pieaugu-
ši dēli un meita no manas 
pirmās un otrās laulības un 
divi mazdēli. Ar visiem ir 
labas attiecības, taču viņi 
jau labu laiku ir patstāvī-
gi un aizgājuši savās dzī-
vēs. Bet mazajām, taču  
jau traumētajām  dvēselī-
tēm, kuras kopā ar Sandru 
paņēmām no Ventspils 
krīzes centra, mēs bijām 
tobrīd vienīgais un stabilais 
garants sakārtotai sadzī-
vei un cilvēciskām attie-
cībām, kādu viņiem trūcis 
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Diemžēl arī šoreiz 2019. gada Ventspils pilsētas 
domes, tās iestāžu, kapitālsabiedrību, biedrību, 
Ventspils Brīvostas pārvaldes budžetu izstrādes un 
apstiprināšanas procesā nekas nemainīsies. Mūsu, 
ventspilnieku, makā turpinās vienpersoniski “šive-
rēt” smagos amatnoziegumos apsūdzētais, tiesiski 
ierobežotais Aivars Lembergs. 

Pašvaldības 2019.
gada budžeta gaidās

E 
siet droši, arī 
šoreiz mums tiks 
garantētas visur 
esošā “vadoņa” 
runas, krāšņas 

būvju atklāšanas, salūti. 
Arī turpmāk pašpasludi-
nātais un savu “sulaiņu” 
stutētais “vadonis” baudīs 
par mūsu naudu sarūpētu 
komfortu un ienākumus, 
kādi Latvijas Valsts pre-
zidentam, Ministru prezi-
dentam un ministriem pat 
sapņos nerādās. Mums, 
ierindas ventspilniekiem, 
biezākus makus pirkt 
nenāksies, jo visa naudiņa 
tiks notrallināta “vadoņa” 
un tā “svītas” iegribu un 
iegribiņu apmierināšanai.

Ventspilniekiem par 
šāda pašvaldības maka lie-
tošanas veidu nevajadzē-
tu būt izbrīnītiem. Jo visu 
atjaunotās brīvvalsts laiku, 
neviens cits, kā apsūdzētā 
statusā esošais Lembergs, 
ir noteicis un turpina 
noteikt, kā mums dzīvot, 
ko ēst, kur iet, kā svētkus 
svinēt, kam atļauts strādāt 
un kam jābrauc prom. 

Ventspilnieki ir jau pie-
raduši pie notiekošā un 
reizumis pat neaizdomā-
jas, ka tieši šī diktatoriskā 
personāža īstenotā politi-
ka Ventspili ir atbrīvojusi 
no Baltijas jūras austrum-

krasta lielākās ostas sta-
tusa ar visām no tā izrie-
tošajām sekām. Un, proti, 
Ventspils ostā vērojams 
dramatisks kravu apjomu 
kritums,  zudušajai ekono-
miskajai varenībai “vado-
ņa” alkatības dēļ tā arī nav 
radīta pilnvērtīgā alternatī-
va, un kur nu vēl “tēva un 
skolotāja” nihilistiskā iztu-
rēšanās pret ventspilnie-
kiem un investoriem! 

Tas viss Ventspili novedis 
pie būtiskas ekonomikas 
lejupslīdes, labi apmaksātu 
darbavietu skaita samazi-
nāšanās, kā rezultātā ievē-
rojami sarucis arī pilsētas 
iedzīvotāju skaits.

Ir jāatzīst – Lemberga 
valdīšanas laikā Ventspils 
no stratēģiski svarīgas pil-
sētas un lielākās Baltijas 
jūras austrumkrasta ostas 
ir kļuvusi par stagnējošu 
un nu jau stratēģiski nebū-
tisku ostas pilsētu, tādējā-
di atsakoties no ambicio-
zā mērķa kļūt par plauk-
stošu, ekonomiski attīstī-
tu un bagātu lielo pilsētu, 
kuru par dzīvesvietu izvē-
las arvien vairāk cilvēku. 
Starp citu, šis ambīciju trū-
kums ir jau apstiprināts 
Ventspils attīstības prog-
rammā. Proti, Ventspils pil-

5. lpp.

Pēc mēneša – 28. decembrī – darbu pārtrauks Ventspils 
novada Puzes pagasta Stiklos esošais bērnunams, kas 
pēdējā laikā iemantoja bēdīgu slavu ar tajā konstatēta-
jiem daudzajiem pārkāpumiem. 

Stiklu bērnu nams jau 
šogad pārtrauks darbu

Š 
ādu lēmumu pie-
ņēmuši Ventspils 
novada domes 
deputāti pašval-
dības sēdē. Šāda 

izšķiršanās jau bija sagaidā-
ma. Kā skaidroja Ventspils 
novada pašvaldības pār-
stāve Marlena Zvaigzne, 
Ventspils novada pašvaldība 
jau pirms mēneša, 26.oktob-
rī, saņēma Rīgas domes 
Labklājības departamenta 
paziņojumu. Tajā teikts, ka 
šī gada 31.decembrī, beidzo-
ties iepriekšējam līgumam 
par ilgstošās sociālās aprū-
pes un sociālās rehabilitāci-
jas pakalpojumu nodrošinā-
šanu Rīgas pašvaldības bēr-
niem, departaments neplā-
no turpināt sadarbību ar 
bērnunamu “Stikli”.

Pašlaik Stiklu bērnu namā 
mitinās 21 audzēknis, taču 
lielākā daļa ir no Rīgas. 
Tas lielā mērā arī izskaid-
ro, kādēļ ik pa laikam kāds 
no bērnu nama audzēkņiem 
patvaļīgi pameta iestādi un 
devās apraudzīt Rīgu, kur 
drīz vien bēgļus atrada. 
Savukārt bērnu radiniekiem 
ir lielas grūtības apciemot 
savas atvases, jo “Stiklos” 
ir sarežģīti nokļūt, ja nav 
pašam sava auto. Taču tad, 
kad Stiklus pametīs Rīgas 
pašvaldībai piederīgie bērni, 
bet šī gada beigās plā-
nots pārtraukt pakalpojumu 
sniegšanu vienam audzēk-
nim no Ventspils pašvaldī-

bas, “Stiklos” paliktu tikai 
četri audzēkņi. Tādējādi 
līdzekļu piešķiršana bēr-
nunama turpmākās darbī-
bās nodrošināšanai nebū-
tu mērķtiecīga un ekono-
miski pamatota, skaidroja 
Zvaigzne.

Grūti laiki sagaidāmi 
“Stiklos” strādājošajiem. 
Mazajā ciematā esošais bēr-
nunams un internātskola 
nodrošināja ar darba vie-
tām, lielākā daļa arī dzīvo 
turpat esošajās dzīvok-
ļu mājās. Tagad lielai daļai 
saruks darba apjoms un līdz 
ar to, visticamāk, arī ievē-
rojami samazināsies ienā-
kumi. Mēnesi pirms darba 
attiecību izbeigšanas darbi-
nieki tiek savlaicīgi infor-
mēti par šādu lēmumu. 
Pašlaik “Stiklos” ir 20 dar-
binieki. Saskaņā ar pašval-
dības informāciju, četri no 
viņiem paliks pilnībā bez 
darba. Pārējie 16 darbinieki 
turpmāk strādās tikai Stiklu 
internātskolā.

Ēka, kurā atrodas bērnu-
nams, tukša nepalikšot. Tā 
ir labā stāvoklī un novada 
pašvaldība vēlas tajā redzēt 
aktīvu darbību. Kā norādī-
ja Ventspils novada pašval-
dības priekšsēdētājs Aivars 
Mucenieks, jau esot radusies 
interese šajā ēkā turpmāk 
nodrošināt sociālās aprūpes 
pakalpojumus. 
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Sieviete iekrīt vagonā
Nezināmu iemeslu dēļ kāda sieviete iekri-
tusi vaļējā ogļu vagonā. Negadījums noticis 
Kurzemes ielā, dzelzceļpievedceļu rajonā. 
Dzelzceļnieki pieļauj iespēju, ka sievietei 
varētu būt garīga rakstura problēmas. 

Pirmais gads pagājis
Pensionāru biedrības “Ventspils Liedags” 
amatierteātris ar plašu pasākumu nosvinējis 
viena gada darbības jubileju.

Celiņš atjaunots
Par četrarpus tūkstošiem eiro Herberta 
Dorbes muzejā “Senču putekļi” atjaunots 
gājēju celiņš. Tas veidots pagājušā gadsimta 
otrās puses stilā.

Remontē jumtu…
Teātra namam “Jūras vārti” atjauno jumta 
segumu, ieklājot arī siltumizolācijas slāni. 
Remonta laikā pasākumi teātra namā netiks 
pārtraukti.

…un fasādi arī
Dome ārkārtas sēdē nolēmusi “Jūras vārtu” 
fasādes remontam piešķirt 18 565 eiro. Tiks 
mainītas bojātās loksnes, ūdens notekcau-
rules u.c. 

Šī fasāde jau gatava
Sv. Nikolaja pareizticīgo baznīcas fasādes 
remonta darbi beigušies. Tagad dievnams kļu-
vis par vienu no pilsētas skaistākajām ēkām.

Labiekārtos teritoriju
Bijušās Centra sākumskolas teritoriju 
Brīvības ielā labiekārtos, jo paredzēts, ka tur 
sāks darbu bērnudārza “Saulīte” filiāle.

12 būves ir grausti
12 ēkām Ventspils dome noteikusi vidi 
degradējošas un cilvēku dzīvību apdraudo-
šas būves statusu. Īpašnieki kārtējo reizi tiek 
aicināti sakārtot savus īpašumus. 

Sāls lieti noder
Vairāk nekā 100 privātmāju saimnieki pietei-
kušies bezmaksas sāls un smilts maisījuma 
saņemšanai. Komunālās pārvaldes akcija, 
kuras laikā bez maksas var saņemt minēto 
maisījumu, turpināsies līdz 15. decembrim.

Apkrāpj Krievijas pilsoņus
Kāds ventspilnieks notiesāts par to, ka interne-
ta portālā piedāvājis iegādāties retus priekš-
metus, naudu saņēmis, bet solīto tā arī nav 
nosūtījis. Apkrāpti četri Krievijas iedzīvotāji. 

Baterijas no citroniem
Ventspils Augstskolā atklāts Tehnisko zināt-
ņu klubiņš skolēniem. Izmantojot augstsko-
las laboratorijas, skolēni apgūs jaunākās 
tehnoloģijas, tostarp gatavos tālruņu lādē-
tājus ar saules elementiem un elektriskās 
baterijas no citroniem.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Mūsu labturības noteikumi
Mūsu valsts likumdošana skaidri nosaka: par dzīvām ra-
dībām ir jārūpējas. Vienalga, vai tas būtu kaķēns, kucēns, 
draiskulīgs runcis, vieglas uzvedības kucīte vai pat kaziņa 
un trušu ģimenīte piemājas dārziņa mazajā kūtiņā. Prota-
ma lieta, jārūpējas ir arī par cilvēkiem. Lieliem un maziem, 
jauniem un veciem. Un tā kā vispārējais “labturības pamat-
postulāts” ir zināms, saprotams un vispārpieņemts civilizētu 
ļaužu pulkā, tad visiem būtu jābūt skaidram, ka kaķēnus 
sūtīt “jūrskolā” nedrīkst, gotiņas ir jābaro pienācīgi, bet 
vistiņām pats labākais būtu – ļaut izskraidīties, nevis tikt 
turētām šauros sprostos un vistu būros...

C 
ita lieta, nenoliedzami, ir cilvēki. Šajā ziņā labturības 
noteikumi ir daudz komplicētāki. Nepietiek tikai ar ļau-
šanu izskraidīties mazajiem vai dzīves telpas nodrošinā-
šanu lielajiem. Ir daudz un dažādi noteikumi, prasības 
un pat individuālas pieejas katram. Arī atbildības pakā-

pes, kā zināms, atšķiras. Vecākiem ir jārūpējas par bērniem, sko-
lotājiem, piemēram, atbildība lielāka – tiem jārūpējas par veselu 
klasi, bet autobusa šoferu atbildībā ir pilns autobuss ar pasažie-
riem... Citiem vārdiem, visi mēs esam atbildīgi par citu cilvēku 
“labturības noteikumiem”. Šajā ziņā smaga nasta ir uzlikta varas-
vīriem, kurus ar savām balsīm vēlēšanās pilnīgi brīvprātīgā kārtā 
esam iebalsojuši būt ne vien par likumu un lēmumu pieņēmē-
jiem, bet arī uzticējuši veidot un kopt mūsu visu “labturību”. Vai, 
izsakoties klasiķa vārdiem, mūsu liktenis ir nodots viņu rokās.

Līdz šim pilsētā Ventas krastā ar labturības noteikumu ievērošanu 
gan ir gājis kā pa celmiem. Mūsu pilsētas, tātad iedzīvotāju “tēvi” 
vairāk atgādina tādus ģimenes galvas, kuru galvenais akcents likts 
tikai uz pašu labsajūtu, pārticību un mieru mājās, bet saimes ļau-
dis, līdzīgi kā lopi kūtiņā un duksis pagalmā, domāti vienīgi tam, 
lai celtu godā saimnieku un viņa vēlmes. Atceramies taču vēstures 
stāstus, kur bērnu bariņš domāts vienīgi tam, lai paveiktu mājas 
soli un rīta rasā mērcētu nosalušās kājiņas, dodoties cūkas ganīt...

Laikam tieši šādi, tēlaini izsakoties, var raksturot mūsu pil-
sētas pārvaldības modeli un metodes. Līdz patiesai “labturības 

noteikumu” ievērošanai šeit tālu. Diemžēl vēl pērn, līdzīgi kā 
arī iepriekšējos gadus, ar pašu rociņām vien esam nodrošinā-
juši iespēju varasvīriem “rullēt tālāk”. Kā smejies, labāk zināms 
ļaunums, nekā nezināms labums. Un ko gan tie citi mums varēs 
iedot labāku. Pēdējo vēlēšanu rezultāti visā Latvijā gan liecina, 
ka iespējas mainīt pašmāju “bosu” uzvedības modeli tomēr ir. Ja 
vien, protams, pie varas pašvaldības pārraugošajā ministrijā mai-
nīsies kapteinis un stūrmanis. Jo pašreizējie VARAM saimnieki, 
šķiet, labi zina, no kuras bļodiņas ēsts un kas bļodiņā bijis iebērts, 
tāpēc arī tik pielaidīga attieksme pret mūsu puses vadoņu klajiem 
demokrātijas, pārvaldības un elementāru pieklājības normu pār-
kāpumiem. Sak, ko tie opozicionāri kā uzmācīgas mušas mūsu 
sterilajā dzīvnieku fermā plosās – bojā tik gaisu un steliņģos 
esošo dzīvnieciņu labsajūtu...

Neapšaubāmi, tieši Vides aizsardzības un reģionālās attīstī-
bas ministrija (jebšu, īsāk sakot, VARAM) ir galvenais un nopiet-
nākais kumoss topošās valdības ēdienkartē – ne velti teju visas 
partijas, kas tieši vai netieši, atklāti vai aizklāti iesaistījušās cīņā 
par nokļūšanu Brīvības bulvāra 36. namā, kā savu galveno prio-
ritāti krēslu sadalē min tieši VARAM. Tas arī saprotams. Pirmkārt, 
visnaudīgākā. Otrkārt, ar visplašāko ietekmi. Treškārt, var uzreiz 
“noķert” varas grožus visos reģionos uzreiz. Ceturtkārt, ja kāds 
kaut kur kādā pašvaldībā neklausa vai nerīkojas atbilstoši “vadlī-
nijām”, tad ir uzreiz divas iespējas: ļaut “nepaklausīgajam” dar-
boties, saņemot pretī zināmus bonusus, vai iesist pa nagiem. Tā, 
lai nākamreiz skaidrs, kurš Latvijā saimnieks. Kā liecina prakse, 
VARAM līdz šim visai “elastīgi” tulkojis dažādu pašvaldību nodarī-
jumus. Citur (kā Ventspilī) opozīcijas un citu pēc “labturības notei-
kumu” ievērošanas alkstošo palīgā saucieni tiek vienkārši ignorē-
ti, jo slīcēju glābšana, kā zināms, ir pašu slīcēju rokās. Citur, savu-
kārt, kāds noklīdis ierindas “papīrītis” izsauc teju vai domes atlai-
šanu. Bet viss taču, kā liecina vēsture, ir atkarīgs tikai un vienīgi 
no pareizā skatupunkta... Galu galā – kas vienam ir “labturības 
noteikumu” pārkāpums, citam – tikai stingrāka audzināšana. 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Bieži vien, runājot par pasažieru un kravas prāmja līnijas lielo popularitāti, Ventspils pilsētas un ostas vārdu min kā vārtus uz plašo Skandināviju, kas ir īsākais jūras ceļš 
tranzītā no Baltijas piekrastes līdz Zviedrijas galvaspilsētai Stokholmai. Izskanot jaunākajām ziņām no tiesībsargājošo iestāžu puses, nākas secināt, ka ir cilvēki, kuri domā 
pretējā virzienā. Proti, ka Ventspils ir vārti no Skandināvijas uz Latviju tiem, kuri mēģina nodarboties ar ...nelegālu atkritumu legalizēšanu svešā zemē un iedzīvoties uz citu 
rēķina. Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrijas (VARAM) pārraudzībā esošais Valsts vides dienests (VVD) oktobrī un novembrī aizturējis trīs nelegālas plastma-
sas atkritumu kravas kopumā 22,82 tonnu apmērā, kuras no Skandināvijas bija iecerēts ievest Latvijā un te “legalizēt”.

Trīs neveiksmīgos mēģinājumos Ventspils 
ostā cenšas ievest nelegālus atkritumus

Kā 
stāsta VARAM pārstāve 
Sandra Vaļuma, dienests šī 
gada laikā ir veicis kopumā 
46 pārbaudes atkritumu 
pārrobežu pārvadājumos, 

no kurām trīs gadījumos ir “iekritušie” un 

konstatēti rupji pārkāpumi. Visi šie negatīvie 
gadījumi fiksēti Ventspils ostā – vietā, kurā 
par dienesta darba efektivitāti iepriekš sūro-
jās pilsētas galva. Atkritumu pārvadājumi 
ceļojuši uz Latviju no Zviedrijas un Norvēģijas. 
VVD Ventspils reģionālās vides pārvaldes un 
Ventspils ostas muitas īstenoto pārbaužu 
rezultātā 4. oktobrī, 1. un 16. novembrī tika 
apturētas trīs nelegālu atkritumu kravas ar 
kopumā iespaidīgu kravu – nepilnām 23 ton-
nām plastmasas atkritumu.

Kā norāda ierēdne, pateicoties dienestam, 
ir izdevies novērst iespaidīgu afēru, kurā no 
Zviedrijas ievestos atkritumus bija paredzēts 
uzdot par Latvijas teritorijā savāktiem, tādē-
jādi mākslīgi palielinot mūsu valstī savāk-
to un reģenerēto atkritumu daudzumu. Šos 
atkritumus tika plānots norādīt par mūsu 
valstī savāktiem un tad nodot pārstrādei 
Latvijā, lai saņemtu dabas resursu nodokļa 
maksāšanas atbrīvojumu un tā izvairītos no 
nodokļu nomaksas. Tādējādi tiktu apkrāpta 
Latvijas valsts, izvairoties no nodokļu nomak-
sas. Tiesa, S.Vaļuma gan nevarēja konkreti-
zēt, cik liels būtu krāpnieku guvums finan-
siālā izteiksmē.

“Mēs sadarbojamies ar Zviedrijas un 
Norvēģijas kolēģiem, informējot par atkri-
tumu pārrobežu pārvadājumu gadījumiem, 
kur konstatēti būtiski pārkāpumi. Ir svarīgi, 
lai šī komunikācija tiktu nepārtraukti uzturēta 
– tikai tā mēs kopīgiem spēkiem ar ārvalstu 
kolēģiem spēsim kontrolēt un sodīt tos, kuri 
izvēlas ar savu pretlikumīgo darbību apzinā-
ti piesārņot vidi. Konstatētajos trīs gadīju-
mos atkritumu “avots” ir tieši Skandināvijas 

valstis, proti, ir jāveic darbības, lai novēr-
stu nelegālu atkritumu pārvadājumu cēlo-
ni. Tādēļ par katru gadījumu mēs indivi-
duāli komunicējam ar tās valsts kolēģiem, 
no kuras šie nelegālie pārvadājumi cenšas 
“ieceļot”, lai arvien uzlabotu un pastiprinātu 
kontroli pār šiem pārvadājumiem un piemē-
rotu ievērojamus sodus tiem, kuri izvēlēsies 
likumu pārkāpt,” tā savukārt norādīja VVD 
vadītāja Inga Koļegova.

To, ka nelegālo atkritumu aprites jautājums 
ir liela problēma, jau iepriekš norādījuši vairā-
ki atkritumu apsaimniekotāji. Arī pēc šī skaļā 
atgadījuma, uzsverot, ka atkritumu pārrobežu 
darījumu mazināšanai nepieciešama stingrā-
ka kontrole un efektīvāks darbs. Lai arī VVD 
pēdējā pusotra gada laikā ir būtiski aktivizē-
jis cīņu pret nelegālajiem atkritumu pārro-
bežu darījumiem un parāda dienesta darba 
efektivitāti, tomēr daļa problēmu joprojām 
pastāv, un no tā joprojām cieš pārējie noza-
res spēlētāji un valsts kopumā. Piemēram, 
vides apsaimniekošanas uzņēmumu grupas 
“Eco Baltia grupa” valdes priekšsēdētājs Māris 
Simanovičs norāda: nelegālie darboņi, kuri, 
slēpjoties aiz cēliem mērķiem un reģenerāci-
jas normām, patiesībā vēlas Latviju padarīt par 
citu valstu atkritumu glabātuvi, nenodrošinot 
to, ka Latvijā ievestie materiāli tiks pārstrādā-
ti. Būtiski ir ne tikai kontrolēt Latvijas ostās jau 
ienākušās nelegālās kravas, bet vispār nepie-
ļaut, ka šādas shēmas var izpildīt.

Bet pats galvenais būtu ierobežot atkri-
tumu ievešanu no citām valstīm vispār, jo, 
pirmkārt, Latvijai pašai ir jātiek galā ar arvien 
strauji pieaugošo atkritumu daudzumu. 

Turklāt vēl joprojām neieviestā depozīta sis-
tēma, kas padara Latviju starp vienu no atpa-
likušākajām Eiropas Savienības dalībvalstīm 
šajā ziņā, arī ir būtisks problēmjautājums 
zaļākas vides un dzīvesveida sekmēšanai.

“Ventspilnieks.lv” pagājušā gada vasa-
rā rakstīja, ka netālu no Ventspils esošajā 
atkritumu poligonā “Pentuļi” radās būtis-
kas problēmas ar “iestrēgušiem” atkritu-
miem 12 tūkst. tonnu apmērā, kuri ievesti no 
Lielbritānijas. “Pentuļos”, kurus apsaimnie-
ko Ventspils pilsētas pašvaldības uzņēmums 
“Ventspils labiekārtošanas kombināts”, 
daļa teritorijas nodota uz nomu privātfirmai 
“Vereco”, kas arī ievedusi poligonā šos atkri-
tumus no Lielbritānijas. Jau pirms vairākiem 
gadiem vietai bija jābūt tīrai, taču tā vietā 
atkritumu apjoms esot būtiski audzis, ķīpas 
saplīsušas, bet draza nonākot apkārtējā vidē. 
Atkritumi tika ievesti 2015. gada beigās. 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”
Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000
info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra 
ogļu pārkaušanas 
pakalpojumi
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jusi, ka  pašvaldības domes deputāta sub-
jektīvo publisko tiesību aizskāruma pārbau-
di uz deputāta pieteikuma pamata jāveic 
Administratīvajai tiesai, nevis vienīgi hierar-
hiski augstākajai iestādei – Vides un reģionā-
lās attīstības ministrijai. Tagad šo pašu princi-
pu ir atzinusi arī Latvijas Augstākā tiesa.

"Ventspilnieks.lv" jau iepriekš ziņoja, ka 
deputāts Ģ.V.Kristovskis 2017. gada noga-
lē vērsās Augstākajā tiesā un pierādīja, ka 
VARAM bezdarbības situācijā pašvaldību depu-
tātiem nav tiesiskās aizsardzības instrumen-
tu pret pašvaldības vadības vai administrāci-
jas prettiesiskām darbībām un patvaļu, kas 
izpaužas apzinātā mazākuma deputātu dar-
bības ierobežošanā. “Mūsu rūgtā pieredze 
Ventspils pilsētas pašvaldībā lika vērsties tiesā 
un izgaismot labas pārvaldības trūkumu, jeb 
tās slikto, prettiesisko praksi. Citu iespēju nebi-
ja. Valdošais deputātu vairākums, adminis-
trācijas vadošie speciālisti vienkārši ņirgājās 
par tādām būtiskām vērtībām, kā tiesiskums, 
taisnīgums, vienlīdzība, atklātība un laba pār-
valdība. Diemžēl arī VARAM līdz šim ir gāju-
si vieglākās pretestības ceļu, patiesībā lūkoja 

AT atzīst par prettiesisku pret opozīciju vērsto 
informācijas ievietošanas ierobežojumu

«Jau vairāk nekā desmit gadu garumā 
esmu piedzīvojis Aivara Lemberga tīkla ietek-
mi politiskajā darbībā. Redzēju milzīgu atšķi-
rību starp Laimdotas Straujumas vadīto val-
dību un Māra Kučinsku vadīto valdību, kas 
ietekmēja arī mediju politikas jautājumus – 
faktiski Kučinska valdībā augstākajā politiska-
jā līmenī notika visa veida pozitīvās virzības 
bloķēšana. Tikai tāpēc, ka šī kustība nav vēla-
ma Lemberga politikai. Man šķiet, ka visi, kas 
iesaistīti politikā, zina, ka Lemberga ietekme 
ir nenoliedzama. Var diskutēt par tās līmeni 
un tendencēm – krītoša vai pieaugoša, bet šī 
ietekme joprojām ir,» saka Putnis. 

«ORGANIZĒTĀS NOZIEDZĪBAS 
INTERESES VARĒTU BŪT VIENS 
NO FAKTORIEM, KAS SPĒLĒ LOMU 
ŠAJĀ VALDĪBAS VEIDOŠANĀ»

«Ir labi zināms, ka 2000. gadu sākumā uz 
Latviju no ārzemju puses rādīja ar pirkstu – 
gan Pasaules Banka, gan Eiropas Savienības 
institūcijas minēja, ka valsts nozagšana ir tā 
pamatproblēma, kāpēc Latvija [attīstībā] ir 
tur, kur tā šobrīd atrodas. Gan ekonomiski, 
gan attīstības ziņā, kā arī citos rādītājos esam 
aiz Igaunijas. Tas varbūt jau ir ierasts, bet nu 
arī esam aiz Lietuvas.»

Putnis uzskata, ka pašlaik notiekošajās 
valdības veidošanas sarunās ir saskatāma 
vispārorganizētās noziedzības ietekme uz 
Latvijas politiku. «[Tas redzams], skatoties uz 
visām peripetijām Valsts ieņēmuma dienes-
tā,» komentē Putnis.

Putnis atgādina, ka Ekonomikas policijas 
priekšnieks bija veicis personiskas aplēses par 
nenomaksātā pievienotās vērtības nodokļa 
(PVN) apmēriem Latvijā, kas ir aptuveni 600 
miljoni eiro un ko iegūst caur tā saucamajām 
«PVN shēmām». «Te pietrūkusi politiskā griba, 
ZZS vadībā tiešām [varēja] izskaust šīs nodokļu 
shēmas,» komentē Putnis.

Viņaprāt, pārmetumi JKP, ka šai partijai 
nevajadzētu pārņemt Finanšu ministriju, jo 

Putnis: Lemberga politiskā darbība pēdējos desmit 
gadus ir vērsta uz to, lai izvairītos no cietuma 
Par to, ka mūsu valsts augstākajos varas ešelonos ne tuvu viss nav labākajā kārtība, 
"Ventspilnieks.lv" ir rakstījis ne reizi vien. Tāpat arī par to, ka pret atsevišķiem politi-
ķiem no šīs pašas varas puses valda duāla attieksme. Kādēļ tā notiek, kādas vēsmas 
pūš uz mūsu politiskās skatuves, un kāda loma tajā visā ir no amata pienākumu 
pildīšanas atstādinātajam Ventspils mēram Aivaram Lembergam, intervijā portāla 
BNN žurnālistei Simonai Šjadītei stāsta partijas “Progresīvie” valdes priekšsēdētājs 
Roberts Putnis. 

tas draud ar Finanšu policijas kontroli, bija 
nepamatots iebildums no «veco» politiķu 
puses. «Visticamāk, cilvēki, kas pārmet [ar 
Finanšu policijas kontroli], zina, kas tur jau 
notiek, tāpēc negrib ielaist jaunos spēkus.»

Putnis uzskata, ka politiskajam atbalstam 
jābūt lielākam, lai valsts tiesībsargājošās 
institūcijas varētu efektīvi strādāt un apka-
rot organizēto noziedzību. Viņaprāt, «veca-
jiem» politiskajiem spēkiem šis jautājums 
nav izdevīgs. «Tāpēc organizētās noziedzības 
intereses varētu būt viens no faktoriem, kas 
noteikti spēlē lomu arī valdības veidošanas 
darbā,» tā politiķis.

«MAN PERSONĪGI BIJA ĻOTI SKUMJI 
REDZĒT ZZS KĀ VALDĪBAS VADĪTĀJU 
LATVIJAS SIMTGADES SVINĪBĀS»

Putnis uzskata, ka sabiedrība ir devu-
si skaidru mājienu, ka vēlas Latvijā ieviest 
jaunu pārvaldību. «Partijas, kas iemieso 
šo «veco politiku» – gan personālsastāva 
ziņā, gan arī politiskajā redzējumā –, šajās 
Saeimas vēlēšanās no vēlētāju puses tika ļoti 
stingri sodītas.»

Runājot par valdības izveidošanas grūtī-
bām, politiķis atzīmē, ka ļoti daudzās val-
stīs ir problēma ar valdības veidošanu, pie-
minot Zviedriju, kas demokrātiskajā sistē-
mā vienmēr bijusi stabila. Vienlaikus viņš 
norāda, ka šis sarunu posms Latvijas vēs-
turē ir izņēmums, pat neskatoties uz to, ka 
starptautiskā kontekstā tas nav nekas ārkār-
tējs. «Problēma ir tajā, ka iezīmējas negatī-
va politiskā atbildība, jo cilvēki, kas ievēlēti, 
nav izdarījuši pietiekami daudz, lai izveidotu 
valdību – lai gan tā bija iespējama,» uzska-
ta Putnis, piebilstot, «man personīgi bija 
ļoti skumji redzēt ZZS kā valdības vadītāju 
Latvijas Simtgades svinībās.»

Putnis uzskata, ka politiskajiem spē-
kiem, kas ir guvuši mazāko vēlētāju atbal-
stu, jābūt pēdējiem, kas lemj par valdības 
veidošanu.

SAJŪTA, KA PAR KATRU CENU PIE 
DZĪVĪBAS JĀNOTUR LEMBERGA 
STIPENDIĀTU TĪKLS, KAUT ARĪ TAM 
DRAUD VARAS ZAUDĒŠANA

Runājot par valdības veidošanas sarunām, 
Putnis atzīmē, ka viņam ir vilšanās sajūta. 
«Vairākām partijām, kas no jauna parādījās 
Saeimā, bija ļoti skaidrs mandāts – lai tie-
šām aktīvi strādātu pie tā, lai izveidotu funk-
cionējošu valdību un realizētu kaut ko no tā, 
kas solīts. Primārie ir nevienlīdzības jautā-
jumi, nabadzības izskaušana. Arī tiesiskuma 
jautājumi bija svarīgi virknei partiju. Diemžēl 
nekas no [iepriekšminētā] nemainās, un tam 
nav loģiska izskaidrojuma, jo, ja skatāmies 
formāli uz tiem politiskajiem spēkiem, kas 
ievēlēti, tad programmiski nav tik drama-
tiskas atšķirības, lai neizveidotos vismaz 66 
balsu koalīcija.»

Putnis uzsver, ka "Latvijas attīstībai" (LA), 
kas pauž stingru pozīciju veidot valdību pār-
runas ar ZZS, kamēr citi politiskie spēki pasa-
ka stingru «nē», noteikti nav saucama par 
«jauno partiju» Latvijas politikā. «Tā ir parti-
ja, kas sistēmiski būtiski neatšķiras no manis 
aprakstītā fenomena un partijām, kas ir īste-
nojušas, teiksim, valsts nozagšanu.»

«Šobrīd ir manāms [veco partiju] izmisums, 
ka pie dzīvības kaut kādā veidā ir jānotur 
Lemberga stipendiātu tīkls, kuram draud varas 
zaudēšana. Plus ir virkne citu dziļu sistēmisku 
figūru un tīklu, kuri ir ieinteresēti biznesa un 
valsts pārvaldes «saitēs». Nomainoties valdī-
bai tik radikāli un paliekot tikai dažiem poli-
tiskajiem spēlētājiem no iepriekšējās sistē-
mas, daudziem rastos liels apdraudējums. To, 
manuprāt, šajā procesā, ko mēs vērojam, var 
skaidri redzēt,» uzskata Putnis.

Partijas "Progresīvie" līderis atzīmē, ka 

"Jaunajā Vienotībā" ir ievēlēta vairāk «vecā» 
"Vienotība" nekā «jaunā». Viņaprāt, tā tagad 
ar astoņām mandātu vietām ieņem pozīci-
ju, kad var «spēlēt» abās politiskajās frontēs. 
«Pašlaik izskatās, ka partijas iekšienē ir zinā-
mas pretrunas, kurā virzienā tai būtu jāiet.» 
Putnis norāda, ka gan JV, gan ZZS šobrīd ir 
uzlikts lielākais vēlētāju sods. Politiķaprāt, 
viņiem vajadzētu būt pēdējiem, kuri piedalī-
sies sarunās par valdības veidošanu. «Tomēr 
es redzu, ka JV varētu veidot valdību gan ar, 
gan bez ZZS.»

«REDZĒJĀM, KĀ TĀ LIELĀ NAUDA 
NOSKRIEN GARĀM»

Runājot par to, kāpēc Latvijas politikā jo pro-
jām, kā Putnis apgalvo, ir jūtama Lemberga 
ietekme, viņš atzīmē, ka tās ir ilgus gadus 
veidojušās «atkarības saites».

Putņa ieskatā, politiskie spēki, kas izgāju-
ši uz kompromisiem saistībā ar partiju finan-
sēšanu, lai gūtu kādu labumu, kļūst atkarīgi 
ilgtermiņā. «Nekad nevar zināt, kas tai otra-
jai pusei, kas tevi uzpirkusi, ir par tevi un kā 
viņi nākotnē var šantažēt. Ir svarīgi pārtraukt 
šādas ķēdes. Tāpēc ir nozīmīgi, ka mēs varētu 
šo vēlēšanu rezultātu ietvaros sākt pārtraukt 
ZZS ietekmi, atstājot viņus opozīcijā. Tādējādi 
laika periodā, ideālajā gadījumā divu līdz 
četru gadu garumā, mazinās šī politiskā 
spēka ietekme, un cilvēkiem, kas ir attiecīga-
jos atkarības tīklos, ļaut atbrīvoties no tiem.»

«Partiju finansēšana Latvijā jau tradicio-
nāli ir liela problēma. Partijas joprojām ir 
atkarīgas no lieliem finansētājiem. Ne visas, 
bet tāpat tā ir milzīga problēma. To arī 
mēs skaudri piedzīvojām ar finansējumu 
sev, redzējām, kā tā lielā nauda «noskrien 
garām». Bet tā ir ilgtermiņa darbības izvē-
le. Tā teikt, tu zaudē cīņā, bet, cerams, uzva-
ri karā.»

Putnis uzskata, ka Lemberga gadījumā 
viņa politiskā darbība pēdējos desmit gadus 
pamatā ir vērsta uz to, lai izvairītos no cietu-
ma. «Principā tik primitīvi un vulgāri to var 
aprakstīt.» Putnis uzskata, ka Lembergam 
nav politiskā redzējuma. «Kādu politisko 
ideju Lembergs pārstāv Latvijā?» retoriski 
vaicā Putnis. 

Intervija publicēta saīsināti. 
Pilnu tās versiju lasiet portālā BNN.LV

kā  attaisnot valdošās koalīcijas prettiesiskās 
pārvaldes izpausmes un pārkāpumus, atstājot  
mazākuma deputātu problemātiku bez ievērī-
bas,” saka Ģ.V.Kristovskis.

Turklāt tagad Augstākā tiesa savā lēmu-
mā norādījusi arī, ka pašvaldības oficiā-
lajā interneta portālā drīkst publicēt tikai 
neitrālu informāciju par pašvaldības darbī-
bu. Pašvaldības domes deputāti, tās domes 
priekšsēdētājs šo portālu nedrīkst izmantot 
savu subjektīvo uzskatu paušanai, lai vien-
pusīgi izceltu kādas atsevišķas šauras grupas 
vai kāda politiska spēka intereses, noniecinā-
tu citus. Šādā situācijā pašvaldības portālam 
pienācīgi ir jāatspoguļo viedokļu daudzveidī-
ba, tostarp arī politiskās opozīcijas viedoklis. 
Tas izriet no demokrātijas virsprincipa un ar 
to saistītā pārvaldības principa. 

Ģ.V.Kristovskis uzsver, ka tagad izcīnītā 
demokrātiskā un tiesiskā iespēja pārsūdzēt 
Administratīvajā tiesā Ventspils pilsētas paš-
valdības pret opozīciju īstenotos pārkāpumus 
ir ievērojams Latvijas demokrātijas, tiesisku-
ma un labas pārvaldības ieguvums. Arī tāpēc, 
ka līdzšinējais risinājums ar VARAM iesaistī-
šanu bija neefektīvs, jo ministrijas politiskās 
gribas trūkuma dēļ, arī A.Lemberga negatīvās 

politiskās ietekmes rezultātā VARAM pašval-
dību pārraudzības funkcijas veikusi virspusēji.   

Arī AT lēmumā norādīts, ka demokrātiskā 
un tiesiskā valstī visiem pašvaldības domes 
deputātiem ir jānodrošina vienlīdzīgas tie-
sības viņu mandāta īstenošanā, proti, ir 
jānodrošina vienlīdzība visos deputāta dar-
bības aspektos – gan attiecībā uz deputā-
tu procesuālajām tiesībām, gan attiecībā uz 
materiālo nodrošinājumu, vienlaikus ņemot 
vērā arī proporcionālas pārstāvniecības prin-
cipu. Vienlīdzīgas tiesības deputāta man-
dāta īstenošanā ietver arī vienlīdzīgas tie-
sības informēt sabiedrību par savu darbību 
un viedokļiem un vienlīdzīgu pieeju pub-
liski finansētiem komunikācijas līdzekļiem. 
Tātad Augstākā tiesa nepārprotami atzīst, 
ka Ventspils pilsētas domē iepriekš minē-
tie principi tiek rupji pārkāpti, lai realizētu 
viena deputāta, turklāt prettiesiski pašvaldī-
bas priekšsēdētāja amatu ieņemoša deputā-
ta Aivara Lemberga un viņa partijas “Latvijai 
un Ventspilij” subjektīvās intereses. 

Lai turpinātu cīņu par tiesiskumu un tais-
nīgumu valsts pārvaldē, Ventspils pilsē-
tas domes opozīcijas deputāti Ģirts Valdis 
Kristovskis, Dace Korna, Aivis Landmanis un 

Ivars Landmanis vērsušies Administratīvajā 
rajona tiesā ar lūgumu atcelt Ventspils pilsētas 
domes 2017. gada 29. septembra prettiesisko 
lēmumu par Ventspils pilsētas domes komisi-
jām un padomēm, kā arī uzlikt par pienākumu 
Ventspils pilsētas domei tās komisijās, pado-
mēs un darba grupās proporcionāli iekļaut 
arī opozīcijas deputātus. Līdz šim Ventspils 
pilsētas dome apzināti ir ignorējusi opozīci-
jas deputātu tiesības būt pārstāvētiem tajās, 
tādējādi liedzot tiem pilnvērtīgi pildīt savus 
pienākumus, kurus tiem uzticējuši ventspilnie-
ki. Administratīvā rajona tiesa opozīcijas depu-
tātu prasību skatīs šā gada 6. decembrī. 
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LATVIJĀ

Gobzemam uztic valdības 
veidošanu
Valsts prezidents Raimonds Vējonis val-
dības veidošanu nolēmis uzticēt “KPV 
LV” premjera amata kandidātam Aldim 
Gobzemam. Viņam līdz 10. decembrim 
jāpanāk, lai valdība iegūtu vairākuma 
atbalstu, būtu zināmi ministri un jau-
nās valdības paveicamie galvenie darbi. 
A.Gobzems norādīja, ka valdību veidos ar 
apziņu, lai valsti un cilvēkus padarītu par 
vienotu kopumu.

Sesks pēc 21 gada spiests 
atstāt mēra amatu
Liepājā pēc 21 gadu ilga posma pilsētas 
mēra amatu spiests atstāt Uldis Sesks 
(ZZS), kuru amatā nomainīja Jānis Vilnītis 
(LRA). Jauna mēra ievēlēšana bija nepie-
ciešama, jo U.Sesks saskaņā ar iepriekš 
panākto vienošanos ar LRA paziņoja par 
atkāpšanos no amata. Solītā atkāpšanās 
gan nedaudz ieilga.

Ēnu ekonomikā pusi veido 
aplokšņu algas
Lielākais ēnu ekonomikas īpatsvars 
Latvijā joprojām ir aplokšņu algām, bet 
otrs ir esošā korupcija un kukuļu sistē-
ma. Pēc Ilgtspējīga biznesa centra pētī-
juma datiem, pērn Latvijā ēnu ekono-
mikas īpatsvars bija 22% no iekšzemes 
kopprodukta. Aplokšņu algas veido 43% 
no šī rādītāja.

Nepamatota “ātro”  
saukšana maksās dārgāk
Turpmāk maksa par nepamatotu 
Neatliekamās medicīniskās palīdzības 
dienesta (NMPD) izsaukumu būs par 
40% augstāka un tā tiek palielināta līdz 
56,56 eiro. Palielinās arī pārējo dienesta 
maksas pakalpojumu cenas. Vidēji dienā 
dienests izraksta 12 rēķinus par nepa-
matotu palīdzības izsaukšanu. Dienests 
maksas palielināšanu skaidro ar to, ka 
cenas nav mainījušās kopš 2011. gada.

Jaunie vilcieni no 2020. gada
AS “Pasažieru vilciens” jaunos elektro-
vilcienus pirks no Spānijas uzņēmuma 
“Talgo” par kopējo līguma cenu 225 mlj. 
eiro. Jaunie vilcieni tiks piegādāti pakāpe-
niski no 2020. gada. Kopumā pirks 32 vil-
cienus, tie kursēs lielākoties Aizkraukles, 
Tukuma, Skultes un Jelgavas virzienā.

Šis gads "Stiklu" dzīvē bijis ļoti trauksmains. 
Vienu mēnesi Stiklu bērnunams bija slēgts, 
jo tuvumā no Talsu novada puses plosījās 
ļoti plašs un postošs purva un meža uguns-
grēks, kas ietekmēja arī Stiklu iedzīvotāju 
dzīvi. Lielā piedūmojuma dēļ no ciema eva-
kuēja iemītniekus, taču laimīgā kārtā izdevās 
liesmas apturēt, lai gan ugunsgrēka izplatība 
aizsniedzās jau līdz Ventspils novada robe-

Stiklu bērnu nams jau šogad pārtrauks darbu
žām (Stikli atrodas novada pierobežā). Taču 
pirmoreiz visa Latvija uzzināja par "Stikliem" 
plašāk tad, kad ar Latvijas Televīzijas starpnie-
cību Valsts bērnu tiesību aizsardzības inspek-
cija pārbaudes laikā bērnunamā konstatēja 
vairākus būtiskus bērnu tiesību pārkāpumus. 
“Stiklu” tā brīža vadītājs Guntis Lučins to nolie-
dza, tomēr vēlāk samilzušā skandāla un faktu 
dēļ bija spiests amatu atstāt. Pārkāpumu bijis 
tik daudz, ka draudēja tā eksistences beig-
šanās un izslēgšana no sociālo pakalpojumu 

sniedzēju reģistra. Pārkāpumi bija lieli, un tie 
bija saistīti gan ar bērnu uzraudzību, gan atbil-
dību par drošību, veselību un dzīvību, ka arī 
ar citiem aspektiem, tai skaitā konfidenciālas 
informācijas izpaušanu trešajām personām. 
Bērnunamam bija dots laiks līdz 1. decem-
brim būtiski uzlabot pakalpojumu kvalitāti. 
Pašvaldība gan nesniedz plašāku informāciju 
par to, vai uzdotais uzdevums tika izpildīts, bet 
Rīgas domes departamenta lēmums ir tikai 
loģisks solis esošās situācijas novērtējumā. 

Pašvaldības 2019. gada budžeta gaidās

sētas dome šoruden pieņēma lēmumu mai-
nīt Ventspils pilsētas pašvaldības virsmērķi, 
atsakoties no iedzīvotāju skaita palielināša-
nas pilsētā. Turpmāk lembergieši rūpēšoties 
par iedzīvotāju skaita saglabāšanu un, kā 
ierasts, par sava “dārgā vadoņa” labsajūtas 
nodrošināšanu.

Neraugoties uz gadu desmitiem īsteno-
to pretlikumīgo opozīcijas deputātu tiesību 
ierobežošanu, Ventspils opozīcijas deputā-
ti Ģirts Valdis Kristovsksis, Dace Korna, Aivis 
Landmanis un Ivars Landmanis arī šogad 
iesnieguši Ventspils pilsētas domei savus 
2019.gada budžeta priekšlikumus, lūdzot tos 
paredzēt 2019.gada budžetā. Kādi tad ir šie 
priekšlikumi, kurus valdošā koalīcija, vistica-
māk, kā ierasts, ignorēs?

OPOZĪCIJAS DEPUTĀTU 
PRIEKŠLIKUMI 2019. GADA 
VENTSPILS PILSĒTAS BUDŽETAM

1. Nodrošināt bērniem, pensionāriem, inva-
līdiem, represētām personām, daudzbērnu 
ģimeņu pārstāvjiem bezmaksas braukšanu 
pašvaldības SIA “Ventspils Reiss” pilsētas un 
tai pieguļošo teritoriju autobusu maršrutos;

2. Nodrošināt privātīpašumiem pieguļošo, 
pašvaldībai tieši vai pastarpināti piederošo 
teritoriju uzkopšanu. Centralizēta šo teritori-
ju uzkopšanas nodrošināšana būs efektīvāka, 
lētāka un civilizētāka. Darbu veikšana būs 
mehanizēta, nevajadzēs uzturēt represīvo 
mehānismu, un sabiedrība šim darbam atvē-
lētās stundas, kā arī iztērētos līdzekļus varēs 
izmantot lietderīgāk;

3. Pārskatīt pašvaldībai tieši un pakārtoti 
piederošajās sabiedriskajās būvēs realizēja-
mo sabiedrisko funkciju (sociālo, medicīnas, 
izglītības, kultūras, sporta u.c.) finansēša-
nas prioritātes. Proti, pakalpojuma kvalitatī-
vu nodrošināšanu, papildus būtiskus līdzekļus 
atvēlot speciālistu atalgojumam un materiā-
lajam nodrošinājumam, kā arī pakalpoju-
mu prioritāšu izvērtēšanu un pārskatīšanu. 
Piemēram, sportam paredzēto finansējumu 
dalīt, ņemot vērā sporta būvju ekspluatāci-
jas izmaksas (jo dārgāka būves uzturēšana, 
jo efektīvāk jānodrošina tās aizpildījums ar 

Ventspils pilsētas pašvaldība un Olimpiskais centrs “Ventspils” noskaidrojuši metu konkursa uzvarētāju, izvēloties labāko risinājumu nākamās milzu jaunbūves celtniecībai 
– lielais peldbaseina komplekss ar rehabilitācijas centru un viesnīcu. Līdz ar to iezīmējas iespējamie jaunie vaibsti pilsētas centrā, rajonā, kur jau top cita lielā triecienceltne – 
Ventspils Mūzikas vidusskola ar koncertzāles funkciju. Lielo peldbaseina, rehabilitācijas centra un viesnīcas kompleksu izbūvēs blakus Olimpiskā centra “Ventspils” teritorijai 
un Reņķa dārzam, šim nolūkam «ziedojot» zaļo skvēru Kuldīgas un Sporta ielas stūrī un šī projekta īstenošanai savulaik tika «izsista» tā dēvētā «deputātu kvotu» nauda, par 
ko «Ventspilnieks.lv» jau vairākkārt ir rakstījis.

saturu) un valstiski noteikto prioritāro attīstī-
bas virzienu – bērnu un jauniešu sports utt.;

4. Izstrādāt Ventspils sakrālo celtņu reno-
vācijas un uzturēšanas programmu un 
tās ietvaros 2019. gadā novirzīt līdzekļus 
Ventspils evanģēliski luteriskās baznīcas 
torņa rekonstrukcijai;

5. Nodrošināt projekta “Latvijas karogs” 
realizāciju Ventspilī. “Latvijas karogs” ir uni-
kāls ilgtermiņa projekts, kas paredz Rīgā 
un Latvijas novadu reģionu centros izvietot 
monumentālus Latvijas karogus. Projekta 
mērķis ir aizsākt nacionālo simbolu godinā-
šanu ne tikai svētkos, bet arī ikdienā, tā vai-
rojot iedzīvotājos patriotismu un lepnumu 
par savu valsti;

6. Paredzēt Ventspils pilsētas domes 
budžetā līdzekļus pašvaldības vadības 
autotransporta uzturēšanai, kas līdz šim biju-
ši iekļauti Pašvaldības policijas izdevumos, 
vienlaicīgi atsakoties no “premium” klases 
autoparka Ventspils pilsētas domes amatper-
sonu vajadzību nodrošināšanai;  

7. Izvērtēt, vai Ventspils pilsētas domes 
pieprasītais maksājums no SIA “”Ventspils 
nafta” termināls” ir leģitīms un brīvprātīgs, 
un, ja jā, tad novirzīt šos Ventspils pilsētas 
domes dāvinājumā saņemtos līdzekļus ar 
vides jautājumu saistītu problēmu risināša-
nai (kompensācijai vides risku zonās dzīvo-
jošajiem; vides risku zonās esošo īpašumu 
atpirkšanai; precīzai vides monitoringa sistē-
mas izveidei, kura nodrošinātu iedzīvotājus 
ar informāciju tiešsaistes režīmā u.c. ar vidi 
saistītiem pasākumiem); 

8. Ņemot vērā apstākli, ka A.Lembergam 
ir spēkā esoši tiesiski ierobežojumi, kuri liedz 
viņam pildīt Ventspils pilsētas domes un 
Ventspils Brīvostas valdes priekšsēdētāja pie-
nākumus, paredzēt A.Lembergam atalgoju-
mu, kurš atbilst viņa statusam – Ventspils pil-
sētas domes ierindas deputāts, un nav lielāks 
par atalgojumu, kuru saņem Ventspils pilsē-
tas domes opozīcijas deputāts (~ 250 EUR/
mēnesī pēc nodokļu nomaksas); 

9. Atteikties no Ventspils pilsētas domes, 
tās iestāžu, kapitālsabiedrību, Ventspils 
Brīvostas pārvaldes ikgadējo biedra naudu un 
citu maksājumu veikšanas A.Lemberga vadī-
tajai biedrībai “Ventspils attīstības aģentū-

ra”, kura līdz šim A.Lembergam atalgojumā 
izmaksājusi jau vairāk kā vienu miljonu eiro 
ventspilnieku naudas, kura bija paredzēta 
sociālo, izglītības, medicīnas, ostas, sporta un 
kultūras vajadzību nodrošināšanai. Mūsuprāt, 
tas, iespējams, ir kriminālpārkāpums, par 
kuru uz apsūdzēto sola būtu jāsēž kā pašam 
Lembergam, tā viņa pietuvinātajai “svītai”, 
un, kā minimums, no atbildīgajām personām 
jāprasa pilsētas budžetam nodarīto zaudēju-
mu atlīdzināšana; 

10. Pārskatīt Ventspils pilsētas domes 
komisiju un padomju lietderību, atsako-
ties no likumos nedefinētām komisijām un 
padomēm, likvidēto komisiju un padomju 
funkcijas nododot Ventspils pilsētas domes 
komitejām; 

11. Atteikties no SIA “Ventas Balss” un citu 
mediju pakalpojumiem. Apzināt Ventspils 
pilsētas domes deputāta A.Lemberga video 
sesiju, preses konferenču, to apkalpojošā 
personāla un citas līdzīgas izmaksas, un pie-
dzīt tās par labu pilsētas budžetam no atbil-
dīgajām amatpersonām. 

Deputātiem ir arī citi, būtiski Ventspils 
budžeta un pašvaldības darba uzlabošanas 
priekšlikumi, kuru realizācija veicinātu mūsu 
pilsētas uzplaukumu. Piemēram, ļoti dārgo, 
iespējami koruptīvo un nākotnes budže-
tu krietni apgrūtinošo iepirkumu izvērtēša-
na; Lemberga partiju vēl nesen pārstāvošās 
finanšu ministres īstenotās nodokļu politikas 
smago seku kompensēšana sabiedriskajām 
organizācijām Ventspilī, tai skaitā ar labda-
rību, kultūru, arī  ar bērnu sportu saistītajām 
NVO, kuru pastāvēšanu Lemberga partija, vir-
zot  līdz galam nepārdomātu nodokļu politi-
ku, ir apdraudējusi.

Diemžēl pašvaldības darba uzlabošanas 
priekšlikumi nebūs īstenojami, kamēr valdo-
šie turpinās prettiesiski ierobežot savu kolē-
ģu un viņu vēlētāju tiesības un nebūs gatavi 
konstruktīvam dialogam. Situācija, kad opo-
zīcijas deputātiem par savām tiesībām ir jācī-
nās ar tiesas starpniecību, ir nenormāla un 
atgādina ekonomiskās problēmās iestigušo 
Putina Krieviju. Nožēlojami, ka tāda joprojām 
ir iespējama Latvijas Simtgades gadā. 

Ventspils pilsētas domes deputāts
Aivis Landmanis

Piecgades jaunā triecienceltne – lielais peldbaseins

I 
lgāku laiku par gaidāmo lielā peldbasei-
na būvniecības projektu valdīja klusums. 
Diezgan pieklusināti aizvadīts arī metu 
konkurss, kurā saņemti kopumā seši 
pieteikumi. No šiem sešiem darbiem trīs 

pašvaldība izbrāķēja, bet trīs atzina, kā norā-
da darbībā ierobežotais, taču faktiskais vadī-
tājs Aivars Lembergs, “kā ļoti interesantus”. 
No šiem trim pašvaldība izvēlējusies viņuprāt 
labāko. Par uzvarētāju atzīts arhitektu biroja 
SIA “K-Idea” direktora un autora – arhitekta 
Andra Kokina – projekts (viņš ir arī Ventspils 
autoostas būvprojekta autors). Pašlaik norit 
sarunu procedūra, darbs pie dokumentācijas 
sagatavošanas un projektēšanas līguma slēg-
šanas, skaidroja pašvaldībā.

Ieskatoties metu konkursa uzvarētāja 
darbā, kuru publiskojusi pašvaldība, redza-
ma lielā peldbaseina būve un tai līdzās esošā 
celtne, kurā plānots rehabilitācijas centrs un 
viesnīca. Sākotnēji pašvaldības vadība plāno-
ja ar vērienu būvēt viesnīcu, kura varētu slie-
ties 7-8 stāvu augstumā, tā aizvietojot līdz-
šinējo Olimpiskā centra “Ventspils” viesnīcu, 

citējot A.Lembergu, kuru “jau sen vajadzēja 
uzspridzināt”. Acīmredzot apetīte kļuvusi pie-
ticīgāka, apzinoties reālo situāciju un konku-
renci reģionā – Liepājā un Klaipēdā. 

Saskaņā ar projektu, plānots uzbūvēt jaunu 
peldbaseinu ar astoņiem 50 metru gariem 
celiņiem, kurus nepieciešamības gadījumā 
varēs sadalīt uz pusēm ar norobežojošu 
starpsienu un tā iegūt 16 celiņus 25 metru 
garumā. Šāda lieluma baseini ir deficīts 
Latvijā, taču tepat kaimiņvalstīs nesen jau 
atklāti lielie peldbaseini, kas raisa bažas par 
jaunā un milzīgā baseina efektīvu noslodzi 
Ventspils pilsētā, kurā ir tik mazs iedzīvotā-
ju skaits. Piemēram, pat netālu no mūsu pil-

sētas esošajā Liepājas Olimpiskā centra lielā 
peldbaseina noslodze ir pustukša. Citādi ir 
rehabilitācijas centra gadījumā. Pilsētā šādu 
funkciju iespējams veikt nelielā apjomā, tur-
klāt jaunajā centrā plānota dažādu, tajā skai-
tā sporta traumu ārstēšana. Tas varētu kļūt 
par galveno šādu centru Latvijā.

Šis plašais komplekss, kura būvniecību 
plāno sākt 2022. gadā, iezīmēs vēl vienu 
asu vaibstu Ventspils pilsētvides centrā – 
Lielā laukuma rajonā, jo atradīsies praktiski 
ielas otrā pusē Ventspils koncertzālei, kuru 
pašvaldības vadītājs lepni nosauca savas 
idejas vārdā par koncertzāli «Latvija», lai 
gan paši ventspilnieki par šādu ideju bija 

manāmi sašutuši (viņu komentārus interne-
tā gan cītīgi dzēsa moderatori). Nav šaubu, 
ka arī šis komplekss iegūs skanīgu, spārno-
tu un iedvesmojošu nosaukumu, kuru būs 
ko apspriest visā Latvijā. Pa vidu koncertzālei 
un jaunajam baseinam plānota vēl cita “trie-
cienceltne”, kurai arī ir izkārtots finansējums 
no valsts nodokļu maksātāju naudas – zināt-
nes un inovāciju centrs “Neo”.

Jāatgādina, ka šī projekta īstenošanai nese-
nā pagātnē, kad šauru interešu vadītām per-
sonām vēl bija brīvas rokas šiverēt pa valsts 
budžeta līdzekļu sadali savām vēlmēm, tika 
piesaistīta valsts budžetā tā dēvētā “deputātu 
kvotu” nauda, tam novirzot 1,55 mlj. eiro. 
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Bērziņam “hat-trick”, 
“VENTA 2002” grauj 
“Prizmu”
Pārliecinošu uzvaru Junioru attīstības 
hokeja līgas (JAHL) spēlē svinējuši HK 
“VENTA 2002”. Ventspilnieki savā lauku-
mā ar 7:0 apspēlēja “Prizma” hokejistus. 
Ventspils vārtsargs Deniss Baranovs izcī-
nīja savu pirmo sauso uzvaru šajā čem-
pionātā, bet Niks Bērziņš guva trīs vārtus. 
“VENTA 2002” ar 32 punktiem 14 spēlēs 
ieņem otro vietu, kamēr līderi ar 35 punk-
tiem 14 spēlēs ir Daugavpils “Dinaburga”.

FK “Ventspils” par 
pretinieku vairāk
Nākamajā sezonā Latvijas futbola virs-
līgā spēlēs deviņas komandas, nolemts 
Latvijas Futbola federācijas valdes sēdē. 
Balsojums par virslīgas vienību skaita 
palielināšanu valdē bijis vienbalsīgs. Ar 
2020. gadu plānots virslīgas komandu 
skaitu palielināt līdz desmit.

Ar grūtībām uzveikti Tartu 
studenti
BK “Ventspils” Latvijas – Igaunijas basket-
bola līgas spēlē savās mājās tikai otrajā 
puslaikā spēja lauzt Tartu “Ulikool” pārā-
kumu un uzveikt Igaunijas komandu ar 
88:83. Rezultatīvākais ar 18 punktiem bija 
Ousmans Dramē, kura rēķinā arī septiņas 
atlēkušās bumbas. BK “Ventspils” 10 spē-
lēs svinējuši 9 uzvaras, kas dod 2. pozīciju.

Apse kandidē uz pasaulē 
labākā skeitera balvu
Ventspilnieks Madars Apse kā viens no 
50 pasaules skeitbordistiem izvirzīts 
prestižajai pasaules gada balvai “Skater 
of the Year”, kuru veido ietekmīgais 
skeitborda žurnāls “Thrasher”. 29 gadus 
vecais sportists 2012. gadā kļuva par 
Eiropas labāko skeitbordistu.

Ventspilnieces EČ kērlingā 
piektās
Latvijas sieviešu kērlinga izlase, kuras 
rindās spēlēja vairākas ventspilnieces, 
izcīnījusi vēsturiski labāko panākumu 
Eiropas čempionātā – 5. vietu, izcīnot 
ceļazīmi arī uz pasaules elites čempio-
nātu. Izlasē spēlēja Iveta Staša-Šaršūne 
(skips), Santa Blumberga (vice skips), 
Ieva Krusta, Evelīna Barone un Tīna Siliņa.

Ventspilniekiem 14 medaļas
Ventspilī notikušajā Latvijas čempionā-
tā taekvondo vietējie sportisti no kluba 
“Favorīts” izcīnīja 14 medaļas, no tām 
sešas bija zelta. Par valsts čempioniem 
savās grupās un kategorijās kļuva Leons 
Likovs, Vitālijs Soldatenko, Dans Kristians 
Likovs, Iļja Gusevs, Mihails Proščenko un 
Reicela Andrea Laumane.

VK “Ventspils” vēl viena 
uzvara
Pārliecinošu uzvaru Nacionālās 1.līgas 
čempionāta spēlē svinējuši Ventspils 
volejbolisti, kuri savās mājās ar 3-0 
(25:21, 25:22, 25:22) apspēlēja Rīgas 
Volejbola skolu. Ventspilnieku līde-
ris Kristaps Šepte guva 19 punktus. VK 
“Ventspils” ar 11 punktiem ir 3. vietā.

Skolēniem Latvijas 
čempionu tituls
Ventspils 4. vidusskolas frisbija spēlētā-
ji uzvarējuši Latvijas skolu čempionātā 
jauktajā grupā, turklāt finālā ar 12:9 pār-
spēja citu Ventspils skolu – 6. vidusskolu. 
Ventspils Tehnikumam 10. vieta.

SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

uz 2018./2019. sezonas  
LHF čempionātu spēlēm

Latvijas bērnu un jauniešu 
čempionāts

SVĒTDIEN 2. decembrī

plkst. 15.00

U-11 komandu spēle

HK Venta 2002 – LSSS

Nav tāda cilvēka, kuram mājās neglabātos kaut kādas 
vecas lietas. Kādam – paša vai bērnu skolas laika 
burtnīcas, citam – jaunībā krātās kabatas kalendāru vai 
nozīmīšu kolekcijas, dažādi nieciņi... Tas viss ir siltas at-
miņas par aizgājušiem laikiem un parasti daudz vietas 
neaizņem.

Rindu problēma uz valsts apmaksātiem izmeklējumiem medicīnas iestādēs ir ar-
vien liela problēma visā Latvijā. Lai arī centienos mazināt rindu problēmu aizejošā 
valdība mēģināja spert pirmos cerīgos soļus, pagaidām situācija nav būtiski uzlabo-
jusies. Rindas sarukušas nedaudz tikai atsevišķos valsts apmaksātos pakalpojumos, 
lielākajā daļā arvien saglabājas situāciju, kuru varētu raksturot pat tā – dramatiska 
un skumja. Neko daudz nevar iesākt arī slimnīcas, tā ķīlnieka lomā atstājot ne vien 
valsts lielāko vērtību – cilvēkus, bet arī pašas sevi. “Ventspilnieks.lv” apkopoja 
aktuālo situāciju, kāda šobrīd ir SIA “Ziemeļkurzemes reģionālā slimnīca” galvenajā 
slimnīcā Ventspilī.

Rindas sarūk gausi

A 
pmēram seši mēneši jeb teju 
pusgads – tik ilgi jāgaida rindā 
cilvēkiem, kuriem jāveic mag-
nētiskās rezonanses izmeklē-
jumi. Šis ir viens no pieprasītā-

kajiem izmeklējumiem diagnostikas noza-
rē visā Latvijā, ne tikai Ventspilī vien, kur 
šobrīd ir viena no modernākajām magnē-
tiskās rezonanses iekārtām valstī. Kā aplie-
cināja slimnīcā, novembra vidū rindā uz 
valsts apmaksātu pakalpojumu magnētiskās 
rezonanses izmeklējumam Ventspils slimnī-
cā pierakstījušies jau 825 pacienti. Turklāt 
situācija kļūst arvien nopietnāka. Kā atklāj 
slimnīcas novērotais, salīdzinot datus pa 
gadiem, veikto izmeklējumu skaits tikai 
palielinās, bet gaidīšanas rinda uz pakalpo-
jumu arvien paliek nemainīgi gara, jo para-
lēli pieaug arī pieprasījums.

Nedaudz mazāk, taču arīdzan ļoti ilgi jāgai-
da rindā, lai tiktu uz konsultāciju pie oftalmo-
loga jeb acu ārsta. Šī ir viena no pieprasītāka-
jām konsultācijām Ziemeļkurzemes reģionā-
lajā slimnīcā, taču uz pieņemšanu nākas gai-

dīt četrus mēnešus. Kopš oktobra Kurzemes 
acu centrā piesaistīti divi jauni oftalmologi, 
taču konsultācijas ir pieejamas mēneša laikā. 
Tas ļāvis samazināt kopējo gaidīšanas laiku 
un iedzīvotājiem ātrāk tikt uz pārbaudēm. 
Piesaistot papildu speciālistu un palielinot 
veicamo operāciju skaitu, pašlaik izdevies 
saīsināt gaidīšanas laiku uz valsts apmaksā-
tām kataraktas operācijām par veselu gadu 
– no trim līdz diviem gadiem. Jāņem vērā, ka 
pacienti nav tikai ventspilnieki, bet arī cilvēki 
no Ventspils novada un plašākas teritorijas. 
Kā skaidro slimnīcā, garas rindas un ilga gai-
dīšana ir arī uz otolaringologu konsultācijām, 
mamogrāfijas un rentgena izmeklējumiem, 
kā arī citiem pakalpojumiem.

Pēc slimnīcas vadības skaidrojuma, gaidīša-
nas ilgumu uz pakalpojuma saņemšanu ietek-
mē vairāki faktori. Pirmkārt, speciālista pie-
ņemšanas laiks. Slimnīcā un arī Ventspils polik-
līnikā strādā vairāki tādi speciālisti, kuri ir pie-
saistīti pilsētai un līdz ar to strādā tikai noteiktu 
periodu – piemēram, pieņem reizi divās nedē-
ļās vai mēnesī. Otrs faktors ir pieejamo speciā-

listu skaits. Trešais faktors – pieprasījums. Un 
vēl kāds faktors, kuru atklāj slimnīca – tas esot 
telpu noslogojums, jo vienā telpā dažādos lai-
kos pieņem dažāda profila speciālisti. 

Atbrīvosieties no krāmiem, izmainīsiet dzīvi

T 
aču nez kāpēc glabāts tiek arī sen 
novalkāts apģērbs un apavi, vecs 
podiņš, ieplīsusi krūze, salūzis fēns 
vai skuveklis un vēl desmitiem citu, 
ikdienā absolūti neizmantojamu un 

nevajadzīgu lietu. Turklāt katrs nodzīvotais 
gads vairo ne tikai atmiņas – kopā ar tām pie-
aug arī nevajadzīgo lietu daudzums. Ko ar tām 
darīt? Neskaitot īpaši mīļas piemiņas lietas, 
visprātīgākais ir nežēlojot mest tās laukā. Ne 
velti daudzi psihologi uzskata, ka atbrīvošanās 
no krāmiem ne vien padarīs patīkamāku un 
ērtāku mūsu dzīves telpu, bet arī ienesīs jau-
nas vēsmas dzīvē.  

NO KURIENES MŪSOS ŠĪ “TAUPĪBA”?
Glabāt nav jēgas, bet izmest – žēl. Tieši 

ar šā uzdevuma risināšanu cilvēks visbiežāk 
netiek galā, jo nepārtraukti uzmācas jautā-
jums: ja nu pēkšņi noder? Kad mēs kaut ko it 
kā labu izmetam, jūtamies nedaudz neomu-
līgi. Prāts nav mierīgs, un sirds nedaudz 
satraukta. Kāpēc tā?

Pats vienkāršākais izskaidrojums nav tālu 
jāmeklē, jo tas atrodas pašā virspusē – vecās 
lietas mūs saista ar pagātni. Kā zināms, 
ne bērnību un skolas gadus, ne jaunību un 
pat ne vakardienu atgriezt nav iespējams. 
Bet saudzīgi saglabātās lietas it kā dod šo 
iespēju. Katra lieta asociējas ar kādu dzīves 
periodu, kādu konkrētu notikumu: izlaidu-
mu, kāzām, bērna piedzimšanu, pirmo algu, 
atvaļinājumu...

Nākamais izskaidrojums ir tāds, ka mums 
ir vienkārši slinkums to darīt, vismaz iesāku-
mā, bet vēlāk jau šo lietu sakrājies tik daudz, 
ka vienkārši nolaižas rokas vai arī nepietiek 
laika tās rūpīgi izšķirot.

Treškārt, vecākajai paaudzei nevajadzī-
go lietu pietaupīšanu veicina atmiņas par 
dzīvi kara, pēckara un padomju laika gados. 
Bet bērnībā piedzīvotais dziļi iespiežas atmi-
ņā, tāpēc cilvēki, kuriem nācies pat tik tālā 
pagātnē pārdzīvot kara šausmas, badu, trūku-

mu, daudzu 
lietu deficītu 
un garās rin-
das pat pēc 
e lementā-
riem pārti-
kas produk-
tiem, vien-
kārši nespēj 
izmest lietu, kas, iespējams, kādreiz vēl varē-
tu noderēt.

Līdzīgas problēmas var veidoties arī tiem, 
kas dzimuši un auguši jau daudz mierīgākos 
laikos, taču trūcīgā vai nelabvēlīgā ģimenē. 
Atceroties mūžīgo trūkumu, šie cilvēki, vado-
ties pēc pašreizējās rocības, sāk pirkt visu, ko 
redz, neierobežotā daudzumā, vai arī kļūst 
ārkārtīgi taupīgi un uzkrāj visas nevajadzī-
gās lietas.

Cilvēki, kas raduši visu vākt un krāt, dara 
to ne tikai savās mājās vien. Parasti viņiem 
ir arī nosliece uzkrāt neizpildāmus solījumus, 
neatrisinātas situācijas un attiecības, viņi var 
ilgstoši neatbildēt uz vēstulēm un svarīgus 
darbus atlikt uz vēlāku laiku.

KRĀMU MEDĪBAS
Veco un nevajadzīgo lietu problēma ir ne 

tikai apstāklī, ka tās atņem mums lielāku vai 
mazāku daļu dzīves telpas, tai ir arī psiholo-
ģiska jēga. Tāpēc, atbrīvojoties no nevaja-
dzīgo lietu uzkrājumiem, tiek izbrīvēta vieta 
ne tikai kaut kam jaunam dzīves telpā, bet 
visā dzīvē.

Paņemiet papīru un rakstāmo, izstaigājiet 
savu māju nevis kā tās saimnieks, bet kā 
viesis, un izvērtējiet, kas tajā patiešām vaja-
dzīgs un atrodas savā vietā un no kā vajadzē-
tu atvadīties. 

Pie viena arī jācenšas ieviest kārtību ne 
tikai mājās (skapjos, plauktos utt.), bet arī 
galvā. Uzrakstiet uz papīra visu, ko esat atstā-
juši uz “kaut kad vēlāk”, piemēram, solīju-
mu kādam piezvanīt, piešūt notrūkušo pogu 

u. tml. Pārlūkojiet šo sarakstu, un, vairs neat-
liekot uz vēlāku laiku, izdariet visu, kas vēl 
nav zaudējis savu aktualitāti. Gandarījuma 
izjūta neizpaliks, un bez šā psiholoģiskā sma-
guma kļūs daudz vieglāk dzīvot.

DAŽI DERĪGI PADOMI
• Ja, uzkopjot māju un veicot revīziju, 

atrodas lietas, kas nav izmantotas jau vairā-
kus gadus, tās mierīgu sirdi var mest laukā, 
jo pilnīgi droši nebūs vajadzīgas arī turpmāk.

• Vairs neizmantojamas stipri nolietotas 
vai saplēstas lietas jāizmet bez žēlastības. 
Toties maz valkātu apģērbu, apavus, arī 
bērna rotaļlietas, grāmatas izmest nevajag – 
tās var savest kārtībā un ziedot labdarībai, 
atdot mazturīgajiem vai bezpajumtniekiem.

• Visbeidzot – nevajadzīgās, bet labā lie-
tošanas stāvoklī saglabātās lietas var pārdot 
krāmu tirgū. 

Starp citu, zinātnieki secinājuši, ka par cil-
vēka noslieci vākt un uzkrāt lietas, kas diez 
vai kādreiz būs noderīgas, atbildīgs noteikts 
apvidus galvas smadzeņu pieres daļā.

Savukārt mediķi, izmeklējot pacientus ar 
šādu noslieci, uzskata, ka uzmācīgā nevaja-
dzīgo lietu krāšana attiecināma uz īpašiem 
traucējumiem, un tiem palīdzēt var tikai 
psihoterapija. Vākšanas un krāšanas māniju 
ārvalstu speciālisti pielīdzina citiem uzmā-
cīgiem stāvokļiem, piemēram, vēlēšanos 
nepārtraukti mazgāt rokas, lai izsargātos no 
baciļiem, pārskaitīt priekšmetus vai, gatavo-
joties iziet no mājas, neskaitāmas reizes pār-
baudīt, vai visas elektroierīces ir izslēgtas. 
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iepriekšējās ģimenēs. Cits jautājums, cik lielā 
mērā tas mums izdevās, bet centāmies ļoti. 
Apliecinājums tam bija, ka tolaik divus līdz 
sešus gadus vecie bērni sāka mūs saukt par 
tēti un mammu, kaut gan uz to nebūt neuz-
stājām, jo dzīvi bija viņu bioloģiskie vecāki un 
pastāvēja iespēja, ka mazuļi pie viņiem var 
atgriezties, kas vienā gadījumā arī notika,”-
Dainis ir priecīgs, ka viņiem ar Sandru  pie-
ticis iejūtības  egoistiski nenoskaņot bērnus 
pret viņu īstajiem vecākiem, atstājot viņiem 
izvēles iespēju. Protams, bijis pat ļoti smagi, 
kad pirmā meitenīte, kuru viņi pieņēmuši aiz-
bildnībā un paspējuši iemīlēt, pēc gada adop-
tēta uz Franciju. Arī vēlāk pieņemtā, neparasti 
gudrā un daudzpusīgi talantīgā  Nikola vairs 
nav pie Daiņa, jo viņas vecākiem izdevies 
pierādīt savu varēšanu uzturēt un audzināt 
meiteni, un tagad viņa atkal ir kopā ar savām 
māsām un brāli. 

 ĢIMENE MĀSIŅAI UN BRĀLĪTIM
“Pazīstamie, draugi un tuvinieki ne reizi vien 

mums ar Sandru tika jautājuši – kāpēc jums, 
tuvojoties pelnītās atpūtas gadiem, uzņemties 
rūpes un atbildību par svešiem bērniem? Šo 
pienākumu gan Dievs, gan valdība taču pare-
dzējusi bioloģiskajiem vecākiem, vai, ārkārtas 
gadījumos, valstij,” arī Dainim tas šķitis pašsaprotami no savas 
dzimtas un paša personīgās pieredzes. Līdz laikam, kad Sandra, 
pēc profesijas būdama mediķe, pārgājusi strādāt  uz krīžu cen-
tru ģimenēm ar bērniem “Paspārne".

”Sievas stāsti par tajā uzņemto bērnu agrāko pieredzi rei-
zēm bija šokējoši, daudzos gadījumos viņiem drošu mājvie-
tu vajadzēja atrast nekavējoties, jo bija jābaidās no  tālākas 
vardarbības ģimenē. Dažās reizēs  pagaidu patvērums bija 
vajadzīgs, lai pieteiktos un vajadzīgās formalitātes nokārtotu 
iespējamie adoptētāji – tā Sandras līdzcietīgā sirds pie mums 
kā pirmo atveda Sabīni. Bet turpinājums sekoja. 

Vienudien, kad biju aizgājis pie viņas uz darbu, sieva kabi-
netā ieaicināja divgadīgu meitenīti un četrgadīgu zēnu, māsi-
ņu un brālīti. 

“Nu, kā tev šie mazulīši patīk?” Sandra  jautāja un bija 
redzams, ka viņai tie jau ir ļoti mīļi. Teicu, ka patīk, un Sandra 
kā par kaut ko jau izlemtu turpināja: “Tātad ņemam viņus 
līdzi uz mūsu mājām?” Mazliet apjucis no situācijas strauju-
ma, attapu tikai pajautāt: “Kad?” Uz ko viņa atbildēja: “Tūlīt, 
šovakar. Citādi mēs viņus zaudēsim, jo bērniņus laiks izlikt 
adopcijai...” Pazīstot, cik atsaucīgs mēdzu būt, kad jāpa-
līdz nelaimē nokļuvušiem bērniem, sieva jau bija paspēju-
si nokārtot aizbildnībai vajadzīgās formalitātes. Kaut kā pat 
prātā neienāca sev pajautāt, ko par šādu savu senču lēmumu 
teiks mūsu jau pieaugušie bērni. Par laimi, viņi visu saprata 
no pusvārda, neizpelnījāmies pat sīkus pārmetumus par it kā 
vieglprātību, “atcerējās Dainis 

BAGĀŽĀ BUMBU UN RIPU SPORTS
“Tagad abi toreizējie mazulīši jau tuvojas šerpajam pusau-

džu vecumam, taču esam palikuši bez mammas, kura viņus 
mācēja gan sarāt, gan samīļot, radināt pie darba un kārtī-
bas sadzīvē. Daudz kas no toreiz apgūtā viņos jau ir palicis, 
viņu darbos un nedarbos es reizēm smeldzīgi skaidri  saskatu 
Sandras rakstura nianses. Grūti spriest, ko un cik daudz viņi 
ir paņēmuši un vēl paņems no manis. Gribētos cerēt, ka tā 
ir man piemītošā atvērtība – pasaulei, izaicinājumiem darbā 
un visam jaunajam dzīvē. Protams, arī mūža garumā man 

Atbildības gaišais smagums

tuvajam bumbu sportam un galda hokejam, bet skaidri tas 
būs saskatāms tikai pēc gadiem, kad aiz muguras paliks pus-
audžiem raksturīgais visa iepriekšējā noliegšanas gars. Kā arī 
būtu, varu viņus tikai apskaust par radošumu, zinātkāri un 
uzņēmību, jo man bērnībā šādi izpausties bija daudz mazāk 
iespēju,kaut gan centība varbūt pat lielāka” Dainis atklāj, ka 
jaunībā futbolu un basketbolu spēlējis arī  valsts čempionā-
tu līmenī, bet galda hokeja sastāvā ripu dzenājis arī  pasau-
les čempionātos Rīgā un Sanktpēterburgā. Viņš ir viens no 
Ventspils Galda hokeja kluba dibinātājiem un vairāk nekā 
desmit gadu arī tā vadītājs. Protams, ka arī dzīvoklī ir hokeja 
galds ar atbilstošu inventāru un tas tiek likts lietā ar mainī-
gām sekmēm priekš katra no partneriem: Daiņa pusē ir pie-
redze, bet jauniešiem – reakcijas ātrums, jo galda hokejs tiek 
uzskatīts par vienu no visasākajām spēlēm pasaulē. 

PĒC KOSMODROMA LAIPĀM CELTŅA KABĪNĒ
Dainis dzimis, skolojies un darba gaitas uzsācis Liepājā. 

Viņa tēvs Vilis, arī diža auguma vīrs,  strādājis par celtņa 
vadītāju “Sarkanā metalurga” ( SM) velmētavā. Pirms tam 
bijis divreiz izsūtīts un represijās izdzīvojis, pateicoties jaunī-
bā iegūtajam sportiskajam rūdījumam. Šai ziņā un godprā-
tīgā attieksmē pret darbu un ģimeni, kurā auguši četri dēli, 
bijis zēniem atdarināšanas cienīgs paraugs. Pēc pamatskolas 
beigšanas pirmā darbavieta Dainim bijusi SM virpotavā. Kad 
komjauniešu brigāde, kurā viņš strādājis, izpelnījusies ceļa-
zīmi Tautas saimniecības saniegumu izstādes apmeklēšanai 
Maskavā un Daini  intervējis tolaik visā PSRS pazīstamā žur-
nāla “Ogoņok” reportieris, viņš tam nav slēpis savu sapni: 
“Tāpat kā tēvs, gribu strādāt par celtņa vadītāju metalurģis-
kajā rūpnīcā!”

“Jaunības vēlēšanās piepildījās pēc daudziem gadiem, 
citā pilsētā un citos apstākļos: portālceltņa vadītāja kvalifi-
kāciju un dokera darbu ieguvu Ventspilī, tirdzniecības ostā. 
Uz kaimiņpilsētu mani atveda ģimenes apstākļi, bet pirms 
tam bija dienests padomju armijā, Pļeseckas kosmodromā 
Arhangeļskas apgabalā, kur smagās automašīnas vadīšana pa 
purvos ieklātām laipām bija tikpat bīstama, kā kosmonauta 
darbs. Pēc demobilizācijas kravas no Liepājas izvadāju pa visu 
Latviju, līdz noenkurojos ģimenes ligzdā vienā no Ventspils 
novada ciemiem. Piedzima divi dēli, veicās labi un dažā-
di, kā jau dzīvē. Pirmā ģimene palika kopīgi uzceltajā mājā, 
šķīrāmies bez naida, bet es pārcēlos uz Ventspili, kur satiku 
Sandru. Viņa strādāja poliklīnikā, es šofera darbu atradu ātrajā 
medicīniskajā palīdzībā. Bija interesanti, bet, kad radās iespē-
ja strādāt brīvākā režīmā, pārgāju pie pilsētas apzaļumotā-
jiem uz  Labiekārtošanas kombinātu. Man iedeva tolaik vis-
modernāko trimmeri zāles pļaušanai un ierādīja darba vietu, 
kas aizņēma veselu kvartālu,” Dainis pasmaida, ka, pašam 
negaidot, šis darbs izrādījies ļoti atbilstošs viņa raksturam.  

LAI BŪTU VISU LIETU KĀRTĪBA 
“Tas laikam man no mātes Olgas – viņai arī patika mājā 

visu sakārtot, lai acīm prieks. Man, savukārt, bija vārdos 
grūti izsakāms gandarījums, ka tieši es sakopju vidi, lai pil-
sētniekiem un viesiem tajā patīkami uzturēties. Ziemā, kad 

trimmerēšana nebija vajadzīga, par darbarīku kļuva  sniega 
lāpsta. Vajadzēja nošķipelēt kilometriem trotuāra, lai cilvē-
kiem droši un ērti pārvietoties. Atceros kaut kad lasītus vai 
dzirdētus Imanta Ziedoņa vārdus, viņš teicis kaut kā tā: laime 
ir visu lietu kārtība, vairāk nekas. Nu, lūk, man patika sakār-
tot “lietas”, lai pašam un citiem rodas kaut neliela ikdieniš-
ķās laimes sajūta,” Dainim, izrādās, nav sveša romantika un 
viņš šai ziņā velk paralēles ar sirdij tuvo aizbildnības darbu.

“Tēlaini runājot, arī mūsu ģimenē pieņemtie bērni ir nākuši 
no tādas emocionāli un materiāli nesakārtotas vides. Neesmu 
centies kādu vainot šādā situācijā, tā vienkārši ir noticis. Tad 
kāpēc gan nepacensties šo vidi vismaz priekš bērniem mai-
nīt, līdzīgi kā mauriņu pasargājot no nezālēm vai atbrīvojot 
celiņus no kupenām. Varbūt izsakos vienkāršoti, bet dzīves-
biedrei bija maģistra grāds sociālajās zinībās, un principā viņa 
domāja līdzīgi,” raženais vīrs atzīst, ka dara to ar prieku, nevis 
pienākošos pabalstu labad, jo tie sedz tikai nelielu daļu no 
aizvien augošo bērnu vajadzībām. 

KOPĀ GREIZI, KOPĀ PRIEKS
“Ir savādi vēlreiz izdzīvot to, ko esmu pieredzējis, audzi-

not savus bērnus. Toreiz daudzējādā ziņā varēju paļauties un 
rēķināties ar sievas klātbūtni, tagad visas sadzīviskās rūpes, 
ēdiena gatavošanu un veļas mazgāšanu ieskaitot, paliku-
šas manā ziņā. Tam ir arī plus zīme – visu mēģinām darīt 
kopā un dalīt prieku vai atbildību, ja kas izdodas lieliski vai 
noiet greizi. Prieks, ka viņos vairojas patstāvība, ir interese 
par ārpusklases nodarbībām ne vien datoru mācībā, bet ar 
uzņēmējdarbības ābecē, ar saviem darinājumiem piedalo-
ties skolēnu tirdziņos,” Dainis pārliecināts, ka jau drīzumā  
daudz varēs mācīties no viņiem, it īpaši IT pielietošanā.  

MELNĀ SAKOPTĪBA UN ”ZAĻĀS” BRĪVDIENAS
“Man patīk pārmaiņas un izaicinājumi jaunu zināšanu un 

iemaņu apguvē,” Dainis stāsta, ka pirms vairākiem gadiem 
piekritis drauga aicinājumam no “zaļās zonas” kopšanas pār-
iet uz “melnās platības” apguvi VTO. 

“Tā bija pavisam cita pasaule – iemācīties strādāt uz por-
tālceltņa vai modernajiem iekrāvējiem, man tas patika. Un, 
kad osta iegādājās līdz tam VTO nebijušu traktortehniku 
ostas teritorijas uzkopšanai, tieši mani uzaicināja būt par tās 
vadītāju,” Dainis skaidro, ka būtībā tas ir augsti mehanizēts 
ostas sētnieka darbs, bez kura nav iedomājama uzņēmuma 
funkcionēšana. 

“Ostā pienāk visdažādākās beramkravas, pēc kurām vajag 
satīrīt sliežu pievedceļus, piestātnes un kravu laukumus. 
Reizēm to nākas darīt visai operatīvi, tad mani uz vajadzīgo 
vietu izsauc pa rāciju, uz ko parasti atbildu: “Jā, lllūūūdzu!” 
Tāpēc darba biedri to jau lieto kā iesauku pakalpojumam: 
“Hei, pazvani “jā, lllūūūdzu,”lai atbrauc un satīra,” Dainis 
smejas, ka iesauka nav aizskaroša, jo atbilst patiesībai. ”

VTO teritorijā viņš strādā ne tikai uz “melnās slotas”, bet 
arī vēl diviem citiem satīrīšanas mehānismiem, kurus darba 
kārībā palīdz uzturēt lieliskie atslēdznieki Igors, Ediks, Oļegs 
un Sergejs. 

“Reizēm tīri žēl, ka osta ir slēgtā teritorija, tāpēc manu 
un kolēģu tīrības ziņā padarīto pienācīgi nevar novērtēt visi 
ventspilnieki, kā tas bija, kad strādāju Labiekārtošanas kom-
binātā,” to Dainis saka pa jokam, jo galvenā atzinība tiek 
saņemta no darba biedriem. Ir reizes, kad “melnā slota” jāno-
maina pret portālceltņa kabīni, aizvietojot kādu kolēģi, bet 
parasti sestdienas un svētdienas Dainim ir brīvas. 

“Tad visi atļaujamies ilgāk pagulēt, aiziet uz kādu kultūras 
vai sporta pasākumu, pasēdēt kafejnīcā pie našķiem un garda 
padzēriena,” Dainim patīk, ka šādiem (iz)gājieniem vienprā-
tību panākt nav viegli,  taču prieks ir dubults, ja tas izdodas. 

“Ceru, ka nekļūšu par īgņu, kad viņi pamazām sāks attā-
lināties no manis, aizejot patstāvīgā dzīvē. Šis laiks paliks 
atmiņā kā grūts, bet interesants un skaists,” Dainis par pare-
dzami – neparedzamo nākotni neskumst. Dzīvē kā jau dzīvē, 
viss notiek. 

Dainis savā dzīves un darba vietā Pārventā.

Sandra un Dainis ar bērniem Māri un Ievu.
Daiņa ģimenē pieņemtie un mīļi kļuvušie (no kreisās) Evija, 
Kristofers un Sabīne.
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Adventa 
noskaņas
Jau svētdien varēsim teikt: 
“Ziemassvētku gaidīšanas 
laiks ir sācies!” Šķiet, nav tādu 
cilvēku, kuriem Ziemassvētku 
gaidīšanas laiks nebūtu īpašs. 
Varbūt vieniem tas ir tikai 
parasts periods, kura kulmi-
nācija būs Ziemassvētku vēsts 
nevis tās patiesajā nozīmē, bet 
tikai tīri materiālā izteiksmē 
– dāvanas, dāvanas, dāvanas. 
Lai arī vēl ļoti lēnām, tomēr 
cilvēki pamazām atgriežas pie 
pamatvērtībām un Adventa 
laiku izdzīvo mierīgi, klusi un 
ar pārdomām. Šogad Adventa 
laiks ir atnācis sniegots un 
balts, kas tikai vairo šo Zie-
massvētku vēsts gaidīšanas 
izdzīvošanas prieku. Kā jau tas 
ik gadu ierasts, arī mūsu mīļajā 
Ventspils pilsētā Adventa laiku 
ieskandina vairāki pasākumi. 
Lūk, kurp brīvdienās dosies 
“Ventspilnieks.lv” ģimene.

S 
estdien, 1. decembrī, 
plkst. 17 daudzi lieli, bet 
jo īpaši mazie ventspil-
nieki dosies Rātslaukuma 
virzienā, kur notiks pil-

sētas galvenās egles iedegšanas 
pasākums. Interesanti, ka izvēlē-
ta tieši sestdiena, nevis Adventa 
pirmā svētdiena. Pasākumā svēt-
ku sajūtu palīdzēs uzburt bērnu 
iemīļotie animāciju filmu “Šreks” 
tēli – Ēzelītis, Fiona, Šreks, krust-
māte Feja un citi. Uzstāsies popu-
lārās Ventspils popstudijas “Jūras 
akmentiņi” dziedātāji. Tā kā jop-
rojām saglabāsies sals, pasā-
kuma laikā būs iespēja arī sasil-
dīties ar siltu tēju un iegādāties 
Ziemassvētku piparkūkas. Jāatzīmē, 
ka līdz ar Ventspils pilsētas galve-
nās Ziemassvētku egles iedegšanu 
pilsētā, tiks iedegti arī visi pārējie 
svētku rotājumi, ar kuriem ir pie-
pildīti visi parki un skvēri, kā arī 
galvenās ielas abos Ventas krastos.

Ziemassvētku eglīšu iedegšanas 
prieki mazajiem ventspilniekiem 
turpināsies svētdien, kad plkst. 12 
un 15 egles iedegšanas pasāku-
mi notiks abās bērnu pilsētiņās. 
Savukārt plkst. 15 teātra namā 
“Jūras vārti” deju studija “Prieks” 
būs sagatavojusi aizraujošu un 
iedvesmojošu deju uzvedumu 
“Baltais ziemas stāsts”. Uzvedumā 
ar saviem priekšnesumiem priecēs 
arī Ventspils Centra sākumskolas 
un Ventspils 4. vidusskolas zēnu 
un meiteņu kori, zvanu ansam-
blis “Saules zvani” un Ventspils 
Jaunrades nama deju studija. Ir 
vērts redzēt!

Bet Adventa pirmās svētdienas 
spilgtākais notikums norisināsies 
Livonijas ordeņa pilī, kur ar vese-
liem diviem (!) koncertiem izska-
nēs koncertprogramma “Atver...” 
ar izcilā ģitārista un komponista 
Kaspara Zemīša līdzdalību. Interese 
par koncertu tik liela, ka tika izslu-
dināts papildkoncerts. Koncertā 
ģitārists un komponists Kaspars 
Zemītis sadarbībā ar Ventspils 
sieviešu kori “Venda”, vokālo 
ansambli “Mundus” un Ventspils 
mūzikas vidusskolas kori “Nošu 
planēta” izdziedās gaišo Adventa 
ziņu. Koncertā skanēs populā-
ras Ziemassvētku laika dziesmas 
Kaspara Zemīša aranžējumā, kā arī 
cikls “Gaismu gaidot” ar Normunda 
Beļska tekstu. 

Pēc tikko aizvadītajiem lielajiem valsts svētkiem vairāki „Ventspil-
nieks.lv” lasītāji interesējas, – kāds bijis pats pirmais 18. novembris 
Ventspilī? Vai tiešām mūsu pilsētā par neatkarīgas Latvijas valsts di-
bināšanu uzzinājuši tikai pēc ilgāka laika, un Ventspilī visu laiku dzīvi 
noteikušas tikai vācu okupācijas varas iestādes?

Novembris Latvijā šogad jubileju mēnesis. Bez pašas galvenās dzimšanas dienas da-
žādas jubilejas atzīmē daudzas jo daudzas valsts institūcijas, organizācijas, iestādes. 
Viena no tām ir Ventspils muzejs, kas savu 90. dzimšanas dienu nosauca par Notiku-
mu ar devīzi – vēl nav simts!".

Sargāt no rūsas un kodēm...

Kā ziņa par Latviju sasniedza Ventspili

D 
aļējas atbildes uz šo jautājumu 
meklējamas vairākos iepriekšējos 
mūsu laikraksta numuros, taču 
varam tikai priecāties, ka vents-
pilniekos dzīvo tāda interese par 

savas pilsētas vēsturi, jo, kā teicis kāds vie-
dais – „nezināt savu pagātni nozīmē pārsvīt-
rot nākotni”.

Lai precīzāk un izsmeļošāk apmierinātu 
lasītāju interesi, meklējām ziņas vietējos pre-
ses izdevumos 1918.–1940. gg. Ir pieejamas 
arī dažas personiskas atmiņas, kas saglabā-
jušās daža laba tālaika notikumu liecinieka 
mazbērnu pierakstos, taču tās, kā jau atmi-
ņas, var būt neprecīzas.

Tātad 1918. gada novembris. Taisnība, 
Ventspilī tolaik atradās vācu karaspēka daļas 
un vietējās varas iestādes bija vācu kontro-
lē; pilsētas galvas amatā – senas Ventspils 
vācu dzimtas pārstāvis Eduards Reinke. Taču 
pēc 11. novembrī noslēgtā pamiera un Vācijā 
notikušās revolūcijas dēļ vācieši šeit vairs 
nejutās tik droši kā agrāk, jo labi apzinā-
jās, ka Vācija šo karu zaudējusi. Arī galve-
nā varas noteicēja – vācu zaldātu padome 
– bija zaudējusi agrāko bravūru. Par kara 
gaidāmo iznākumu visvairāk sēroja baltvācu 
muižniecība, kas tak bija cerējusi uz „jauno 
Ostlandi” („Die neue Ostland”), 20 tūksto-
šu vācu kolonistu ievešanu, lai „pēc vienas 
paaudzes panāktu tīri vācisku zemi” (no šovi-
nistiskā Kurmāles barona Brēdriha apcerēju-
ma). Tomēr stāvoklis visās frontēs, tā sacīt, 
„aplauza šo cerību asnus”, turklāt zaldātu 
padome ar muižniekiem nekādās darīšanās 
neielaidās.

„Okupācijas laika pilsētas galva E. Reinke 
kratījās jau nost no pilsētas pārvaldes, un 

radās stāvoklis, ka latvieši varē-
ja sākt domāt par līdzdalību pil-
sētas lietās.” („Ventas Balss”)

Kādam sabiedriski aktīvam 
latviešu tautības ventspilnie-
kam, kura brālis tolaik dzīvojis 
Rīgā, pienākusi ziņa (it kā zva-
nīts pa tālruni), ka pēcpusdie-
nā Nacionālajā teātrī sapulcē-
jušies dažādu partiju pārstāv-
ji, lai dibinātu pašiem savu valsti – Latviju. 
Šajā neticamajā vēstī viņš steidzis dalīties 
ar tuviniekiem, taču neviens nav īsti noticē-
jis. Nākamajā dienā Latviešu biedrības namā 
bijusi izsludināta liela iedzīvotāju sapulce, un 
šis aktīvais pilsonis devies uz turieni – varbūt 
kāds zina vairāk un, ja ne, tad viņš varēs nākt 
klajā ar šo priecas vēsti.

Tāda sapulce 1918. gada 19. novembrī tie-
šām notikusi. To sasauca biedrības aktīvisti 
Oļukalns, Kārkliņš, Jākobsons un Baņķieris. 
Sapulce notika vācu varas pārstāvja klāt-
būtnē, tāpēc viss runātais tulkots vācu valo-
dā. Runāja par tābrīža situāciju pilsētā, kam 
draudēja bads, pilsētas domes darbības 
atjaunošanu un pasākumiem, kādi jāveic, lai 
nodrošinātu kārtību un regulāru pārtikas pie-
gādi. Biedrības nama lielā zāle bija stāvgrū-
dām pilna. Lai gan vairums piederēja pie t. 
sauc. „pilsoniskās sabiedrības”, netrūka arī 
kreisi noskaņoto, kas, izmantojot izdevību, 
sāka „vilkt deķi uz savu pusi”.

Taču tad publikai cauri izlauzās jauns vīrie-
tis krievu armijas formastērpā bez zīmotnēm. 
Sanākušie pieklusa, priekšā pie galda sēdošie 
neziņā saskatījās. Vīrietis lūdza, lai viņam dod 
vārdu. Un tad pāri lielajai zālei atskanēja viņa 
teiktais: „Vakar Rīgā proklamēta neatkarīga 

un patstāvīga Latvijas valsts! Turpmāk latvieši paši būs 
saimnieki savā zemē!” Šis vīrietis bija latviešu tautī-
bas virsnieks, uzvārdā Blaus. Pēc satriecošās ziņas jau-
nais virsnieks sīkāk pastāstīja par to, kas un kā noticis 
Rīgā un kādi uzdevumi tagad sagaida ikvienu nacionāli 
domājošu latvieti. Viņš arī uzaicināja kopīgi nodziedāt 
tautas lūgšanu „Dievs, svētī Latviju”. Tā skanējusi milzu 
sajūsmā, lai arī dažs, vārdus zinādams, vilcis līdzi „savā 
meldijā” (tas no atmiņu stāsta).

Pēc tam sapulce turpinājās jau gluži citā noska-
ņā. Ventspilnieki izvēlēja no sava vidus vēl sešdes-
mit domniekus – papildus jau esošajiem divdesmit. 
Vācu pārstāvis nevarēja neko ne iebilst, ne apstrīdēt, 
būdams jaunās ziņas pilnīgi apstulbināts, tādējādi nezi-
not, kā turpmāk izturēties, nekonsultējoties ar augstā-
ko vadību. Bet ventspilnieki jau bija kā spārnos un plā-
noja veicamos darbus, pirmām kārtām, pilnas domes 
sēdes sanākšanu 25. novembrī. Trūkst ziņu par pilnu 
tās dienas domes sēdes darba kārtību, bet divas lietas 
ir pilnīgi skaidras. Pirmkārt, dome (ar visiem kreisa-
jiem) nosūtīja apsveikumu Tautas padomei un Latvijas 
Pagaidu valdībai, paužot gatavību atbalstīt šīs institūci-
jas, lai celtu brīvu, neatkarīgu, patstāvīgu un apvienotu 
Latvijas valsti, otrkārt, pieņēma lēmumu par latviešu 
vidusskolas (reālskolas) dibināšanu. Tas tika paveikts, 
un pēc divām nedēļām darbu uzsāka jaunā skola, kas 
vēlāk pārtapa ģimnāzijā, kas pavisam drīz atzīmēs arī 
savu simtgadi. 

P 
iedalīties šajā Notikumā bija aici-
nāti visi, kuri jebkad strādāju-
ši muzejā, draugi un atbalstītāji. 
Uzrunājot publiku, visilgāk muze-
jā strādājošā speciāliste krājumu 

glabātāja Ingrīda Štrumfa sev raksturīgajā 
manierē atgādināja divus muzeja baušļus, 
proti: 1) tev būs iekārot to mantu, ko rūsa un 
kodes maitā; 2) tev būs to mantu sargāt no 

rūsas un kodēm, cik stāv tavos spēkos! Un 
šo misiju Ventspils muzeja darbinieki pildīju-
ši visos laikos (neatkarīgi no tābrīža varas un 
ideoloģijas) pēc labākās sirdsapziņas.

Bet sākās tas viss tālajā 1928. gadā, 
kad Ventspils laikraksti ziņoja, ka publikai 
top atvērts pilsētas skolotāju arodbiedrības 
muzejs, jo tieši tā jauno kultūras iestādījumu 
nosauca. Par to, ka pilsētas lasītavā (kādrei-

zējā rātsnamā) 11. novembrī atklās muzeju, iepriekš 
ziņoja gan „Jaunais Ventspils Apskats”, gan „Ventas 
Balss”. Vēlāk šis notikums aprakstīts tā: „11. novem-
brī skolotāju biedrība atklāja etnografiski vēsturis-
ko un dabas zinātnisko muzeju. Biedrības priekšnieks 
skolotājs Jānis Miza aizrādīja, kāpēc muzejs pie mums 
Ventspilī noorganizēts. Vajadzīgos līdzekļus sagādājusi 
skolotāju biedrība. Pilsētas pašvaldība piešķīrusi muze-
jam telpas – divas nelielas istabiņas, kuras jau tagad 
par mazām. Muzeja sakārtošanas darbu iznesušas uz 
saviem pleciem nedaudzas personas. Lai nezūd viņām 
darba prieks un izturība arī turpmāk un lai nāktu klāt 
šī pasākuma tālākveidošanā vēl citi darbinieki!”. Par 
muzeja pārzini kļuva skolotājs Draviņš; jauno iestā-

di varēja apmeklēt reizi nedēļā – trešdienās no 
16.30 līdz 18.00.

Līdz 1940. gadam šī mazā iestāde bija sakrā-
jusi dažus tūkstošus eksponātu, bet sekojošajos 
drūmajos laikos krājumi bija paklīdināti, un pēc II 
Pasaules kara, kad muzeja darbs atjaunojās, bija 
jāsāk no gala. Lai arī padomju ideoloģijas spaidos, 
tomēr krājums auga, pateicoties Ventspils māksli-
nieka un muzeja ilggadējā direktora Andreja Šulca 
entuziasmam. Vairāk nekā pusgadsimtu Ventspils 
muzeja mājas bija Akmeņu ielā, bet kopš jaunā 
gadu tūkstoša sākuma muzejs mīt ilgi gaidītajā 
un ilgotajā Livonijas ordeņpilī (priekšlikumi pārcelt 
muzeju uz pili izskanēja jau trīsdesmitajos gados).

Notikuma dalībnieki piedzīvoja brīnišķī-
gu, muzeja darbinieku sarūpētu pārsteigumu – 
senās mūzikas, precīzāk, angļu renesanses, t.i., 
16. gs. sākumā sacerētu skaņdarbu koncertu trīs 
Rīgas mākslinieku izpildījumā. Karaļa Henrija VIII 
komponētās romances, mīlas un dzīru dzies-
mas skanēja lautas, viola da gamba, zvaniņu un 
tamburīnu pavadījumā. Emocionālā pacilātībā 
visi izbaudīja svētku kriņģeli un kavējās mūžam 
neizsīkstošajos, aizraujošajos muzeja stāstos un 
atmiņās. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv
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A U N S
Dienu skrējienā vajag kādu brīdi veltīt sev un mierīgi atpūsties. 
Par labu nāks vitamīnu kūre un SPA vai pirts procedūras brīvdie-

nās. Galvenais – neļaujies stresam un atceries, ka sevi jāmīl. Prāts un loģi-
ka darbosies augstā līmenī. Uz līdzenas vietas radīsies oriģinālas idejas, ko 
ir vērts realizēt. Sekmīgs laiks ceļojumam.

V Ē R S I S
Kārtojot lietišķus jautājumus iestādēs, rūpīgi sagatavojies 
un esi uzstājīgs, jo, iespējams, ierēdņi runās citādā valodā. 

Brīvdienās apmeklē kultūras pasākumus, vai pievērsies mīļotajam hobijam, 
kas sniedz prieku un iedvesmu. Privātajā dzīvē jāgādā par mieru un saska-
ņu, nedrīkst iesaistīties sadzīviskos strīdiņos.

D V Ī Ņ I
Profesionālajā jomā iespējams vilinošs izaugsmes piedāvājums. 
Taču pirms to pieņemt, izzini varbūtējos zemūdens akmeņus. Jo 

– ne vienmēr viss ir tā, kā izskatās. Brīvdienas velti ģimenei un mīļotajam 
cilvēkam, viņiem pēdējā laikā tevis pietrūcis. Gādā par mieru un saticību 
mājās, un palutini savējos ar jauniem kulinārijas brīnumiem.

V Ē Z I S
Daudz enerģijas veltīsi darbam vai biznesam. Iespējas izvirzī-
ties pirmajās rindās, bet var nākt kādi negaidīti pavērsieni. Ja 

arī sākotnēji tie nav pa prātam, zini, ka beigās viss būs kārtībā. Brīvdienās 
vari doties iepirkšanās tūrē un sākt iegādāties gadumijas dāvaniņas tuvi-
niekiem. Sirdī jau sajutīsi svētku tuvošanos.

 
L A U V A
Nedēļas nogalē velti laiku mājas saimniecībai un ģimenei, 
sekmīgs laiks dzīves telpas pārkārtošanai un izdaiļošanai. 

Nākamajā nedēļā būs darba pilnas rokas un tam visam atliks mazāk laika. 
Profesionālajā jomā iespējas parādīt savas spējas un tādējādi gūt atzinību. 
Tavā viedoklī labprāt ieklausīsies un to respektēs.

J A U N A V A
Svarīga mājas dzīve un sirdslietas. Piemērots brīdis, lai apdarītu 
saimniecības darbus, kas iekrājušies. Attiecībās ar otro pusīti val-

dīs sapratne un iejūtība. Savukārt brīvajiem ļaudīm iespējama iepazīšanās, 
kas ienes būtiskas pārmaiņas dzīvē. Derētu papildināt profesionālās zināša-
nas – piesakies kursos vai meklē noderīgu informāciju internetā.

S V A R I
Ļoti daudz darba pienākumu. Tikko būsi ar kaut ko ticis galā, 
radīsies nākamais darāmais. Jābūt ļoti precīzam, lai nepieļau-

tu kļūdas, turklāt jārunā arī par adekvātu samaksu. Vari priekšniecībai likt 
noprast, ka esi pelnījis algas pielikumu. Ja esošā situācija tevi neapmierina, 
lūkojies pēc labāk apmaksātas vietas. 

S K O R P I O N S
Svarīgas naudas lietas. Brīvdienās nepārspīlē ar iepirkšanos, jo 
pastāv riski iztērēties vairāk nekā vajadzētu. It īpaši par sadzī-

viskām vajadzībām un iepriecinošām dāvaniņām tuviniekiem. Sirdī val-
dīs mīļums un arīdzan romantiskas noskaņas. Darbā var rasties apstākļi, ar 
kuriem nebūsi rēķinājies. Nogaidi – gan situācija norimsies.

S T R Ē L N I E K S
Atpūties, izgulies, sarīko omulīgu pasēdēšanu tuviem draugiem 
– brīvdienas domātas, lai vaļotos. It īpaši tāpēc, ka jaunā nedēļa 

atkal nāks ar nopietniem pienākumiem. Ienākumi būs atkarīgi tikai no paša 
padarītā. Cik paveiksi, tik arī saņemsi. Ir vērts veidot kontaktus nākotnei, 
iespējas noslēgt izdevīgus darījumus.

M E Ž Ā Z I S
Pārdomas par dzīvi. Jūtīgi uztversi citu cilvēku vārdus, darbus 
un domas. Patiesību sakot, tas ļaus labi orientēties situācijās. 

Ir nepieciešams kāds brīdis vienatnei, un brīvdienās to noteikti var atrast. 
Iegūsi lielāku skaidrību, kurp doties un kā rīkoties. Var rasties jaunas iespē-
jas darbā un jauni lietišķie kontakti. Sekmīga sadarbība ar ārzemēm. 

Ū D E N S V Ī R S
Pievērsies peļņas jautājumiem. Veido kontaktus, risini sarunas un 
meklē izdevīgus piedāvājumus. Ja pats aktīvi rosīsies, par peļņu 

sūdzēties nevajadzēs. Brīvdienās atjauno garderobi vai apmeklē skaistum-
salonu. Izejot sabiedrībā, satiksi vajadzīgos cilvēkus. Sekmīga sadarbības 
veidošana.

Z I V I S
Garastāvoklis varbūt nebūs īpaši labs, tāpēc atpūties un dari to, 
kas uzlabo omu. Noderēs tuvinieku un labu draugu atbalsts. 

Brīvdienās pasāciet kaut ko visi kopā, gūsi pozitīvas emocijas. Darba nedē-
ļa ritēs spraigi un emocionāli. Neņem tuvu pie sirds, ja kaut kas nenotiek 
pēc tava prāta, un neiesaisties tur, kur citi skaidro attiecības.
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Kāzas angļu aristokrātu lokā. 
Sarunājas divi lordi – brits un skots.  
Brits saka:  
- Es jaunajam pārim uzdāvināju vis-
smalkākā porcelāna pusdienu servī-
zi 24 personām.  
Skots aiz lepnības piepūšas un 
atbild: 
- Bet es – tējas sietiņu deviņ-
desmit sešām personām.

- Dārgā, ja es nomiršu, tu neskum-
sti, bet uzreiz apprecies. Esi laimī-
ga. Vienīgais lūgums, lai viņš dēlus 
pareizi audzina!  
- Kā tu man esi piegriezies! 
Normāla zupa! Negribi – neēd...

Skolotājs dzird, ka blakus kabinetā 
skolēni trokšņo un, attiecīgi, trau-
cē viņam vadīt stundu. Viņš izskrien 
no sava kabineta, ienesas blakus 
kabinetā, saķer aiz auss pašu ska-
ļāko kliedzēju un aizvelk uz savu 
kabinetu.  
Nabaga trokšņotājs protestē:  
- Kā jūs drīkstat? Tas ir cilvēktiesību 
pārkāpums!  
Pēc kāda laika kabinetā ienāk sko-
lēni no blakus kabineta:  
- Lūdzu, lūdzu, atdo-
diet mūsu skolotāju!

Večuks ar žigulīti pie luksofora 
ietriecas BMW. No tā izlien četri 
skūtgalvji ar pavisam nelaipnām 
sejām un dodas sist žigulīša vadī-
tāju.  
Večuks:  

- Pagaidiet, četri pret vienu – tas 
nav godīgi!  
Viens no bandas savam čomam:  
- Klausies, brāl, ej viņa pusē...  
- Iebilstu! Vienalga nav godīgi, jūs 
esat trīs, bet mēs tikai divi.  
Tas pats no bandas vēl vienam 
čomam:  
- Brāl, ej arī tu!  
Večuks arī neliekas mierā:  
- Atkal netaisni, tagad mēs esam 
trīs, bet jūs divi...  
Bandas vadonis:  
- Klau, vecīt, ko tu te jaucies? Brauc 
savu ceļu un nejaucies mūsu lie-
tās, gan mēs paši tiksim skaidrībā...

- Neiroze, ar ko sirgst jūsu sieva, 
nepavisam nav bīstama. Ar šādu 
kaiti cilvēki dzīvo gadiem. 
- Bet es, dakter, bet es?!

Pesimists redz tumšu tuneli.  
Optimists redz gaismu tuneļa galā.  
Reālists redz, ka no tuneļa strauji 
tuvojas vilciens.  
Un tikai mašīnists redz, ka trīs 
mudaki sēž uz sliedēm.

Antons stāsta draugiem: 
- Vakar aizgāju uz baznīcu. Skatos 
– sēž tur viens idiots un smēķē 
cigareti! Man no sašutuma gan-
drīz aliņš no rokām izkrita…

Vīrs stāsta draugam: Braucu vien-
reiz naktī, pēkšņi skatos, uz ceļa 
varde sēž. Palika žēl, savācu to, 
atvedu mājās. Nolikos gulēt, vardi 

noliku blakus sev. No rīta pamostos, 
bet blakus vienreizēja blonda skais-
tule! Tu man tici?  
- Jā! 
- Bet sieva netic…

- Kāds ir vārds un uzvārds nākamā 
bērna tēvam? 
- Nezinu, mēs nebi-
jām tik tuvu pazīstami.

- Kas ar mani noticis, dakter? 
- Jūs esat saindējies ar alkoholu. 
- Maitas! Kā viņi var tir-
got saindētu alkoholu!

- Jums kodes mājās ir?
- Protams, ka ir! Jūs domā-
jat, ka es dzīvoju viena pati?

- Kāds tev moderns uzvalks! 
Pavisam nesen apgalvoji, ka 
tev klājas pavisam slikti, neva-
rēji nopelnīt pat iztikai.
- Tagad tirgoju mēbeles!
- Daudz esi pārdevis?
- Jā, mājās palikusi vairs 
tikai viena taburete…

- Kas noticis, ka sēdi tik bēdīgs?
- Teroristi ir ieņēmuši manu 
vēderu un pieprasa alu!

Saimnieks aizbrauc atvaļinājumā 
un pie mājas vārtiņiem piekar zīmī-
ti: “Ļoti nikns suns”. Pēc mēneša 
viņš atgriežas un redz, ka māja ir 
izlaupīta, bet pie vārtiņiem zīmī-
te: ”Kāpēc apmelojat sunīti?”

NO IEDZĪVOTĀJU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PILSĒTAS MĀJASLAPĀ VENTSPILS.LV:

Jautājums: Sarkanmuižas dambī 5, veikala sētas pusē, ventilatora dūcošais, nepatīkamais uzmācīgais troksnis 
traucē gulēt. Spīdzināšana turpinās. Nu ko, tā turpinām.

Atbild PSIA „Ventspils nekustamie īpašumi” valdes priekšsēdētājs Valdis Lesiņš: (..) Veselības inspekcija ir 
veikusi pārbaudi, kurā konstatēts, ka kompresora radītais troksnis ir dzirdams. Veselības inspekcijas darbinieku 
aptaujātie iedzīvotāji nav izteikuši pretenzijas par paaugstinātu trokšņa līmeni, izņemot vienu iedzīvotāju, kurš 
norādījis, ka troksnis reizēm traucē vasarā nakts laikā, kad dzīvokļa logi ir atvērti. Iedzīvotājus, kuriem šis troks-
nis šķiet traucējošs, aicinām vērsties Veselības inspekcijā ar iesniegumu, lai trokšņa līmeņa mērījumi tiktu veikti 
konkrētajā dzīvoklī un attiecīgajā diennakts laikā. Ja mērījumos tiks noteikts, ka trokšņa līmenis pārsniedz pieļau-
jamās normas, būs pamats pieprasīt veikala īpašniekam veikt pasākumus tā samazināšanai, piemēram nomai-
nīt iekārtas. Savukārt, ja iesniedzējs nevēlas, lai viņa identitāte tiek atklāta trešajām personām, arī to iespējams 
norādīt iesniegumā.

(Avots: ventspils.lv)
• • •

REDAKCIJAS PIEBILDE.
Kad tiek būvēti jauni ceļi, tad trokšņa līmeņa samazināšanai ceļ speciālas sienas. Tā teikt, lai netraucētu iedzī-
votājiem gulēt un neliktu elpot izplūdes gāzes. Gan jau ir izdomāti arī vēl modernāki veidi, kā ļaut naktīs gulēt. 
Piemēram, ekoloģiski ausu aizbāzņi... Bet, domājams, ka Veselības inspekcija šajā gadījumā visu noliks pa savām 
vietām. Ja tā ar savu autoritatīvo viedokli paziņos, ka trokšņi nav riktīgi trokšņi, tātad iedzīvotājs varēs gulēt mie-
rīgi, bet “spīdzināšanas trokšņi” būs vienīgi viņa paša galvā. Jo inspekcija taču teica, ka viss ir kārtībā. Un inspek-
cijām, kā zināms, ir jātic.



ОВЕН
В дневной суете нужно обязательно уделить время своим потребностям, 
спокойно отдохнуть. В выходные вам на пользу пойдет курс витаминов и 

посещение SPA или бани. Главное – не поддавайтесь стрессу и помните, что себя 
нужно любить. Ваш разум и логика на высоком уровне. На ровном месте будут 
рождаться оригинальные идеи, которые стоит реализовать. Удачное время для 
путешествий. 

ТЕЛЕЦ
Решая деловые вопросы в учреждениях, важно хорошо подготовить-
ся и проявлять настойчивость, так как, возможно, будет нелегко прий-

ти к взаимопониманию с чиновниками. В выходные хорошо бы посетить культурные 
мероприятия или заняться любимым хобби, что принесет вам радость и подарит 
вдохновение. В личной жизни нужно заботиться о покое и согласии, нельзя участво-
вать в бытовых ссорах. 

БЛИЗНЕЦЫ
Возможно заманчивое предложение в профессиональной сфере. Однако 
прежде, чем принять его, нужно хорошенько изучить все подводные 

камни. Выходные стоит посвятить семье, в последнее время ей не хватает вашего 
внимания. Заботьтесь о спокойствии и взаимопонимании, побалуйте близких чем-ни-
будь вкусненьким. 

РАК
Много энергии вы будете отдавать работе или бизнесу. У вас будет воз-
можность выдвинуться в первые ряды, но могут возникнуть неожидан-

ные повороты. Даже если они поначалу будут вам не по душе, затем все наладится. 
В выходные можете отправляться за покупками и начинать приобретать рождествен-
ские подарки для близких. Вы почувствуете приближение праздников. 
 

ЛЕВ
Выходные посвятите домашнему хозяйству и семье, успешное время для 
украшения помещения и перестановки мебели. На следующей неделе 
будет много работы, поэтому на бытовые хлопоты останется мало време-

ни. В профессиональной сфере – возможность показать себя и получить признание. 
К вашему мнению будут прислушиваться. 

ДЕВА
Особенное значение для вас приобретает дом, семья, взаимоотношения. 
Подходящий момент для того, чтобы выполнить накопившиеся хозяй-

ственные дела. В отношениях со второй половинкой будет царить взаимопонима-
ние. У свободных представителей знака возможно знакомство, которое приведет к 
серьезным изменениям в жизни. Стоит пополнить профессиональные знания – запи-
шитесь на курсы или ищите полезную информацию в интернете. 

ВЕСЫ
У вас очень много рабочих обязанностей. Как только вы справитесь с 
одной задачей, на горизонте появится следующая. Нужно проявлять вни-

мательность, чтобы не допускать ошибок, к тому же, стоит обсудить адекватную 
оплату труда. Можете дать понять начальству, что заслуживаете прибавки к зарпла-
те. Если существующая ситуация вас не устраивает, поищите другое место работы. 

СКОРПИОН
Для вас важны финансовые вопросы. В выходные не переусердствуйте с 
покупками, так как существует риск потратить больше, чем вы можете себе 

позволить. Особенно на бытовые нужды и подарки для близких. В душе будет царить 
тепло и романтичное настроение. На работе могут возникнуть обстоятельства, с 
которыми вы не готовы были считаться. Стоит выждать – все наладится. 

СТРЕЛЕЦ
Вам нужно отдохнуть, выспаться, устроить посиделки с близкими друзь-
ями – именно для этого и придуманы выходные. А новая рабочая неде-

ля вновь принесет с собой серьезные обязанности. Ваш доход будет зависеть толь-
ко от проделанной работы. Сколько сделаете, столько и получите. Стоит устанавли-
вать контакты, которые могут пригодиться в будущем, возможно, удастся заключить 
выгодный договор. 

КОЗЕРОГ
Захочется поразмышлять о жизни. Вы будете особенно чувствительны 
к словам и поступкам других людей. Это позволит вам хорошо ориенти-

роваться в любой ситуации. Необходимо какое-то время побыть наедине со своими 
мыслями, в выходные вполне можно это осуществить. Так вы определитесь, куда 
двигаться и как действовать. На работе могут открыться новые возможности и завя-
заться новые деловые контакты. Успешным будет сотрудничество с зарубежными 
партнерами. 

ВОДОЛЕЙ
Вы займетесь решением вопросов, связанных с получением дохода. 
Устанавливайте контакты, ведите переговоры, ищите выгодные предло-

жения. Если вы сами будете проявлять активность, на доход жаловаться не придет-
ся. В выходные стоит обновить гардероб или посетить салон красоты. Выйдя в обще-
ство, вы встретите нужных людей. Удастся сформировать успешное сотрудничество. 

РЫБЫ
Настроение, возможно, сложно будет назвать хорошим, поэтому лучше 
отдохнуть и заниматься тем, что его улучшит. Очень кстати будет под-

держка близких и хороших друзей. В выходные займитесь чем-нибудь вместе, это 
подарит вам положительные эмоции. Рабочая неделя будет напряженной и пройдет 
эмоционально. Не принимайте близко к сердцу события, которые вам не по душе, не 
стоит ввязываться в конфликты.
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Супруги совершали экскурсию на теплоходе. Жена 
слишком перегнулась через перила, и проходивший 
мимо матрос сказал: 
- Осторожно, мадам, вы можете упасть за борт! 
- Что вы вмешиваетесь?! – раздражённо закри-
чал муж. – Это моя жена или ваша?

- Иногда мне кажется, что половина окружающих 
людей – идиоты. 
- Чувак, 95% это не половина.

- Мы берём с собой алкашку? 
- Бери пять литров водки и немного запивона. 
- Я про свою девушку.

- Мой 17-летний сын не пьет! 
- Откуда такая уверенность? 
- Мне его друзья жаловались.

- Привет! Сколько лет, сколько зим... Как ты? 
- Да так, не очень. Без работы сижу. 
- Могу дать наводку. 
- Прости, «наводку» – это одно слово или два?

На пляже загорает девушка, она лежит вниз живо-
том. Идет мужик и удивляется: 
- Мать честная, какие зубы, вот это зубы! 
- Мужчина, откуда вы знаете какие у меня зубы? 
- Ха, так с плохими зубами нель-
зя наесть такую задницу!

Жена разгадывает кроссворд: 
- Утешительная форма слова «Никогда»... 
Муж: 
- «Потом».
 
- Алло, это курсы по повышению IQ? 
- Да, вы правильно обратились. На наших курсах вы 
за неделю сможете повысить свой IQ на 40-50 еди-
ниц. 
- Вы шутите? Это невозможно… 
- Видите? Вы еще не начали заниматься, а IQ уже 
растет! 

Если женщины никогда не разводили вас на день-
ги, либо у вас не было денег, либо женщин!

Чукча, широко расставляя ноги, подходит к своей 
яранге, навстречу ему жена:  
- Что с тобой?  
- Ходил к врачу, однако, он сказал, что холестерина 
плохая...  
- Так и что?  
- Сказал, что к яйцам даже не прикасаться...

- В 16 веке тебя бы сожгли на костре. 
- Типа я ведьма, да?! 
- Типа ты бревно!

В коридоре сработала пожарная сигнализация: 
- Что-то горит... 
- Кто-то сжигает ведьм! 
- Горит бухгалтерия?

В военкомате общаются два сотрудника. 
- Эх, как я люблю эти интернет магазины! 
- Почему? 
- Заказываешь у них товар и при-
зывник приходит к тебе сам.
 
- Молодой, знаменитый, богатый, талантливый, 
умный, красивый, честный... 
- Можно всех посмотреть?

- Моня, и шо ты подарил своей Циле на Новый год? 
- Шубу. 
- Ты скажи!!! А она тебе шо подарила? 
- Как всегда... Еще один лучший год своей жизни!

- Можно мне соус чили? 
- Извините, но это японский ресторан. 
- Мозьня мне соуся цили?

- Зачем врачи пишут в рецепте неразборчивым 
почерком? 
- Чтобы вам могли продать любое лекар-
ство, которое есть в наличии.

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ НА ОФИЦИАЛЬНОЙ ДОМАШНЕЙ СТРАНИЦЕ ГОРОДА VENTSPILS.LV:
Вопрос: На дамбе Сарканмуйжас, 5, со стороны двора магазина, неприятный навязчивый шум гудящего 
вентилятора мешает спать. Пытка продолжается. Ну что, так и будем продолжать?  
Отвечает председатель правления предприятия самоуправления ООО „Ventspils nekustamie īpašumi” 
Валдис Лесиньш: (..) Инспекция здоровья провела проверку, во время которой констатировано, что созда-
ваемый компрессором шум слышен. Опрошенные работниками Инспекции здоровья жители не высказа-
ли претензий по поводу повышенного уровня шума, кроме одного жителя, который указал, что шум ино-
гда мешает летом, в ночное время, когда открыты окна квартиры. Жителей, которым кажется, что этот шум 
мешает, просим обращаться в Инспекцию здоровья с заявлением, чтобы измерения уровня шума были про-
изведены в конкретной квартире и в соответствующее время суток. Если в результате измерений будет кон-
статировано, что уровень шума превышает допустимые нормы, будет основание потребовать от владельца 
магазина выполнить мероприятия для его снижения, например, заменить оборудование.  В свою очередь, 
если заявитель не желает, чтобы его идентичность была раскрыта третьим лицам, это также можно указать 
в заявлении. 

(Источник: ventspils.lv)
• • •

Примечание редакции: 
Когда строятся новые дороги, то для уменьшения уровня шума возводятся специальные стены. Так сказать, 
чтобы не мешать жителям спать и не заставлять их дышать выхлопными газами.  Наверняка придуманы 
и более современные способы, как позволить людям ночью спать.  Например, экологические затычки для 
ушей (беруши)…  Но, думается, что Инспекция здоровья в этом случае всё расставит по своим местам. Если 
она своим авторитетным мнением сообщит, что шумы – это не совсем шумы, то жители смогут спать спокой-
но, а шумы, как «своеобразная пытка» будут единственно у них в голове. Ведь инспекция же сказала, что 
всё в порядке. А инспекциям, как известны, нужно верить.   
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вопрос, в какой степени нам это удалось, но мы очень ста-
рались. Подтверждением тому было то, что в то время дети 
(двухлетний и шестилетний ребёнок) начали называть нас 
папой и мамой, хотя мы на этом и не настаивали, так были 
живы их биологические родители и существовала вероят-
ность, что малыши могут к ним вернуться, как это и случи-
лось в одном случае», – Дайнис рад, что у них с Сандрой 
хватило чуткости эгоистично не настраивать детей против 
их настоящих родителей, оставляя за ними право выбо-
ра. Конечно, бывало очень тяжело, когда первая девочка, 
которую они взяли под опеку, через год была удочерена во 
Францию.  Взятая позже, необычайно умная и разносторон-
не талантливая девочка Никола тоже больше не у Дайниса, 
так как её родителям удалось доказать свою способность 
содержать и воспитывать девочку, и теперь она снова со 
своими сёстрами и братом.  

 СЕМЬЯ ДЛЯ СЕСТРИЧКИ И БРАТИКА 
«Знакомые, друзья и родственники не раз у нас с Сандрой 

спрашивали – зачем вам, у которых приближаются годы 
заслуженного отдыха, брать на себя заботу и ответствен-
ность за чужих детей?  Ведь эти обязанности и Бог, и пра-
вительство возложило на биологических родителей или, 
в чрезвычайных ситуациях, на государство», – Дайнису 
также казалось это само собой разумеющимся из опыта 
свой семьи и своего личного опыта.  До того времени, когда 
Сандра, будучи по профессии медиком, не перешла рабо-
тать в кризисный центр для семей с детьми «Паспарне». 

«Рассказы жены о предыдущем жизненном опыте ока-
завшихся там детей были иногда шокирующими, во многих 
случаях безопасное место жительства им нужно было найти 
незамедлительно, так как приходилось бояться  дальней-
шего насилия в семье. Иногда временный приют был нужен 
для того, чтобы заявление подали и собрали нужные доку-
менты возможные усыновители – таким образом сочувству-
ющее Сандрино сердце первой привело к нам Сабину. Но 
продолжение следовало. 

Однажды, когда я пришёл к ней на работу, в кабинет жены 
привели двухлетнюю девочку и четырёхлетнего мальчика, 
братика и сестричку.  

«Ну, как тебе эти малыши, понравились?», спросила 
Сандра, и было видно, что она уже успела их полюбить… 
Сказал, что понравились, и Сандра, как о чём –то уже решен-
ном, продолжила: “Значит забираем их к нам домой?», я был 
несколько смущен быстрым развитием событий и только 
спросил: «Когда?», на что она ответила: «Сейчас же, сегодня 
вечером.  Иначе мы их потеряем, потому что пришло время 
передавать детей на адоптацию…». Зная, насколько могу 
быть отзывчивым, когда нужно помочь оказавшимся в беде 
детям, жена уже успела уладить все необходимые для адоп-
тации формальности. Мне даже в голову не пришло спро-
сить себя, что о таком решении их родителей скажут наши 
уже подросшие дети. К счастью, они всё поняли с полуслова, 
мы не услышали даже мелких упрёков по поводу вроде как 
нашего легкомыслия», вспоминает Дайнис.  

В БАГАЖЕ – СПОРТ С МЯЧОМ И ШАЙБОЙ 
«Сейчас взятые тогда малыши уже приближаются к под-

ростковому возрасту, но мы остались без мамы, которая 
умела их и поругать, и приласкать, приучить к работе и 
порядку в быту. Многое из освоенного ими в то время оста-
лось, в их делах и проказах иногда ясно вижу нюансы черт 
характера Сандры. Трудно судить, что и сколько они взяли 
и ещё возьмут от меня.  Хотелось бы надеяться, что это 
будет характерная для меня открытость миру, отношение 
к работе и ко всеми новому в жизни.  Конечно, и близкий 
для меня спорт с мячом и настольный хоккей, но ясно это 
можно будет увидеть только через годы, когда за спиной 
останется характерное для подростков отрицание всего пре-
дыдущего. Как бы там ни было, могу только позавидовать 
их творчеству, любознательности и предприимчивости, так 
как у меня в детстве так проявить себя возможностей было 

Светлая тяжесть ответственности

гораздо меньше, хотя, возможно, стараний было больше”, 
– Дайнис рассказал, что в юности в футбол и баскетбол он 
играл на уровне республиканских чемпионатов, а в настоль-
ном хоккее гонял шайбу также на чемпионатах мира в Риге 
и в Санкт-Петербурге. Он является одним из основателей 
Вентспилсского клуба по настольному хоккею и более деся-
ти лет его руководителем. Конечно, и в квартире есть стол 
для настольного хоккея и соответствующий инвентарь, и он 
используются с переменным успехом для каждого из пар-
тнёров: на стороне Дайниса – опыт, а на стороне молодёжи 
– быстрота реакции, так как настольный хоккей считается 
одной из самых  быстрых и резких игр в мире.   

ПОСЛЕ МОСТИКА КОСМОДРОМА 
В КАБИНЕ ПОДЪЁМНИКА 

Дайнис родился, учился и начал трудовую деятельность 
в Лиепае. Его отец Вилис, тоже очень рослый мужчина, 
работал водителем подъёмника на операциях вальцов-
ки завода «Красный металлург». До этого он был дважды 
выслан и пережил репрессии благодаря полученной в юно-
сти спортивной закалке.  В этом плане и в плане добросо-
вестного отношения к работе, а также благодаря семье, в 
которой росли четверо детей, для мальчиков это был обра-
зец для подражания. Первым местом работы после оконча-
ния основной школы у Дайниса была токарная мастерская 
завода «Красный металлург». Когда комсомольская брига-
да, в которой он работал, заслужила путёвку на посеще-
ние Выставки достижений народного хозяйства в Москве, 
у Дайниса брал интервью репортёр известного в то время 
журнала «Огонёк», он не скрывал от него свою мечту: «Как 
и отец, хочу работать водителем подъёмника на металлур-
гическом заводе!». 

«Желание молодости исполнилось через много лет, в 
другом городе и при других обстоятельствах: квалифи-
кацию водителя портального крана и работу докером он 
получил в Вентспилсе, в торговом порту. В соседний город 
меня привели семейные обстоятельства, а до этого была 
служба в советской армии, на космодроме «Плесецк» в 
Архангельской области, где вождение грузовых машин по 
проложенным на болотах мостикам было таким же опас-
ным, как работа космонавта. После демобилизации возил 
грузы по всей Латвии, пока на бросил якорь в семейном 
гнезде в одном из посёлков Вентспилсского края. Родились 
двое сыновей, всё шло хорошо и по-разному, как и в жизни. 
Первой семье остался совместно построенный дом, раз-
велись без ненависти, но я переселился в Вентспилс, где 
и встретил Сандру. Она работала в поликлинике, я нашёл 
работу шофёром на скорой медицинской помощи.  Было 
интересно, но когда появилась возможность работать в 
свободном режиме, перешёл к городским озеленителям в 
Комбинат по благоустройству. Мне дали в то время самый 
современный триммер (газонокосилку) и показали место 
работы, которое занимало целый квартал», Дайнис улыба-
ется, что это работа неожиданно оказалась очень соответ-
ствующей его характеру. 

ЧТОБЫ ВСЁ БЫЛО В ПОРЯДКЕ  
«Это, наверное, у меня от матери Олги – ей тоже нра-

вилось всё в доме приводить в порядок, чтобы глаз радо-
вался. Мне, в свою очередь, было трудно описать словами 
удовлетворение, что именно я привожу в порядок среду, 
чтобы горожанам и гостям было приятно здесь находиться. 
Зимой, когда работать с триммером не было необходимо-
сти, орудием труда становилась лопата для чистки снега. 
Нужно было чистить километры тротуара, чтобы люди 
могли удобно и безопасно передвигаться. Помню когда-то 
слышанные или прочитанные слова Иманта Зиедониса, он 
сказал как-то так: счастье – это порядок во всём, больше 
ничего.  Да, мне нравилось приводить в порядок «дела», 
чтобы у меня самого и у других возникало хоть и неболь-

шое, но чувство обыкновенного счастья», Дайнису, оказы-
вается, не чужда романтика, и он в этом плане проводит 
параллели с близкой сердцу работой по опекунству.

«Образно говоря, и взятые в нашу семью дети пришли 
из неупорядоченной эмоционально и материально среды. 
Я не пытался кого-то винить в этой ситуации, просто так 
случилось. Тогда почему не постараться хоть немного 
изменить эту среду для детей, подобно тому, как уберечь 
газон от сорняков или дорожки от сугробов. Возможно, я 
выражаюсь упрощенно, но у супруги была степень маги-
стра по социальным наукам, и в принципе она думала 
похоже», статный мужчина признаёт, что делает это с 
радостью, а не из-за полагающихся пособий, так как они 
покрывают только небольшую часть нужд постоянно расту-
щих детей.  

БЫВАЕТ ПО-РАЗНОМУ, 
НО ВМЕСТЕ МЫ СЧАСТЛИВЫ 

«Странно ещё раз пережить то, что пережил, воспитывая 
своих детей.  В то время я всяческим образом мог рассчиты-
вать и считаться с присутствием жены, теперь все бытовые 
заботы, включая готовку еды и стирку белья, осталось на 
мне.   Есть в этом и свои плюсы – всё стараемся делать вме-
сте и делить радость и ответственность, если что-то получа-
ется отлично, а что-то не совсем. Радостно, что они стано-
вятся самостоятельными, появился интерес к внеклассным 
занятиям не только в плане компьютерных знаний, но и в 
изучении основ предпринимательской деятельности, со сво-
ими изделиями участвуют в школьных ярмарках», Дайнис 
убеждён, что уже скоро многому сможет учиться у них, осо-
бенно в применении ИТ.    

«ЧЁРНАЯ МЕТЛА» И «ЗЕЛЁНЫЕ» ВЫХОДНЫЕ
«Мне нравятся изменения и вызовы в отношении осво-

ения новых знаний и навыков», – Дайнис рассказал, что 
несколько лет назад согласился на предложение друга пере-
йти от ухода за «зелёной зоной» на освоение «чёрных пло-
щадей» в ВТП. 

«Это был совсем другой мир – научиться работать на пор-
тальном кране или на современных погрузчиках, мне это 
понравилось.  И когда порт приобрёл не имевшуюся еще до 
того времени в ВТП тракторную технику для уборки терри-
тории порта, именно меня пригласили быть её водителем», 
Дайнис разъяснил, что это высокомеханизированная работа 
дворника порта, без которого немыслимо функционирова-
ние предприятия.   

«В порт приходят самые разные насыпные грузы, после 
которых нужно убрать подъездные пути, причалы и грузовые 
площадки. Иногда это приходится делать очень оперативно, 
и меня на нужное место вызывают по рации, на что я обыч-
но отвечаю: «Да, пожалуйста!», поэтому товарищи по работе 
уже используют это как своеобразное прозвище: «Эй, позво-
ни «Да, пожалуйста», пусть приедет и уберёт», Дайнис, улы-
баясь, говорит, что прозвище не обидное, так как соответ-
ствует действительности». 

На территории ВТП он работает не только на «чёрной 
метле», но и на двух других чистящих механизмах, содер-
жать в порядке которые помогают прекрасные слесари – 
Игорь, Эдик, Олег и Сергей.  

«Иногда даже жаль, что порт – это закрытая территория, 
поэтому сделанное мною и моими коллегами в плане чисто-
ты надлежащим образом оценить не могут все вентспилча-
не, как это было, когда я работал на Комбинате по благоу-
стройству”, это Дайнис говорит в шутку, так как главное при-
знание получено от товарищей по работе. Бывают случаи, 
когда «чёрную метлу» нужно сменить на кабину портального 
крана, заменив кого-то из коллег, но обычно  субботы и вос-
кресенья у Дайниса свободные.   

«Тогда все позволяем себе подольше поспать, сходить на 
какое-нибудь культурное или спортивное мероприятие, поси-
деть в кафе и полакомиться чем-то вкусненьким», Дайнис при-
знаёт, что добиться единодушного согласия на такие выходы 
сложно, но тогда радостно вдвойне, когда это удаётся.  

«Надеюсь, что не стану букой, когда они понемногу начнут 
отделяться от меня и уйдут в самостоятельную жизнь. Это 
время останется в памяти как сложное, но интересное и краси-
вое», Дайнис по поводу прогнозируемого и непрогнозируемого 
будущего не грустит. В жизни, как и в жизни, всё случается. 

Дайнис на своём месте жительства и на рабочем месте  
в Парвенте.

Сандра и Дайнис с детьми Марисом и Иевой.
Принятые в семью Дайниса и ставшие любимыми дети –  
(слева) Эвия, Кристофер и Сабине. 



№. 46 (89)  30 ноября 2018 года Культура  /  7

Уже в воскресенье мы сможем 
сказать: «Начался период ожи-
дания Рождества!» Думается, нет 
ни одного человека, для которо-
го это время не было бы чем-то 
особенным. Возможно, для кого-
то это все же обычный период, 
кульминацией которого станет не 
истинное таинство Рождества, а 
только лишь подарки, подарки и 
еще раз подарки. И все же, пусть 
медленно, но люди возвраща-
ются к истинным ценностям и 
проводят время Адвента в спо-
койных раздумьях. В этом году 
время Адвента природа укра-
сила белым, пушистым снегом, 
что преумножает радость в ожи-
дании благой рождественской 
вести. По традиции, и в нашем 
любимом Вентспилсе в преддве-
рии Адвента пройдут различные 
мероприятия. Вот куда в выход-
ные отправится редакция газеты 
«Ventspilnieks.lv». 

В субботу, 1 дека-
бря, в 17:00, многие 
большие, а особен-
но маленькие вент-
спилчане направятся 

к Ратушной площади, где прой-
дет мероприятие по случаю заж-
жения главной городской елки. 
Интересно, что для мероприя-
тия выбрана именно суббота, а 
не первое воскресенье Адвента. 
Праздничное настроение помо-
гут создать любимые герои муль-
фильма «Шрек» – Осел, Фиона, 
Шрек, крестная Фея и др. Выступят 
исполнители из популярной вент-
спилсской поп-студии «Юрас 
акментини». Поскольку, по прогно-
зам, морозная погода сохранится, 
во время мероприятия будет воз-
можность согреться теплым чаем 
и приобрести пипаркукас. Нужно 
отметить, что после зажжения 
главной елки Вентспилса будет 
включен и прочий праздничный 
декор в парках и скверах, а также 
на главных улицах на обоих бере-
гах Венты. 

Радостное ожидание 
Рождества для маленьких вент-
спилчан продолжится в воскресе-
нье, когда в 12:00 и 15:00 зажже-
ние елочек состоится в обоих дет-
ских городках. В свою очередь, в 
15:00 танцевальная студия Дома 
театра «Jūras varti» – «Prieks» 
выступит с увлекательным и вдох-
новляющим танцевальным спек-
таклем «Baltais ziemas stāsts», в 
котором участвуют хор девочек 
и хор мальчиков Вентспилсско 
й центральной начальной школы 
и Вентспилсской средней 
школы № 4, ансамбль «Saules 
zvani» и танцевальная студия 
Вентспилсского дома творчества. 
Это стоит увидеть!

Самое яркое событие перво-
го воскресенья Адвента состо-
ится в Замке Ливонского орде-
на, где пройдет целых два (!) 
концерта концертной программы 
«Открой...» с участием выдаю-
щегося гитариста и композито-
ра Каспарса Земитиса. Интерес 
к концерту так велик, что был 
объявлен дополнительный кон-
церт. Помимо Каспарса Земитиса 
в концерте примут участие вент-
спилсский женский хор «Venda», 
вокальный ансамбль «Mundus» 
и хор Вентспилсской музыкаль-
ной школы «Nošu planētas». 
Прозвучат популярные рожде-
ственские песни в аранжиров-
ке Каспара Земитиса, а также 
цикл «Gaismu gaidot» с текстом 
Нормунда Бельскиса. 

В преддверии 
Адвента

В этом году ноябрь в Латвии – месяц юбилеев. Помимо самого главного дня рождения, 
свои юбилеи празднуют различные государственные институции, организации, учрежде-
ния. Одним из них является Вентспилсский музей, который свой 90-й день рождения назвал 
Событием под девизом: «Еще не сто!». 

По прошествии большого государственного праздника некоторые читате-
ли «Ventspilnieks.lv» интересовались – каким был первый день 18 Ноября 
в Вентспилсе? Действительно ли в нашем городе об основании независи-
мого Латвийского государства узнали лишь через какое-то время, а жизнь 
в Вентспилсе определяли учреждения немецкой оккупационной власти? 

Как новость о создании Латвийского 
государства достигла Вентспилса

Ч астично ответы на эти вопросы 
можно найти в предыдущих номе-
рах нашей газеты, однако отрад-
но, что в вентспилчанах живет 
такой интерес к истории родно-

го города, ведь, как сказал один мудрец: 
«Народ, не знающий своего прошлого, не 
имеет будущего». 

Для того чтобы наиболее полно удовлет-
ворить читательский интерес, мы обрати-
лись к новостям в местных печатных издани-
ях 1918–1940 гг. Доступны также некоторые 
личные воспоминания, которые сохранились 
в записях внуков свидетелей того времени, 
но они могут оказаться неточными. 

Итак, ноябрь 1918 года. В Вентспилсе 
тогда находились немецкие военные части, 
и местные учреждения власти были под 
контролем немцев; в должности городского 
главы – представитель древнего немецкого 
рода Эдуардс Рейнке. Однако после заклю-
ченного 11 ноября перемирия и из-за про-
изошедшей в Германии революции немцы 
здесь больше не чувствовали себя так уве-
ренно, как раньше, так как хорошо осозна-
вали, что Германия проиграла эту войну. И 
устанавливавший ранее порядки немецкий 
солдатский совет утратил прежнюю бравуру. 
Больше всего по поводу ожидаемого исхода 
войны горевали немецкие дворяне, которые 
надеялись на «новый Остланд» («Die neue 
Ostland»), ввоз 20 тысяч немецких колони-
стов, чтобы «через одно поколение добить-
ся, что здесь будет чисто немецкая земля» 
(из очерка Курмалеского барона-шовиниста 
Бредлиха). Однако положение на всех фрон-
тах, так сказать, «зарубило эти надежды на 
корню», к тому же солдатский совет с дво-
рянством никаких дел иметь не желал. 

«Городской глава оккупационного периода 
Э. Рейнке уже открещивался от управления 
городом, и сложилась ситуация, когда латы-
ши смогли начать думать об участии в делах 

города» («Вентас Балсс»). 
Некоему общественно актив-

ному вентспилчанину латыш-
ской национальности, брат 
которого тогда жил в Риге, 
стало известно (якобы позво-
нили по телефону), что после 
обеда в Национальном театре 
собрались представители раз-
личных партий, чтобы основать 
свое государство – Латвию. 
Этой ошеломляющей новостью он поспешил 
поделиться с близкими, однако никто по-на-
стоящему этому не поверил. На следующий 
день в Доме Латышского общества было 
объявлено большое собрание жителей, и 
этот активный житель направился туда – 
может быть, кто-то знает больше, а если 
нет, то он сможет выступить с этой радост-
ной вестью. 

Такое собрание 19 ноября 1918 года дей-
ствительно состоялось. Его созвали акти-
висты общества Олюкалнс, Карклиньш, 
Якобсонс и Банькиерис. Собрание прошло 
в присутствии представителя немецкой вла-
сти, поэтому все, что говорилось, перево-
дилось на немецкий язык. Говорили о ситу-
ации в городе, которому грозил голод, вос-
становлении деятельности городской думы 
и мероприятиях, которые необходимо про-
вести, чтобы обеспечить порядок и регу-
лярную доставку продуктов. Большой зал 
Дома общества был переполнен. Несмотря 
на то что большинство принадлежали 
к так называемому «гражданскому обще-
ству», достаточно было и «левых», которые 
стали тянуть одеяло на себя. Однако затем 
сквозь толпу прорвался молодой мужчина 
в форме русской армии без знаков отли-
чия. Собравшиеся притихли, сидящие впе-
реди за столом в недоумении переглядыва-
лись. Мужчина попросил слова. И тогда по 
всему залу прозвучали его слова: «Вчера в 

Риге провозглашено независимое и самостоятельное 
Латвийское государство! Теперь латыши сами будут 
хозяевами на своей земле!» Этот мужчина был офи-
цером латышской национальности по фамилии Блаус. 
После объявления сенсационной новости молодой 
офицер подробнее рассказал о том, что и как произо-
шло в Риге, и какие задачи стоят перед каждым латы-
шом, который думает о своей нации. Он призвал всем 
вместе спеть народную молитву «Боже, благослови 
Латвию!». Она прозвучала очень эмоционально, хотя 
некоторые, зная слова, тянули «свою мелодию» (из 
воспоминаний). 

Собрание продолжилось уже совсем в другом настро-
ении. Вентспилчане выбрали из своей среды еще 
шестьдесят думцев – дополнительно к уже имеющим-
ся двадцати. Немецкий представитель ничего не мог 
ни возразить, ни оспорить, он не знал, как вести себя, 
пока не проконсультировался с вышестоящим началь-
ством. А вентспилчане уже были окрылены и планиро-
вали предстоящую работу. Во-первых, созыв заседа-
ния думы 25 ноября. Полная повестка дня заседания 
неизвестна, однако две вещи очевидны. Во-первых, 
дума (вместе с «левыми») отправила поздравление 
Народному совету и Латвийскому временному прави-
тельству, выразив готовность поддержать эти институ-
ции, чтобы строить свободное, независимое, самосто-
ятельное и единое Латвийское государство, во-вторых, 
было принято решение о создании латышской средней 
школы (реальной школы). Это было сделано, и через 
две недели работу начала новая школа. Позднее она 
стала гимназией, которая совсем скоро отметит свое 
столетие. 

Беречь от ржавчины и моли...

К участию в Событии приглаша-
лись все, кто когда-либо работал 
в музее, друзья, те, кто оказывал 
поддержку. Обращаясь к собрав-
шимся, долголетний работник 

музея, хранитель фондов Ингрида Штрумфа 
в характерной для нее манере напомнила две 
музейные заповеди: 1) мечтать тебе о вещи, 
которую портят ржавчина и моль; 2) беречь 
тебе эту вещь от ржавчины и моли, что есть 
сил! И эту миссию работники Вентспилсского 
музея честно выполняли во все времена 
(независимо от власти и идеологии того 
времени). 

А началось все в далеком 1928 году, когда 
вентспилсские газеты оповестили, что для 

публики будет открыт городской музей про-
фсоюза учителей, так как именно так назы-
валось новое учреждение культуры. О том, 
что в городской читальне (в бывшей рату-
ше) 11 ноября будет открыт музей, ранее 
сообщали и «Яунайс Вентспилс апскатс», и 
«Вентас Балсс». Позднее это событие описа-
но так: «11 ноября общество учителей откры-
ло музей этнографии, истории и естествен-
ных наук. Руководитель общества – учитель 
Янис Миза рассказал, почему музей у нас 
в Вентспилсе организован. Необходимые 
средства собрало общество учителей. 
Городское самоуправление выделило музею 
помещение – две небольшие комнатки, кото-
рые уже сейчас слишком малы. Работу по 

обустройству музея возложили на свои плечи несколь-
ко человек. Желаем им трудиться с радостью, а также 
терпения, чтобы появились другие работники, готовые 
помочь продолжать начатое!» Заведовать музеем стал 
учитель Дравиньш; новое учреждение можно было 
посещать раз в неделю – по средам с 16:30 до 18:00.

К 1940 году это маленькое учреждение собрало 
несколько тысяч экспонатов, но в последующие тяже-
лые годы фонды пострадали, и после Второй Мировой 
войны, когда работа музея возобновилась, многое при-
шлось начинать сначала. Несмотря на ущемления 
в советское время, фонд рос, благодаря энтузиазму 
вентспилсского художника и долголетнего директора 
музея Андрея Шульца. Более полувека музей распо-
лагался на ул. Акменю, а с наступлением нового тыся-
челетия музей перебрался в Замок Ливонского ордена 
(предложения перевести музей в замок звучали еще в 
тридцатые годы). 

Для участников События работниками музея был 
подготовлен чудесный сюрприз – концерт старинной 
музыки, в котором прозвучали произведения нача-

ла XVI в. в испол-
нении трех рижских 
музыкантов. Романсы 
короля Генриха VIII, 
любовные и пирше-
ственные песни зву-
чали в сопровожде-
нии лютни, виолы да 
гамба, колокольчи-
ков и тамбуринов. В 
эмоционально теплой 
атмосфере собрав-
шиеся отведали 
праздничного кренде-
ля и поделились неис-
черпаемыми расска-
зами и воспоминани-
ями о музее. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!
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Гобземсу доверено 
формирование правительства 
Президент страны Раймондс Вейонис 
решил доверить формирование прави-
тельства кандидату в премьер-мини-
стры от «KPV LV» Алдису Гобземсу. До 
10 декабря он должен добиться того, 
чтобы правительство получило поддерж-
ку большинства, были известны имена 
министров и намечены основные задачи 
нового правительства. А. Гобземс отме-
тил, что правительство он будет форми-
ровать с осознанием того, что необходи-
мо способствовать единению государ-
ства и людей. 

Находившийся на посту 
мэра 21 год Сескс вынужден 
покинуть должность
В Лиепае Улдиса Сескса (СЗК), в тече-
ние 21 года являвшегося мэром горо-
да, на посту градоначальника сменил 
Янис Вилнитис (ЛОР). В соответствии с 
достигнутой ранее договоренностью У. 
Сескс заявил о том, что покидает пост. 
Однако следует отметить, что данный 
процесс несколько затянулся. 

Ложный вызов «скорой» 
обойдется дороже 
Плата за необоснованный вызов 
Неотложной медицинской помощи будет 
повышена на 40% – до 56,56 eвро. 
Возрастет и стоимость других услуг 
службы. В среднем ежедневно выпи-
сывается 12 счетов за необоснованные 
вызовы. Повышение цен служба объяс-
няет тем, что стоимость услуг не меня-
лась с 2011 года. 

Новые поезда с 2020 года 
AО «Pasažieru vilciens» закупит новые 
электропоезда у испанского предпри-
ятия «Talgo». Договорная цена соста-
вит 225 млн евро. Новые поезда будут 
поставляться постепенно с 2020 года. 
Всего планируется приобрести 32 соста-
ва, они будут курсировать в направлении 
Айзкраукле, Тукумса, Скулте и Елгавы. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

 Окончание. Начало на 1 стр.

именно, Вентспилсская городская дума этой 
осенью приняла решение изменить сверхза-
дачу Вентспилсского городского самоуправ-
ления, отказавшись от увеличения численно-
сти населения в городе. Впредь «лембергцы» 
будут заботиться о сохранении имеющегося 
числа жителей и, как водится, об обеспече-
нии хорошего самочувствия своего «дорого-
го вождя». 

Несмотря на десятки лет реализуемое 
противозаконное ограничение прав оппо-
зиционных депутатов, депутаты оппози-
ции в Вентспилсской думе Гиртс Валдис 
Кристовскис, Даце Корна, Айвис Ландманис 
и Иварс Ландманис и в этом году подали в 
Вентспилсскую городскую думу свои предло-
жения по бюджету 2019 года. Каковы же эти 
предложения, которые, вероятнее всего, пра-
вящая коалиция, как обычно, проигнорирует? 

ПРЕДЛОЖЕНИЯ ОППОЗИЦИОННЫХ 
ДЕПУТАТОВ К БЮДЖЕТУ 
ВЕНТСПИЛССКОЙ ГОРОДСКОЙ 
ДУМЫ 2019 Г. 

1. Обеспечить детям, пенсионерам, инва-
лидам, репрессированным лицам, предста-
вителям многодетных семей бесплатный 
проезд по городским маршрутам и маршру-
там прилегающей территории муниципаль-
ного ООО «Вентспилс рейсс».

2. Обеспечить уборку прямо или опосре-
дованно принадлежащих самоуправлению 
территорий, прилегающих к частной соб-
ственности. Централизованное обеспече-
ние уборки этих территорий будет более 
эффективным, дешевым и цивилизованным. 
Работа будет механизирована, не нужно 
будет содержать репрессивный механизм, 
и общество отведенные для этой работы 
часы, а также потраченные средства сможет 
использовать с большей пользой. 

3. Пересмотреть в общественных строе-
ниях, прямо или опосредованно принадле-
жащих самоуправлению, приоритеты финан-
сирования реализуемых общественных 
функций (социальной, медицинской, обра-
зовательной, культурной, спортивной и т. д.). 
А именно, качественное обеспечение услуг, 
отведя дополнительно значительные сред-
ства на оплату труда специалистов и мате-
риально-техническое обеспечение, а также 
провести оценку и пересмотр приоритетно-
сти услуг. Например, финансирование, пред-
усмотренное на спортивные нужды, распре-
делять с учетом стоимости эксплуатации 
спортивных сооружений (чем дороже содер-
жание здания, тем эффективнее требуется 

В ожидании бюджета самоуправления – 2019

 к счастью, огонь удалось остановить, хотя 
площадь пожара распространилась уже до 
границы Вентспилсского края (Стикли нахо-
дится в приграничной полосе края). Но впер-
вые вся Латвия узнала о Стикли, когда при 
посредничестве Латвийского телевидения 
Государственная инспекция по защите прав 
детей во время проверки в детском доме кон-

Детдом «Стикли» уже в этом году прекратит работу
 Окончание. Начало на 1 стр. статировала множество существенных нару-

шений прав детей. Руководитель «Стикли» 
Гунтис Лучинс все отрицал, но позднее в 
результате огромного скандала был вынуж-
ден должность оставить. Нарушений было так 
много, что детдому грозило закрытие и исклю-
чение из регистра учреждений, предоставля-
ющих социальные услуги. Нарушения были 
серьезными, они были связаны с надзором за 
детьми, ответственностью за безопасность, 

здоровье и жизнь, а также другими аспекта-
ми, в том числе, передачей конфиденциаль-
ной информации третьим лицам. Детдому 
было дано время до 1 декабря существенно 
улучшить качество услуг. Самоуправление не 
предоставляет более подробную информа-
цию о том, выполнено ли это задание, или 
решение департамента Рижской думы явля-
ется лишь логическим завершением оценки 
ситуации. 

обеспечить его содержательное наполнение) 
и определенных государством приоритетных 
направлений развития – детский и юноше-
ский спорт и т. д. 

4. Разработать программу реновации и 
содержания вентспилсских сакральных стро-
ений и в ее рамках в 2019 году напра-
вить средства на реконструкцию башни 
Вентспилсской евангелически-лютеранской 
церкви;

5. Обеспечить в Вентспилсе реализацию 
проекта «Латвийский флаг». Это уникаль-
ный долгосрочный проект, в рамках которого 
планируется в Риге и краевых региональных 
центрах разместить монументальные флаги 
Латвии. Цель проекта – начать почитание 
национальных символов не только в празд-
ники, но и в будни, преумножая в жителях 
патриотизм и гордость за свою страну.

6. Предусмотреть в бюджете 
Вентспилсской городской думы средства на 
содержание автотранспорта для руковод-
ства самоуправления, которые до сих пор 
были включены в расходы полиции самоу-
правления, одновременно отказавшись от 
автопарка премиум-класса для обеспече-
ния нужд должностных лиц Вентспилсской 
городской думы.

7. Оценить, легитимным и доброволь-
ным ли является требуемый Вентспилсской 
городской думой платеж от ООО «”Ventspils 
nafta” termināls». Если да, то направить эти 
полученные Вентспилсской городской думой 
в качестве дара средства на решение вопро-
сов, связанных с окружающей средой (на 
компенсации проживающим в зоне, свя-
занной с риском для окружающей среды; 
на выкуп имущества, находящегося в зоне 
риска; создание точной системы монито-
ринга окружающей среды, которая обеспе-
чивала бы жителей информацией в режиме 
онлайн, и другие мероприятия, связанные с 
окружающей средой). 

8. Учитывая то обстоятельство, что для А. 
Лембергса установлены правовые ограни-
чения, которые запрещают ему выполнять 
обязанности председателя Вентспилсской 
городской думы и правления Вентспилсского 
свободного порта, предусмотреть для А. 
Лембергса зарплату, которая соответствует 
его статусу – рядовой депутат Вентспилсской 
городской думы, – и не превышает зарплаты, 
которую получает оппозиционный депутат 
Вентспилсской городской думы (~ 250 евро в 
месяц после уплаты налогов). 

9. Отказаться от членских взносов и других 
платежей, которые Вентспилсская городская 
дума, ее учреждения, общества капитала и 
Управления Вентспилсского свободного порта 

ежегодно вносят обществу под руководством 
А. Лембергса «Вентспилсское агентство раз-
вития», которое до сих пор выплатило А. 
Лембергсу в качестве зарплаты уже более 
одного миллиона из денег вентспилчан, кото-
рые были предусмотрены на обеспечение 
социальных, образовательных, медицинских, 
спортивных и культурных нужд, а также нужд 
порта. На наш взгляд, это, возможно, уго-
ловное преступление, за которое на скамье 
подсудимых должны были бы оказаться сам 
Лембергс и его свита, и, как минимум, нужно 
требовать от должностных лиц возмещения 
урона, нанесенного городскому бюджету. 

10. Пересмотреть целесообразность комис-
сий и советов Вентспилсской городской думы, 
отказавшись от комиссий и советов, которые 
не определены в законе, а функции ликвиди-
рованных комиссий и советов передать коми-
тетам Вентспилсской городской думы. 

11. Отказаться от услуг ООО «Вентас 
Балсс» и других медиа. Определить сто-
имость видеосессий, пресс-конференций 
депутата Вентспилсской городской думы А. 
Лембергса, а также стоимость услуг обслу-
живающего персонала и подобные расходы, 
и взыскать с должностных лиц эти средства 
в пользу городского бюджета. 

У депутатов имеются и другие существен-
ные предложения, касающиеся бюдже-
та Вентспилса и улучшения работы самоу-
правления, реализация которых могла бы 
способствовать расцвету нашего города. 
Например, оценка, возможно, коррупцион-
ных, являющихся нагрузкой на бюджеты в 
будущем, закупок; компенсация обществен-
ным организациям в Вентспилсе тяжелых 
последствий политики, которую реализовала 
прежний министр финансов, которая являет-
ся представителем партии Лембергса. В том 
числе, организациям, связанным с благотво-
рительностью, культурой и детским спортом, 
существование которых партия Лембергса, 
продвигая не продуманную до конца налого-
вую политику, поставила под угрозу. 

К сожалению, предложения по улучше-
нию работы самоуправления не будут реа-
лизованы, пока правящие будут продолжать 
незаконно ограничивать права своих коллег 
и их избирателей и не будут готовы к кон-
структивному диалогу. Ситуация, когда оппо-
зиционные депутаты должны бороться за 
свои права, обращаясь в суд, не является 
нормальной и напоминает увязшую в эко-
номических проблемах путинскую Россию. 
Удручает, что такое до сих пор возможно в 
год столетия Латвии.  

Депутат Вентспилсской городской думы 
Айвис Ландманис

Вентспилсское городское самоуправление и Олимпийский центр «Вентспилс» определили победителя в конкурсе эскизов, выбрав наилучшее решение для будущего грандиозного 
строительства – большого комплекса, в котором будет располагаться бассейн, а также реабилитационный центр и гостиница. В связи с этим появились возможные новые очерта-
ния в центральном районе города, где уже идет ударная стройка Вентспилсской музыкальной школы с функцией концертного зала. Большой комплекс с бассейном, реабилитаци-
онным центром и гостиницей будет построен рядом с территорией Олимпийского центра «Вентспилс» и садом Ренькя. Для этих целей пожертвуют зеленым сквером на углу улиц 
Кулдигас и Спорта. В свое время на реализацию этого проекта были «выбиты» деньги – так называемые депутатские квоты, о чем газета «Ventspilnieks.lv» уже неоднократно писала. 

Ударная стройка пятилетки – большой бассейн

П родолжительное время в отноше-
нии этого вопроса царила тиши-
на. Достаточно скромно прошел и 
конкурс эскизов, в рамках которо-
го было получено шесть заявок. 

Из шести работ три самоуправление забрако-
вало, а три признало «очень интересными», 
как отметил ограниченный в своей деятель-
ности, но являющийся фактическим руково-
дителем думы Айварс Лембергс. Из этих трех 
самоуправление выбрало, по его мнению, 
лучшее. Победителем признан проект дирек-
тора архитектурного бюро ООО «K-Idea» 
Андриса Кокина (он является также автором 
строительного проекта Вентспилсского авто-
вокзала). Сейчас проводятся переговоры, 
подготавливаются документы, ведется работа 
над заключением договора о проектировании, 
пояснили в самоуправлении. 

Самоуправление опубликовало победив-
ший эскиз. На нем изображен большой пла-
вательный бассейн, а рядом с ним – строе-
ние, в котором планируется разместить реа-
билитационный центр и гостиницу. Вначале 
руководство самоуправления планировало с 
размахом строить гостиницу, в которой могло 
бы быть 7-8 этажей, таким образом, заме-
нив прежнюю гостиницу Олимпийского цен-
тра «Вентспилс», которую, если цитировать 
А. Лембергса, «давно уже нужно было взор-
вать». Очевидно, аппетиты стали скромнее с 
осознанием реальной ситуации и конкурен-
ции в регионе – Лиепае и Клайпеде.

Согласно проекту, планируется построить 
бассейн, в котором будет восемь 50-метровых 
дорожек. В случае необходимости их можно 
будет разделить на две части, поставив огра-
ничительную стенку, получив таким образом 
16 дорожек длиной 25 метров. В Латвии 

дефицит таких больших бассейнов, однако в 
соседних странах недавно уже открыты круп-
ные бассейны, что вызывает сомнения в том, 
что бассейн в Вентспилсе, в котором так мала 
численность населения, будет эффективно 
загружен. Например, находящийся недале-
ко от нас большой бассейн в Лиепайском 
олимпийском центре стоит полупустой. Иначе 
обстоит дело с реабилитационным центром. 
В городе такую функцию можно осущест-
влять лишь в небольшом объеме. К тому же, 
в новом центре планируется лечение различ-
ных травм, в том числе, спортивных. Этот 
центр мог бы стать основным в Латвии. 

Этот крупный комплекс, строительство 
которого планируется начать в 2022 году, 
создаст еще одну резкую черту в центре 
Вентспилса – в районе площади Лиелайс, 
так как будет находиться практически на вто-
рой стороне улицы от Вентспилсского кон-
цертного зала, который руководитель само-
управления гордо назвал концертным залом 
«Латвия», несмотря на то, что сами вент-
спилчане этой идеей были заметно обеску-
ражены (их комментарии в интернете ста-
рательно удаляли модераторы). Нет сомне-
ний, что и этот комплекс получит звучное, 
крылатое и вдохновляющее название – всей 

Латвии будет что обсудить. Помимо концерт-
ного зала и нового бассейна, планирует-
ся еще одна ударная стройка, для которой 
также будет привлечено финансирование из 
денег налогоплательщиков – центр науки и 
инноваций «Neo».

Следует напомнить, что на реализацию 
этого проекта в недавнем прошлом, когда у 
лиц, руководствующихся узкими интереса-
ми, еще была возможность участвовать в 
распределении средств госбюджета на свои 
желания, были привлечены так называемые 
депутатские квоты, на что было направлено 
1,55 млн евро. 



У Берзиньша хет-трик, 
«Вента–2002» громит 
Убедительную победу в игре Лиги раз-
вития юниорского хоккея одержала 
команда «Вента–2002». Вентспилчане 
на своем льду со счетом 7:0 обыграли 
хоккеистов «Призмы». Вратарь вент-
спилчан Денис Баранов впервые в этом 
чемпионате отстоял на ноль, а Никс 
Берзиньш забил три шайбы. «Вента–
2002» с 32 очками в 4 играх занимает 
второе место, а лидерами с 35 очками 
является «Динабурга» из Даугавпилса. 

У ФK «Вентспилс» на одного 
соперника больше 
В следующем сезоне Латвийской фут-
больной высшей лиги будут играть 
девять команд, решено на заседании 
правления Латвийской футбольной 
федерации. Решение об увеличении 
числа команд в высшей лиге было 
принято единогласно. С 2020 года 
планируется увеличить число команд 
высшей лиги до десяти. 

Удалось одержать победу 
над студентами из Тарту 
БK «Вентспилс» в игре Латвийско-
эстонской баскетбольной лиги у себя 
дома лишь во второй половине встре-
чи смог переломить ход встречи с тар-
туской «Ulikool» и превзойти эстон-
скую команду со счетом 88:83. Самым 
результативным игроком, набравшим 
18 очков, стал Оусманс Драме, на 
счету которого также семь подборов. 

Апсе – кандидат на титул 
лучшего в мире скейтера 
Вентспилчанин Мадарс Апсе как один 
из 50 скейтбордистов мира выдвинут 
на престижную награду года «Skater 
of the Year» по версии влиятельного 
журнала, посвященного теме скейт-
борда, «Thrasher». 29-летний спор-
тсмен в 2012 году стал лучшим скейт-
бордистом Европы. 

Вентспилчанки стали пятыми 
на чемпионате Европы  
по керлингу 
Латвийская женская сборная по 
керлингу, в рядах которой играли 
несколько вентспилчанок, завоевала 
самое высокое место в истории уча-
стия в чемпионате Европы – команда 
стала 5-й, получив путевку на чемпио-
нат мировой элиты. В сборной играли 
Ивета Сташа-Шаршуне (скип), Санта 
Блумберга (вице-скип), Иева Круста, 
Эвелина Бароне и Тина Силиня. 

У вентспилчан – 14 медалей 
На прошедшем в Вентспилсе чемпио-
нате по таэквондо местные спортсме-
ны из клуба «Фаворитс» завоевали 
14 медалей, шесть из которых – золо-
тые. Чемпионами Латвии в своих груп-
пах и категориях стали Леонс Лыковс, 
Виталий Солдатенко, Данс Кристианс 
Лыковс, Илья Гусев, Михаил Прощенко 
и Рейцела Андреа Лаумане. 

У ВK «Вентспилс»  
еще одна победа 
Убедительную победу в игре чемпиона-
та Национальной первой лиги одержа-
ли вентспилсские волейболисты, кото-
рые у себя дома со счетом 3-0 (25:21, 
25:22, 25:22) обыграли Рижскую волей-
больную школу. На счету лидера вент-
спилчан Кристапса Шепте 19 очков. ВK 
«Вентспилс» с 11 очками на 3-м месте. 

Школьники стали 
обладателями титула 
чемпионов Латвии 
Команда по фрисби Вентспилсской 
средней школы N 4 одержала побе-
ду в чемпионате среди латвийских 
школ в смешанной группе, а в финале 
со счетом 12:9 обошла другую город-
скую школу – Вентспилсскую сред-
нюю школу N 6. Вентспилсский техни-
кум занял 10-е место. 
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Нет такого человека, у которого дома не хранились бы 
какие-нибудь старые вещи. У кого-то – детские школьные 
тетрадки, у кого-то – коллекция календариков или значков, 
которая была собрана в юности, различные мелочи… Все 
это связано с теплыми воспоминаниями об ушедших вре-
менах и обычно не занимает много места. 

Освободитесь от хлама – измените свою жизнь

О днако неизвестно зачем зача-
стую мы храним поношенную 
одежду и обувь, старый гор-
шок, треснувшую кружку, сло-
манный фен или бритву и еще 

десяток других абсолютно ненужных вещей. 
Каждый год не только несет с собой воспо-
минания, но и увеличивает список лишних 
вещей. Что с ними делать? Самое разумное 
– безжалостно выбросить их. Не зря мно-
гие психологи считают, что освобождение от 
хлама не только сделает наше жизненное 
пространство более приятным и удобным, 
но и поможет привнести в нашу жизнь что-
то новое. 

ОТКУДА В НАС ЭТА 
«БЕРЕЖЛИВОСТЬ»?

Хранить нет смысла, а выбросить – жаль. 
А вдруг пригодится? Когда мы выбрасыва-
ем что-то кажущееся хорошим, мы чувству-
ем себя неуютно. Почему? Самое простое 
объяснение лежит на поверхности – старые 
вещи связывают нас с прошлым. Как извест-
но, ни детство, ни школьные годы, ни моло-
дость, ни вчерашний день вернуть невоз-
можно. А бережно хранимые вещи слов-
но бы дают такую возможность. Каждая 
вещь ассоциируется с каким-либо перио-
дом жизни, каким-то конкретным событи-
ем: выпускным, свадьбой, первой зарплатой, 
отпуском… 

Другое объяснение – обычная лень: пона-
чалу просто не хочется ничего делать, а 
потом лишних вещей скапливается так 
много, что просто опускаются руки или не 
хватает времени заняться сортировкой. 

Помимо этого, у старшего поколения такая 
бережливость связана с воспоминаниями 
о войне, послевоенном и советском перио-
де. Люди, которые пережили ужасы войны, 
голод, нужду, дефицит и длинные очереди 
даже за элементарными продуктами, просто 
не могут выкинуть вещь, которая, возмож-

но, может 
когда-нибудь 
пригодиться. 

Подобные 
п р о бл е м ы 
могут воз-
никнуть и у 
тех, кто рос 
в мирное 
время, но в 
бедной или 
неблагополучной семье. Такие люди либо 
стараются покупать все в неограниченных 
количествах, либо становятся чрезвычайно 
бережливыми и хранят все ненужные вещи. 

Люди, которые привыкли все собирать и 
хранить, делают это не только у себя дома. 
Зачастую они «копят» и невыполнимые обе-
щания, неразрешенные ситуации и беспер-
спективные отношения, они могут долго не 
отвечать на письма и откладывать важные 
дела. 

ОХОТА ЗА ХЛАМОМ
Проблема старых и ненужных вещей свя-

зана не только с тем, что они отнимают у нас 
жилое пространство, она имеет и психоло-
гический аспект. Когда мы освобождаемся 
от накопившихся ненужных вещей, мы осво-
бождаем пространство и для новых событий 
в жизни. 

Возьмите бумагу, ручку и обойдите свое 
жилище не как хозяин, а как гость, и оце-
ните, какие вещи действительно нужны и 
находятся на своем месте, а с чем стоит 
распрощаться. 

Заодно следует постараться навести поря-
док не только дома (в шкафах, на полках и т. 
д.), но и в голове. Напишите на бумаге все, 
что оставили «на потом», например, обеща-
ние кому-то позвонить, пришить недоста-
ющую пуговицу и т. п. Затем сделайте все 
перечисленное в списке, что не утратило 
актуальности. Вы ощутите чувство удовлет-

ворения, и без этой психологической ноши 
станет значительно легче. 

НЕСКОЛЬКО ПОЛЕЗНЫХ СОВЕТОВ
• Если во время уборки и ревизии вы 

обнаружите вещи, которые не использова-
лись уже несколько лет, смело выбрасывай-
те их, так как с уверенностью можно сказать, 
что они вам не потребуются и впредь. 

• Следует безжалостно выбросить поно-
шенные или испорченные вещи. Однако 
малоношеную одежду, обувь, детские игруш-
ки, книжки лучше не выбрасывать, а приве-
сти в порядок и передать нуждающимся – 
малообеспеченным или бездомным. 

• Ненужные вещи, которые все еще в 
хорошем состоянии, можно продать на бло-
шином рынке. 

К слову, ученые обнаружили, что за стрем-
ление к накопительству у человека отвечают 
определенные участки лобных долей коры 
головного мозга.

Медики, обследовавшие пациентов, 
подверженных этой страсти, полагают, что 
помочь таким Плюшкиным может только пси-
хотерапия. Болезненное стремление к нако-
пительству зарубежные специалисты при-
равнивают к другим навязчивым состояни-
ям, например, желанию непрерывно мыть 
руки, чтобы уберечься от микробов, пере-
считывать предметы или, выходя из дому, по 
несколько раз проверять, выключены ли все 
электроприборы. 

Проблема очередей на оплачиваемые государством медицинские обследования все еще остается актуальной во всей Латвии. 
Несмотря на то что уходящее правительство делало первые обнадеживающие шаги в направлении решения этого вопроса, ситуация 
существенно не изменилась. Очереди немного уменьшились лишь на получение отдельных оплачиваемых государством услуг, но в 
целом ситуацию можно назвать драматичной. Ничего не могут предпринять и больницы – в заложниках ситуации находится не только 
самая большая ценность страны – люди, но и сами медицинские учреждения. «Ventspilnieks.lv» обобщила актуальную информацию о 
ситуации в главной больнице Вентспилса – ООО «Северокурземская региональная больница». 

Очереди уменьшаются медленно

О коло полугода люди ждут оче-
реди на проведение магнитного 
резонанса. Это одно из самых 
востребованных обследований 
во всей Латвии, а не только в 

Вентспилсе, где на сегодняшний день имеет-
ся один из самых современных аппаратов для 

проведения магнитного резонанса в республи-
ке. По словам представителей медицинского 
учреждения, в середине ноября в очереди на 
данное оплаченное государством обследова-
ние в Вентспилсской больнице было зареги-
стрировано 825 пациентов. К тому же, ситуа-
ция становится все более серьезной. Очереди 

по-прежнему остаются большими, поскольку 
растет спрос на эту услугу. 

Очень долго приходится ждать консульта-
ции у офтальмолога. Это одна из наиболее 
востребованных услуг в Северокурземской 
региональной больнице, пациенты ждут прие-
ма по четыре месяца. С октября в Курземском 
глазном центре работают два новых офталь-
молога, но консультации доступны в течение 
месяца. Это позволило сократить время ожи-
дания для пациентов. Благодаря привлече-
нию дополнительных специалистов и увели-
чению числа проводимых операций, удалось 
сократить время ожидания оплаченной госу-
дарством операции по удалению катаракты 
на целый год – если раньше оно составляло 
три года, то теперь два. Следует учитывать, 
что пациентами являются не только жители 
Вентспилса. По словам работников больни-
цы, пациенты длительно ждут и консультации 
отоларинголога, записи на маммографию и 
рентген, а также получение других услуг. 

По словам руководства больницы, длина 
очереди на получение услуг обусловле-
на несколькими факторами. Во-первых, 
это время приема специалиста. В больни-
це и Вентспилсской поликлинике работают 
несколько специалистов, которые работают 
лишь в определенный период, например, 
принимают раз в две недели или месяц. 
Второй фактор – число специалистов. 
Третий фактор – спрос. Кроме того, важна 
и загруженность помещений, поскольку в 
одном помещении в разное время принима-
ют специалисты разного профиля. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Законодательством нашей страны чётко установлено: о живых 
существах нужно заботиться. И неважно, будь то котёнок, щенок, 
шаловливый кот, кошка лёгкого поведения или козочка и семей-
ство кроликов в маленьком хлеву на приусадебном участке.  
Конечно, необходимо заботиться и о людях. О взрослых и детях, 
о молодых и пожилых.  И так как общий «основной постулат бла-
гополучия» известен, понятен и является общепринятым среди 
цивилизованных людей, то всем должно быть ясно, что котят 
«топить» нельзя, коров нужно кормить надлежащим образом, а 
для кур лучше всего было бы – выпускать их выгуляться, а не 
держать их в узких клетках для кур…

Наши правила благополучия 
обеспечили правителям возможность «рулить и дальше».  Как гово-
рится, лучше известно зло, чем неизвестное… Да и что эти другие 
смогут дать нам взамен, чем будут лучше? Результаты последних 
выборов во всей Латвии свидетельствуют, что возможности менять 
модель поведения собственных «боссов всё же есть. Если только, 
конечно, в контролирующем самоуправления министерстве не сме-
нится капитан и штурман. Так как нынешние хозяева Министерства 
охраны среды и регионального развития (VARAM), кажется, хорошо 
знают, из какой миски есть и что в миску было положено, поэтому и 
имеет место «слишком мягкое» отношение к открытым нарушением 
принципов демократии, управления и элементарных норм прили-
чия «вождей» в нашей стороне. Говорят, ну что эти оппозиционеры, 
как назойливые мухи, беснуются в нашей стерильно животноводче-
ской ферме – только воздух портят и благополучие стоящих в стой-
лах животных…  

Безусловно, именно Министерство охраны среды и регионально-
го развития (VARAM) – это главный и основной серьёзный будуще-
го правительства – ведь не зря же почти все партии, которые прямо 
или косвенно, включились в борьбу за попадание в дом на бульваре 
Бривибас, 36 и как свой главный приоритет называют распределе-
ние кресел именно в VARAM. Это и понятно. Во-первых, оно самое 
денежное.  Во-вторых, с самым широким влиянием. В-третьих, 
можно сразу же «поймать» бразды правления» во всех регионах 
сразу.  В –четвёртых, если кто-то в каком-тио самоуправлении не 
слушает и действует в соответствии с «руководящими линиями». 
Так, чтобы в следующий раз было ясно, кто в Латвии хозяин.  то 
сразу есть две возможности: позволить «непослушным» работать и 
получать взамен определенные бонусы, или же «ударить по рукам». 
Как свидетельствует практика, VARAM до сих пор достаточно «эла-
стично» трактовала деяния различных самоуправлений.  В других 
местах, (как и в Вентспилсе) зов о помощи жаждущих соблюдения 
«правил благополучия» просто игнорируются, так как спасение уто-
пающих, как известно, – это дело рук самих утопающих. В других 
местах, в свою очередь, куда-то пропавший рядовой «документ» 
влечёт за собой почти что роспуск думы. Но ведь всё, как свиде-
тельствует история, зависит только и единственно от правильной 
точки зрения… В конце концов – если для кого-то это нарушение 
«правил благополучия», то для другого – только  более строгое вос-
питание.  

Искренне ваша – Ventspilnieks.lv

Женщина упала и оказалась внутри 
вагона
По неустановленным причинам женщина 
упала в открытый вагон для перевозки угля. 
Происшествие зафиксировано на улице 
Курземес, в районе железнодорожных подъ-
ездных путей. Железнодорожники допуска-
ют, что у женщины может быть психическое 
заболевание.  

Первый год миновал
Любительский театр общества пенсионеров 
«Ventspils Liedags» большим мероприятием 
отпраздновал свой день рождения – год со 
дня основания. 

Восстановлена пешеходная 
дорожка
В музее Херберта Дорбе «Senču putekļi» вос-
становлена пешеходная дорожка. Работы 
обошлись в 4,5 тыс. евро. Дорожка выпол-
нена в стиле второй половины прошлого 
столетия. 

Ремонтируют крышу…
В Доме театра «Юрас варты» восстанав-
ливают крышу. Будет проложен также слой 
теплоизоляции. Несмотря на ремонтные 
работы, в театре проводятся все предусмо-
тренные мероприятия. 

… и фасад
На внеочередном заседании думы было при-
нято решение выделить на ремонт фасада 
«Юрас варты» 18 565 eвро. Будет заменена 
испорченная обшивка и сточные трубы.  

Этот фасад уже готов 
Завершился ремонт фасада православной 
церкви Св. Николая. Теперь она стала одним 
из самых красивых зданий в городе. 

Благоустроят территорию
Территорию бывшей Центральной началь-
ной школы на улице Бривибас благоустроят, 
так как планируется, что там начнет работу 
филиал детского сада «Саулите». 

12 зданий – развалины 
Вентспилсская дума 12 зданиям присвоила 
статус деградирующих окружающую среду 
и опасных для жизни. Владельцев в очеред-
ной раз призвали привести в порядок свое 
имущество.  

Соль пришлась очень кстати
Более ста владельцев частных домов пода-
ли заявки на получение смеси соли и песка 
бесплатно. Акция коммунального управле-
ния, во время которой можно бесплатно 
получить упомянутую смесь, продлится до 
15 декабря.  

Российские граждане стали 
жертвами мошенника 
Некий вентспилчанин осужден за то, что 
посредством интернета предлагал приобре-
сти редкие предметы, затем, получив деньги, 
обещанное заказчикам не пересылал. От его 
мошеннических действий пострадали четы-
ре гражданина России.  

Батареи из лимонов
В Вентспилсской высшей школе открыт Клуб 
технических наук для школьников. Используя 
лаборатории высшей школы, ребята освоят 
новейшие технологии, в том числе, смогут 
изготовить зарядные устройства для теле-
фонов с элементами солнечной энергии и 
электрические батареи из лимонов.

Д ругое дело, безусловно, – это люди. В этом смысле зако-
ны благополучия гораздо сложнее. Недостаточно только 
позволить выбегаться малышам или обеспечить достой-
ное жизненное пространство взрослым. Есть много раз-
ных правил, требований и даже индивидуальный под-

ход к каждому. И степень ответственности, как известно, различ-
ная. Родители должны заботиться о детях, у учителей, например, 
ответственность большая – они должны заботиться о целом клас-
се, а водители автобуса отвечают за полный автобус с пассажира-
ми… Иными словами, все мы отвечает за «правила благополучия» 
других людей. В этом смысле тяжелое бремя возложено на наших 
государственных мужей, которых мы своими голосами на выборах, 
совершенно добровольно избрали тех, кто не только принимающих 
законы и решения, но и кому мы доверили создавать и приумно-
жать наше «благополучие».  Или, говоря словами классика, наша 
судьба в их руках.  

До сих пор в городе на берегу Венты с соблюдением правил бла-
гополучия всё шло через пен-колоду. «Отцы» нашего города, следо-
вательно, жителей больше напоминают таких глав семьи, главный 
акцент которых делается на собственное хорошее самочувствие, 
достаток и покой в доме, а люди (челядь), как скот в хлеву или соба-
ка во дворе, единственно нужны только для того, чтобы почитать 
хозяина и выполнять его желания.   Помним же рассказы из исто-
рии, когда стайка пацанов нужна была только для того, чтобы помо-
гать по хозяйству и по утренней росе идти босиком пасти свиней…

Наверное, именно так, выражаясь образно, можно охарактери-
зовать модель и методы управления нашего города. До настояще-
го соблюдения «правил благополучия» здесь далеко. К сожалению, 
ещё в прошлом году, как и в предыдущие годы, мы своими руками 

Зачастую, говоря о большой популярности пассажирской и грузовой паромной линии, Вентспилс и порт упоминается как ворота в Скандинавию, является кратчайшим морским 
транзитным путем от Балтийского побережья до столицы Швеции Стокгольма. Однако, согласно новостям из правоохранительных органов, некоторые думают, что Вентспилс 
является воротами из Скандинавии в Латвию для тех, кто пытается заниматься легализацией незаконных отходов в чужой стране и наживаться за счет других. Государственная 

Три неудачные попытки ввезти 
в Вентспилсский порт нелегальные отходы

служба окружающей среды, находящаяся в ведении Министерства охраны окружающей среды и регионального развития (VARAM) в 
октябре и ноябре задержала три нелегальных груза пластмассовых отходов общим объемом 22,82 тонны, которые планировалось из 
Скандинавии ввезти в Латвию и здесь «легализовать». 

По словам представите-
ля VARAM Сандры 
Валюмы, служба за этот 
год провела всего 46 
проверок в связи с пере-

возкой через границу отходов, в трех случа-
ях констатированы грубые нарушения. Все 
эти случаи зафиксированы в Вентспилсском 
порту – там, где городской глава ранее сето-
вал относительно эффективности работы. 
Отходы перевозились в Латвию из Швеции 
и Норвегии. В результате проверок, осу-
ществленных Вентспилсским региональ-
ным управлением окружающей среды и 
Вентспилсской таможней, 4 октября, 1 и 16 
ноября было задержано три нелегальных 
груза с отходами, объем которых был весь-
ма впечатляющ – неполные 23 млн тонн 
пластмассы. 

Удалось предотвратить аферу, в результа-
те которой планировалось отходы, привезен-
ные из Швеции, выдать за отходы, собран-
ные на территории Латвии, таким образом 
искусственно увеличив объем собранных 
и регенерированных в нашей стране отхо-
дов. Планировалось указать, что эти отходы 
собраны и отдаются на переработку в Латвии, 
чтобы не платить налог на природные ресур-
сы, в результате нашей стране был бы нане-
сен материальный ущерб. Однако С. Валюма 
не смогла конкретизировать, какую выгоду в 
финансовом выражении могли бы получить 
мошенники. 

«Мы сотрудничаем со шведскими и норвеж-
скими коллегами, информируя их о случаях 
перевозки отходов через границу, когда кон-
статированы серьезные нарушения. Важно, 
чтобы коммуникация поддерживалась непре-
рывно – только так мы совместными усили-
ями с зарубежными коллегами сможем кон-
тролировать и наказывать тех, кто осознанно 

загрязняет окружающую среду. В констатиро-
ванных трех случаях «источник» отходов – 
Скандинавские страны, необходимо осущест-
влять ряд действий, чтобы предотвратить 
перевозку нелегальных отходов. Поэтому 
относительно каждого случая мы индивиду-
ально общаемся с коллегами той страны, из 
которой пытаются ввезти эти нелегальные 
отходы, чтобы усилить контроль за сами-
ми перевозками и применить значительные 
штрафы к тем, кто нарушает закон», – отме-
тила руководитель Государственной службы 
окружающей среды Инга Колегова. 

На то, что оборот нелегальных отходов 
является большой проблемой, ранее указыва-
ли несколько администраторов отходов, в том 
числе, и после этого громкого случая, подчер-
кивая, что необходим более строгий контроль 
и более эффективная работа. Несмотря на 
то что Государственная служба окружающей 
среды в течение последних полутора лет 
существенно активизировала борьбу с неле-
гальными сделками, связанными с перевоз-
кой через границу грузов, и демонстрирует 
эффективную работу, все же часть проблем 
до сих пор существует, и от этого до сих пор 
страдают другие игроки в этой отрасли, а 
также государство в целом. Например, пред-
седатель правления администра-
тора отходов «Eco Baltia grupa» 
Марис Симановичс отметил: 
нелегальные деятели, которые, 
скрываясь за высокими целями и 
нормами регенерации, на самом 
деле хотят сделать Латвию хра-
нилищем отходов других госу-
дарств, не обеспечивают пере-
работку отходов в нашей стране. 
Важно не только контролировать 
уже вошедшие в латвийские порт 
нелегальные грузы, но и вообще 

не допускать, чтобы стало возможным реали-
зовать такие схемы. 

Но самое главное – ограничить ввоз отхо-
дов из других государств, так как, во-первых, 
Латвия сама должна справиться со все возрас-
тающим объемом отходов. К тому же, до сих 
пор не введена система депозита, в результате 
чего Латвия становится одной из самых отста-
лых в этом отношении стран ЕС. Это также 
является существенным вопросом в решении 
вопроса охраны окружающей среды. 

Летом прошлого года «Ventspilnieks.lv» 
писала, что недалеко от расположенного в 
Вентспилсе полигона отходов «Pentuļi» воз-
никли проблемы с «застрявшими» отхода-
ми объемом 12 тыс. тонн, которые ввезе-
ны из Великобритании. В «Pentuļi», которые 
администрирует предприятие Вентспилсского 
городского самоуправления «Вентспилсский 
городской комбинат по благоустройству», 
часть территории сдана в аренду частной 
фирме «Vereco», которая и ввезла на полигон 
эти отходы из Великобритании. Уже несколь-
ко лет назад это место должно было быть очи-
щено, но вместо этого объем отходов лишь 
существенно увеличился, мешки порвались, 
и отходы попадают в окружающую среду. 
Отходы были ввезены в конце 2015 года. 
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Газета Ventspilnieks.lv уже не раз писала о том, что в высших эшелонах власти нашего 
государства отнюдь не всё в порядке. Как и о том, что в отношении отдельных полити-
ков со стороны той же власти имеет место двойственное отношение. Почему так про-
исходит, какие ветра дуют на нашей политической сцене и какова роль во всём этом 
отстранённого от выполнения должностных обязанностей мэра Вентспилса Айвара 
Лембергса, в интервью журналистке портала BNN Симоне Шьядите рассказал предсе-
датель правления партии «Прогрессивные» Роберт Путнис.  

Путнис: политическая деятельность Лембергса  
в последние десять была направлена на избежание тюрьмы

«На протяжении более 
десяти лет я испытывал 
влияние сети Айварса 
Лембергса в политиче-
ской деятельности. Я 

видел огромную разницу между правитель-
ством Лаймдоты Страуюмы и правитель-
ством Мариса Кучинскиса, которая влияла 
и на вопросы медийной политики: в прави-
тельстве Кучинскиса, фактически на самом 
высоком уровне происходила блокировка 
любого положительного движения. И лишь 
потому, что это движение нежелательно для 
политики Лембергса. Мне кажется, что все в 
политике знают, что влияние Лембегса бес-
спорно. Можно дискутировать о его уров-
не и тенденциях: падающее или растущее, 
но это влияние до сих пор есть», — говорит 
Робертс Путнис.

ИНТЕРЕСЫ ОРГПРЕСТУПНОСТИ  
МОГУТ БЫТЬ ОДНИМ ИЗ ФАКТОРОВ,  
ИГРАЮЩИХ РОЛЬ В ФОРМИРОВАНИИ  
ЭТОГО ПРАВИТЕЛЬСТВА

«Хорошо известно, что в начале нулевых 
из-за рубежа на Латвию показывали пальцем: 
и Всемирный банк, и учреждения Евросоюза 
говорили, что расхищение государства – вот 
основная проблема, почему Латвия [в разви-
тии] там, где сейчас находится. И в плане эко-
номики, и в плане развития, а также по другим 
показателям мы уступаем Эстонии. Может, 
это уже и стало привычным, но теперь мы 
уступаем и Литве», — поясняет он.

Путнис считает, что в происходящих пере-
говорах по формированию правительства 
заметно влияние организованной преступ-
ности на латвийскую политику. «[Это видно], 
если смотреть на все перипетии в Службе 
государственных доходов», — комментиру-
ет Путнис.

Путнис напоминает, что начальник эконо-
мической полиции сам считал неуплачен-
ный налог на добавленную стоимость (НДС) 
в Латвии: получилось около 600 млн евро, 
получаемых через так называемые схемы 
НДС. «Тут не хватало политической воли, под 
руководством СЗК [можно было] побороть эти 
налоговые схемы», — комментирует Путнис.

По его мнению, упреки в адрес Новой кон-
сервативной партии (НКП) о том, что ей не 

следует руководить Министерством финан-
сов, так как это грозит контролем Финансовой 
полиции, были необоснованным возражени-
ем со стороны «старых» политиков. «Люди, 
которые упрекают [контролем Финансовой 
полиции], скорее всего, знают, что там про-
исходит, поэтому не хотят впускать новые 
силы», — полагает он.

Путнис считает, что политическая под-
держка должна быть больше, чтобы государ-
ственные правоохранительные органы могли 
эффективно работать и бороться с организо-
ванной преступностью. По его мнению, «ста-
рым» партиям этот вопрос уже невыгоден. 
«Поэтому интересы оргпреступности могут 
быть одним из факторов, определенно игра-
ющих роль и в работе по формированию пра-
вительства», — говорит политик.

МНЕ ЛИЧНО БЫЛО ОЧЕНЬ  
ГРУСТНО ВИДЕТЬ СЗК КАК  
РУКОВОДИТЕЛЯ ПРАВИТЕЛЬСТВА НА 
ПРАЗДНОВАНИИ СТОЛЕТИЯ ЛАТВИИ

Путнис считает, что общество четко намек-
нуло, что хочет ввести в Латвии новое управ-
ление. «Партии, воплощающие эту «старую 
политику» и в плане личного состава, и в 
плане политической концепции, на этих выбо-
рах в Сейм были очень жестко наказаны со 
стороны избирателей», — поясняет он.

Говоря о трудностях формирования пра-
вительства, политик отмечает, что во многих 
странах есть проблема с формированием 
правительства, например, в Швеции, которая 
всегда была стабильна в демократической 
системе. При этом он добавил, что этот этап 
переговоров является исключением в исто-
рии Латвии, хотя в мире это не считается чем-
то особенным. «Проблема в том, что наме-
чается отрицательная политическая ответ-
ственность, так как избранные люди недо-
статочно постарались, чтобы сформировать 
правительство, хотя это было возможно», 
— считает Путнис. «Мне лично было очень 
грустно видеть СЗК как руководителя прави-
тельства на праздновании столетия Латвии», 
— добавил он.

Путнис считает, что партии, которых под-
держало меньше всего избирателей, должны 
быть последними, кто будет решать по поводу 
формирования правительства.

ТАКОЕ ЧУВСТВО, ЧТО ЛЮБОЙ ЦЕНОЙ 
НАДО СОХРАНИТЬ СЕТЬ  
СТИПЕНДИАТОВ ЛЕМБЕРГСА, ХОТЬ 
ЕЙ И ГРОЗИТ ПОТЕРЯ ВЛАСТИ

Говоря о переговорах по формированию 
правительства, Путнис отмечает, что испы-
тывает чувство разочарования. «У несколь-
ких партий, которые впервые появились в 
Сейме, был очень четкий мандат – чтобы 
действительно активно работать над соз-
данием функционирующего правительства 
и осуществлением каких-либо обещаний. 
Первостепенными являются вопросы нера-
венства, борьба с бедностью. Вопросы верхо-
венства права тоже были важны ряду партий. 
Увы, ничего [из ранее упомянутого] не поме-
нялось, и этому нет логического объяснения, 
ведь если формально посмотреть на те пар-
тии, которые избраны, то в их программах 
нет столь резких отличий, чтобы не сформи-
ровать коалицию хотя бы с 66 голосами», — 
рассуждает он.

Путнис подчеркивает, что партию «Для раз-
вития Латвии», которая хочет вести пере-
говоры о формировании правительства с 
СЗК, тогда как другие партии говорят твер-
дое «нет», уж точно не назовешь «новой» в 
латвийской политике. «Это партия, которая 
систематически особо не отличается от опи-
санного мною феномена и партий, которые 
осуществляли, скажем, расхищение государ-
ства», — поясняет он.

«Сейчас заметно отчаяние [старых пар-
тий], ведь надо каким-то образом сохранить 
сеть стипендиатов Лембергса, которой грозит 
потеря власти. Плюс еще есть ряд других глу-
боких систематических фигур и сетей, кото-
рые заинтересованы в связях между бизне-
сом и госуправлением. Если правительство 
радикально поменяется и из предыдущей 
системы останутся лишь некоторые поли-
тические игроки, то многие ощутят угрозу. 
По-моему, это хорошо видно в этом процессе, 
который мы наблюдаем», — считает Путнис.

Лидер партии «Прогрессивные» отмечает, 
что в «Новом Единстве» больше «старого» 

«Единства», чем «нового». По его мнению, 
теперь оно с восемью мандатными местами 
занимает такую позицию, когда можно играть 
на обоих политических фронтах. «Похоже, 
что сейчас внутри партии есть некоторые 
противоречия относительно направления, 
куда ей идти», — говорит Путнис. По сло-
вам Путниса, избиратели наказали и «Новое 
Единство», и СЗК. Политик считает, что они 
должны быть последними, кто будет участво-
вать в переговорах по формированию прави-
тельства. «Хотя я вижу, что «Новое Единство» 
могло бы сформировать правительство как с 
СЗК, так и без него», — уверен он.

МЫ ВИДЕЛИ, КАК ЭТИ БОЛЬШИЕ  
ДЕНЬГИ ПРОХОДЯТ МИМО

Говоря о том, почему в латвийской поли-
тике до сих пор, как утверждает Путнис, чув-
ствуется влияние Лембергса, он отмечает, что 
долгие годы его влияния создавали «связи 
зависимости».

По мнению Путниса, партии, которые шли 
на компромиссы в плане финансирования, 
чтобы получить какую-то выгоду, становят-
ся зависимыми в будущем. «Никогда не зна-
ешь, что у той второй стороны, которая тебя 
подкупила, есть на тебя и как они в буду-
щем могут шантажировать. Важно прерывать 
такие цепочки. Поэтому важно, что мы могли 
бы в рамках результатов этих выборов начать 
прерывать влияние СЗК, оставив их в оппо-
зиции. Таким образом, через какое-то время, 
в идеале через 2-4 года, уменьшится влия-
ние этой партии, а люди, находящиеся в этих 
сетях зависимости, смогут освободиться от 
них», — говорит он.

«Финансирование партий в Латвии – это 
уже традиционно большая проблема. Партии 
до сих пор зависят от крупных спонсоров. Не 
все. Но все равно  – это огромная проблема. 
И мы, «Прогрессивные», тоже видели, как эти 
большие деньги проходят мимо. Но это выбор 
долгосрочной деятельности, то есть ты прои-
грываешь в битве, но надеешься победить в 
войне», — рассказывает политик.

Путнис считает, что политическая деятель-
ность Лембергса в последние десять лет в 
основном направлена на то, чтобы избежать 
тюрьмы. «В принципе вот так примитивно и 
вульгарно это можно описать», — говорит 
Путнис. Он считает, что у Лембергса нет поли-
тической концепции. «Какую политическую 
идею представляет Лембергс в Латвии?!» — 
спрашивает Путнис. 

Интервью публикуется в сокращённом  
варианте. Полную версию интервью вы 

можете прочесть на портале BNN.RU

краевой думы “О создании постоянных комите-
тов края и избрании членов». В объяснитель-
ной записке Конституционный суд впервые ука-
зал на то, что проверку ущемления субъектив-
ных публичных прав депутата думы самоуправ-
ления и обоснованности иска депутата должен 
производить административный суд, а не толь-
ко единственно иерархически более высокое 
учреждение – Министерство охраны среды и 
регионального развития.  В настоящее время 
этот же самый принцип признал и Верховный 
суд Латвии. 

Ventspilnieks.lv уже ранее сообщала, что 
депутат Г. В. Крестовский в конце 2017 года 
обратился в Верховный суд и доказал, что 
в ситуации бездействия Министерства охра-
ны среды и регионального развития у депута-
тов самоуправлений нет инструмента правовой 
защиты против противозаконных действий или 
самоуправства руководства или администра-
ции самоуправления, которые выражаются в 
осознанном ограничении действий депутатов 
меньшинства. “Наш горький опыт в самоуправ-
лении города Вентспилса заставил обратиться 
в суд и осветить изъяны в хорошем управле-
нии или его плохую, противозаконную практи-
ку. Других возможностей не было.  Правящее 
большинство депутатов, ведущие специалисты 

Верховный суд признал незаконным направленное  
против оппозиции ограничение размещения информации

администрации просто издевались над такими 
важными ценностями, как правомерность, спра-
ведливость, равноправие и хорошее управ-
ление.  К сожалению, и Министерство охраны 
среды и регионального развития до сих пор 
шло наиболее лёгким противоправным путём, 
в действительности оно искало пути, как оправ-
дать проявление противоправного управления 
и нарушения правящей коалиции, оставив про-
блематику депутатов меньшинства без вни-
мания», сказал Г. В. Кристовскис. К тому же 
теперь Верховный суд своим решением указал 
также, что на официальном интернет-порта-
ле самоуправления разрешено   публиковать 
только нейтральную информацию о деятель-
ности самоуправления. Депутаты думы самоу-
правления, председатель думы не имеют права 
использовать этот портал для выражения своих 
субъективных взглядов, чтобы односторонне 
выделить интересы какой-то отдельной узкой 
группы или какой-то политической силы, оха-
ивая других. В такой ситуации портал самоу-
правления должен соответствующим образом 
отражать многообразие мнений, в том числе и 
мнение депутатов оппозиции. Это следует из 
высших принципов демократии и связанного с 
ними принципа самоуправления.  

Г. В. Кристовскис подчеркнул, что теперь 
завоёванная демократическая и правовая воз-
можность обжаловать в Административном 

суде имевшие место нарушения в самоуправ-
лении города Вентспилса против оппозиции 
является значительным достижением латвий-
ской демократии, правомерности и хорошего 
управления.   Также потому, что прежнее реше-
ние с подключением VARAM было неэффек-
тивным, так как из-за отсутствия политической 
воли министерства, а также в результате нега-
тивного политического влияния А. Лембергса 
функции надзора за самоуправлениями VARAM 
реализовывало поверхностно.    

В решении ВС также указано, что в демокра-
тическом и правовом государстве всем депута-
там думы самоуправления должны быть обе-
спечены равные права для реализации их ман-
датских полномочий, а именно – необходимо 
обеспечить равноправие во всех аспектах депу-
татской деятельности – и в отношении процес-
суальных прав депутатов, и в отношении мате-
риального обеспечения, одновременно учиты-
вая и принцип пропорциональности предста-
вительства. Равные права в реализации ман-
датских полномочий депутата включают в себя 
и равные права информировать общество о 
своей деятельности и мнениях, одинаковый 
доступ к публично финансируемым средствам 
коммуникации. Следовательно, Верховный суд 
недвусмысленно признаёт, что в Вентспилсской 
городской думе ранее упомянутые принципы 
грубо нарушаются, чтобы реализовать субъек-

тивные интересы одного депутата, к тому же 
незаконно занимающего должность председа-
теля самоуправления Айвара Лембергса и его 
партии «Латвии и Вентспилсу».   

Чтобы продолжить борьбу за правомерность 
и справедливость в государственном управле-
нии, депутаты оппозиции Вентспилсской город-
ской думы Гиртс Валдис Кристовскис, Даце 
Корна, Айвис Ландманис и Иварс Ландманис 
обратились в Административный районный суд 
с просьбой отменить противозаконное решение 
Вентспилсской городской думы от 29 сентября 
2017 года о комиссиях и советах Вентспилсской 
городской думы, а также обязать включить про-
порционально в комиссии, советы и рабочие 
группы Вентспилсской городской думы также 
депутатов оппозиции.  До сих пор Вентспилсская 
городская дума осознанно игнорировала права 
депутатов оппозиции быть представленными в 
них, таким образом отказывая им в праве пол-
ноценно выполнять свои обязанности, которые 
им доверили вентспилчане. Административной 
районный суд рассмотрит иск депутатов оппози-
ции 6 декабря этого года. 
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Светлая тяжесть 
ответственности
Принято считать, что фи-
зически сильные, рослые 
люди также достаточно 
эмоционально устойчивы и 
оптимистичны.  Именно так 
до недавних судьбоносных 
для семьи событий думал и 
широкоплечий, ростом почти 
в два метра докер Вент-
спилсского торгового порта 
(ВТП) Дайнис Зариньш. 
Удар пришёл с совершенно 
неожиданной стороны – 
скоропостижно скончалась 
любимая жена Сандра, а ещё через шесть месяцев 
в почтенном возрасте умер и его отец.  

На совместном заседании судей Департамент по административным делам Верховного суда (ВС) 
аннулировал решение судьи Административного районного суда, которым ранее было отказано при-
нять иск депутата Вентспилсской городской думы Гирта Валдиса Кристовскиса – обязать думу пре-
доставить запрашиваемую им информацию, а также признать незаконным ограничение размещения 
информации депутатам меньшинства на официальном портале Вентспилсского самоуправления.  

«Чу в с т в о -
вал при-
б л и ж а -
ющ уюся 
тяжёлую 

депрессию, так как была  
вероятность, что в боль-
шой квартире в Парвенте 
в скором времени останусь 
совершенно один. А имен-
но, Сиротский суд, мне, оди-
нокому мужчине, мог боль-
ше не доверить заботу о 
трёх детях, в своё время 
взятых вместе под опеку.  Я 
понял, что депрессия отсту-
пит и что смысл и цель мой 
дальнейшей жизни будет 
только в том случае, если 
продолжу выполнять обя-
занности, которые в отно-
шении этих детей мы взяли 
вместе с женой как при-
ёмная семья. Нарушение 
обычного порядка стало 
бы трагедией не только для 
подростков, но и для меня, 
так как предыдущее обще-
ние с ними свидетельство-
вало – мы уже были не 
только в бытовом плане, но 
и эмоционально связаны 
и стали очень нужны друг 
другу. К счастью, плохого 

не случилось ни для них, 
ни для меня, мы по-преж-
нему вместе – Кристофер 
с сестрой Эвией и я», – 
Дайнис удовлетворён, что 
светлая тяжесть ответ-
ственности ему по плечу. 

СОГРЕТЬ ДУШУ 
«Конечно, одиноче-

ство было бы относитель-
ным, так как здесь же, в 
Вентспилсе и в крае живут 
три взрослых сына и дочь 
от моего первого и второ-
го брака и двое внуков. 
Со всеми хорошие отно-
шения, но они уже про-
должительное время само-
стоятельны и живут своей 
жизнью. Но для малень-
ких, уже травмирован-
ных душ, которые мы вме-
сте с Сандрой взяли из 
Вентспилсского кризис-
ного центра, мы были в 
то время единственным и 
стабильным гарантом упо-
рядоченного быта и чело-
веческих отношений, чего 
им не хватало в преды-
дущих семьях. Другой 

«Это решение даёт новые импульсы для 
борьбы с авторитаризмом и лицами, 
искажающими принципы демократии, или 
фарисеями в Вентспилсском самоуправ-
лении, конечно, и в других местах и откры-

вает новую страницу в юдикатуре судов Латвии, так как 
создаёт право и механизм, каким образом депутат может 
защищать свои субъективные права в судебном порядке, 
если нарушения совершают руководство самоуправления 
и большинство депутатов. До сих пор это фактически было 
невозможно, так как Административные суды отказывались 

возбуждать дела, по поводу которых иски подавали депу-
таты или государственные должностные лица. На совмест-
ном заседании судей Административного департамента ВС 
мои, депутата меньшинства Вентспилсской городской думы, 
аргументы и доказательства были признаны обоснованны-
ми. Поэтому ВС признал свою прежнюю практику несовер-
шенной и сейчас её существенно откорректировал, возло-
жил в дальнейшем в обязанности Административного суда 
рассматривать оскорбление субъективных прав депутатов, 
которые совершает государство или самоуправления”, ука-
зал   Г. В. Кристовскис.   

Переломным моментом в деле защиты прав депутатов само-
управлений стал и приговор Конституционного суда в июне этого 
года в деле о распоряжении министра охраны среды и регио-
нального развития (VARAM) по пово-
ду отмены решения Саласпилсской  Окончание на 3 стр.

2 стр.

К сожалению, в процессе разработки и утверждения 
бюджетов Вентспилсской городской думы, ее учреж-
дений, обществ капитала, обществ, Управления 
Вентспилсского свободного порта никаких изменений 
не произойдет. В нашем, вентспилчан, кошельке про-
должит единолично хозяйничать обвиняемый в тяж-
ких преступлениях, ограниченный в правах Айварс 
Лембергс. 

В ожидании бюджета 
самоуправления – 2019

Б удьте увере-
ны, и на этот 
раз нам гаран-
тированы речи 
в е з д е с у щ е -

го «вождя», торжествен-
ные открытия зданий, 
салюты. И впредь само-
провозглашенный и под-
держиваемый своей челя-
дью «вождь» будет насла-
ждаться комфортом за 
наши деньги и доходами, 
какие президенту Латвии, 
премьер-министру и мини-
страм даже не снились. 
Нам, рядовым вентспилча-
нам, не придется покупать 
кошельки побольше, пото-
му что все деньги будут 
спущены на удовлетворе-
ние прихотей «вождя» и 
его «свиты». 

Вентспилчан такое 
использование муниципаль-
ного кошелька не долж-
но удивлять. Поскольку с 
момента восстановления 
независимости не кто иной, 
как находящийся в статусе 
обвиняемого Лембергс уста-
навливал и устанавливает 
правила, как нам жить, что 
есть, где ходить, как празд-
новать праздники, кому раз-
решается работать, а кто 
должен уезжать. 

Вентспилчане уже при-
выкли к происходящему и 
зачастую даже не задумы-
ваются, как реализуемая 
этим персонажем-диктато-
ром политика освободила 
Вентспилс от статуса круп-
нейшего порта на восточ-

ном берегу Балтийского 
моря со всеми вытека-
ющими последствиями. 
И в Вентспилсском порту 
наблюдается драматиче-
ское падение грузооборо-
та, исчезающему эконо-
мическому величию из-за 
жадности «вождя» так и 
не найдена полноценная 
альтернатива, а что гово-
рить о нигилистическом 
отношении «отца и учи-
теля» к вентспилчанам и 
инвесторам! 

Все это привело к суще-
ственному экономическо-
му упадку в Вентспилсе, 
сокращению хорошо опла-
чиваемых рабочих мест, в 
результате чего заметно 
сократилось население. 

Нужно признать – в пери-
од правления Лембергса 
Вентспилс из стратегиче-
ски важного города и круп-
нейшего порта на восточ-
ном берегу Балтийского 
моря превратился в стагни-
рующий и теперь уже стра-
тегически несущественный 
портовый город, таким обра-
зом, отказавшись от амби-
циозной цели стать цве-
тущим, экономически раз-
витым и богатым крупным 
городом, который в каче-
стве своего местожитель-
ства выбирают все боль-
ше людей. Между прочим, 
это отсутствие амбиций уже 
подтверждено в програм-
ме развития Вентспилса. А 

Верховный суд признал незаконным направленное  
против оппозиции ограничение размещения информации

Через месяц – 28 декабря – свою работу прекратит дет-
ский дом «Стикли» в волости Пузес Вентспилсского края. 
В последнее время он снискал печальную славу из-за 
многочисленных нарушений, которые были констатиро-
ваны в учреждении. 

Детдом «Стикли» уже в 
этом году прекратит работу

Т акое реше-
ние приня-
ли депутаты 
Вентспилсской 
краевой думы на 

заседании самоуправления. 
Решение не стало неожи-
данностью. По словам пред-
ставителя Вентспилсского 
краевого самоуправле-
ния Марлены Звайгзне, 
Вентспилсское краевое 
самоуправление уже месяц 
назад, 26 октября, получило 
сообщение от Департамента 
благосостояния Рижской 
думы. В нем говорилось, что 
с 31 декабря с. г. с окон-
чанием прежнего догово-
ра о продолжительном ока-
зании услуг социального 
ухода и социальной реаби-
литации для детей Рижского 
самоуправления департа-
мент не планирует продол-
жать сотрудничество с дет-
ским домом «Стикли». На 
сегодняшний день в детдо-
ме проживает 21 воспитан-
ник, но большинство детей 
– из Риги. Этим в значи-
тельной степени и объясня-
ется то, что время от вре-
мени кто-то из воспитан-
ников самовольно покидал 
учреждение и отправлял-
ся навестить Ригу, где вско-
ре беглецов и находили. В 
свою очередь, родственни-
кам трудно навещать детей, 
так как в «Стикли» трудно 
добраться, если нет своего 
автомобиля. Когда «Стикли» 
покинут дети Рижского само-
управления, а в конце года 
планируется прервать ока-
зание услуг одному воспи-
таннику из Вентспилсского 
самоуправления, в «Стикли» 

останется всего четыре вос-
питанника. Поэтому выделе-
ние средств для деятельно-
сти детдома было бы эко-
номически необоснованным, 
пояснила М. Звайгзне. 

Трудный период насту-
пит для тех, кто работал в 
«Стикли». Детдом и шко-
ла-интернат в маленьком 
поселке обеспечивали рабо-
чими местами, большая 
часть работников живут там 
же. Теперь у многих умень-
шится объем работы, а зна-
чит, и доходы. Работники за 
месяц проинформированы 
о таком решении. Сейчас в 
«Стикли» 20 сотрудников. По 
информации самоуправле-
ния, четверо останутся без 
работы. Остальные 16 про-
должат работать только в 
школе-интернате. 

Здание, в котором нахо-
дится детский дом, пусто-
вать не будет. Оно в хоро-
шем состоянии, и самоу-
правление желает видеть 
в нем активную деятель-
ность. Как отметил предсе-
датель Вентспилсского крае-
вого самоуправления Айварс 
Муцениекс, возможно, в этом 
здании будут предоставлять-
ся услуги социального ухода.  

Этот год в Стикли был 
очень неспокойным. В тече-
ние месяца детдом был 
закрыт, так как неподале-
ку был большой, разруши-
тельный пожар, когда горе-
ло болото и леса, что повли-
яло на жизнь в Стикли. 
Из-за большой задым-
ленности из поселка эва-
куировали жителей, но,  


